
Son dönemde artan dolandırıcılık 
yöntemlerine bir yenisi daha eklendi.

Sahte sosyal medya hesaplarından 
verilen ilanlar üzerinden

vatandaşlar tuzağa düşürülüyor

İBB Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, Meral Akşe-

ner’in açıklamaları üzerine
Mansur Yavaş’ın “Korkak-
lıkla suçlanmak ağrıma gidi-

yor” açıklamasını yorum-
ladı. “Ben söyleyeceğimi

söyledim.  Dünkü ko-

nuşmamda ifade ettiğim tarifle-
rimle, ilişki tanımlamalarımla
ben o defteri kapattım” diyen
İmamoğlu, “İşime bakıyorum.
İfade edeceğim başka bir şey
yok. Çünkü gerçekten yoğun
bir iş takvimiyle meşgulüz” 
ifadelerini kullandı. I SAYFA 5

İSRAİL'E TEPKİ GÖSTERDİ

2024’te zalimler 
cezasını çekecek!

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
Cumhurbaşkanlığı Kültür

Sanat Büyük Ödülleri Töreni'nde 
konuştu. Ödül alan sanatçılara plaket
takdim eden Erdoğan, konuşmasında
gündeme dair açıklamalarda bulundu.
Kültür sanat alanında büyük yatırım-
ların gerçekleştiğini söyleyen Erdoğan,
“Kendini ifade etmek isteyen herkesin

önünü açtık”
dedi. İsrail'in
Gazze'e yönelik
saldırılarına tepki
gösteren Erdo-
ğan, “2024 zalim-
lerin hak ettiği
cezayı gördüğü
bir yıl olacaktır in-
şallah” ifadelerini
kullandı.
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GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

Büro Emekçiler Sendikası
(BES) Araştırma Merkezi

(AR), kasım ayı açlık ve yoksulluk sı-
nırı rakamlarını kamuoyuyla paylaştı.

Gıda madde fiyatları üzerinden ya-
pılan hesaplamaya göre dört kişi-

lik bir memur ailesinin sağlıklı
beslenmesi için aylık yapması

gereken harcama tutarı kasım

2023 için 18 bin 178 lira olarak be-
lirlendi. Tek bir (Bekâr) çalışanın
yaşam maliyeti ise 24 bin 541 lirayı
buldu. Yoksulluk sınırı olarak belirti-
len gıda harcaması ile giyim, konut,
ulaşım, eğitim, sağlık ve benzeri ihti-
yaçlar için yapılması zorunlu diğer
aylık harcamalarının toplam tutarı 53
bin 108 lira oldu.
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BEKAR BiR ÇALIŞANIN YAŞAM 
MALiYETi AYLIK 24 BiN 541 LiRA!

Büro Emekçileri Sendikası
Antalya Şube Başkanı 

Devrim Mol, kamuda bekâr ve 
çocuğu olmayan bir kamu emekçisi-
nin aldığı maaşın yaşam maliyetinin
altında kaldığını vurguladı. Mol,
“Gelir vergisi kesintileriyle birlikte
20 bin 580 lira ücret ile 24 bin 541
lira olan yaşam maliyetinin altında

ücret alarak hayatını idame ettir-
meye çalıştığı gerçeği ile 4 kişilik 
bir ailenin 4'ü de asgari ücretle çalı-
yor olsa bile alınan ücret toplamı
yoksulluk sınırının altında kaldı. 
Sağlıklı beslenmenin maliyeti günlük
605 lirayı geçmiştir. Bu gidişle 2024
yılında da asgari ücret açlık sınırının
altında kalacak” ifadelerini kullandı. 
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2024 YILINDA DA ASGARi ÜCRET 
AÇLIK SINIRININ ALTINDA KALACAK
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Dolandırıcılar bazı sosyal medya uygulamalar üzerinden açtıkları
sahte hesaplarla ‘Yurtdışına taşınıyorum, evleniyorum, tayinim çıktı

bu yüzden de eşyalarımı uygun fiyata elden çıkarıyorum’ diyerek vatandaş-
ları dolandırmaya başladı. Sahte hesaplar üzerinden uygun fiyata ikinci el

eşya satışı yaptıklarını söyleyen dolandı-
rıcılar, alışveriş yapmak isteyen vatandaş-
ları bir link üzerinden güvenilir alışveriş
sitelerinin sahtelerine yönlendiriyor. 
Dolandırıcılarının hedefi olan Başak
Beyaz, “Araştırma fırsatım olmadı ve bir
hata yaptım” dedi. I SAYFA 3

Recep T. Erdoğan

ÇOK ZORUMA GİDİYOR!

Hiçbir zaman 
korkmadım!

İYİ Parti Genel Başkanı Meral
Akşener'in, “Millet bu arkadaş-

ları istiyor diye bunları o masaya gö-
türdüm. İkisi de korktu kabul etmedi”
açıklamasına Mansur Yavaş'tan cevap
geldi. Yavaş, “Ortada bir operasyon
varsa, operasyonun içinde biz yokuz.
Bu bir yerel seçim. Savaş kelimesi de
çok ağır kaçmıştır. Korkak kelimesini
asla kabul etmiyorum. Hiçbir zaman
korkmadım. Korkaklıkla suçlanmak
zoruma gidiyor. Korkak falan değiliz”
yanıtını verdi. I SAYFA 5
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SANAL
TUZAK!

Büro Emekçileri Sendikası (BES) açlık ve yoksulluk araştırmasını kamuoyuyla paylaştı. Buna göre,
4 kişilik bir memur ailesinin açlık sınırı 18 bin 178 lira olurken, yoksulluk sınırı ise 53 bin 108 liraya
yükseldi. Asagari ücretle çalışan 4 kişinin aylık kazancı bile yoksulluk sınırının altında kaldı
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O DEFTERi
KAPATTIM!

HiÇ Mi 
DERS 
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ALMADINIZ!

CHP Genel Başkanı
Özgür Özel, Milli 

Savunma Bakanı Yaşar 
Güler’in Tuzla Piyade Oku-
lu’nda 10 Kasım törenlerinde
Mustafa Kemal Atatürk’ün
resmini takmayı reddedenler
hakkındaki, “Bir tane öğrenci
subayımız, yakasına takması
gereken fotoğrafı takmıyor
ve ‘toplu iğnem yok onun
için takamadım’ gibi bir 
gerekçe ortaya sürüyor”
açıklamasına tepki gösterdi.
“Hiç mi ders almadınız?”
diye sordu. I SAYFA 7
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CHP Çatalca Belediye Başkan aday adayı
Dr. Halil Saral, Damga'ya konuştu. Çatal-

ca'nın bütün avantajlarına rağmen kötü yönetil-
diği için dezavantajlı bir durumda olduğunu
belirten Saral, “Evliya Çele-
bi'nin cennet bahçesi ola-
rak adlandırdığı ilçemizi
el birliği ile hak ettiği
noktaya taşıyacağız.
Bize oy veren ya da
vermeyen herkese eşit
derecede hizmet götüre-
ceğiz. Sürekli sahada 
olacağız. İnanıyorum ki 
5 yılın sonunda İstanbul'da
bizi parmakla göstere-
cekler” diye
konuştu. 
I SAYFA 16

EKREM
HACIHASANOĞLU

SöYlEşI

BiZi PArMAKLA
GÖStereCeKLer!
ç

Ünlü oyuncu ve aynı za-
manda şarkıcı olan Ayça
Varlıer ve DJ Serhan
Aydemir, Manhat-
tan'ın popüler 
mekanı Drom'da
muhteşem bir per-
formans sergiledi.
'Disco Turco' adı
verilen bu özel ge-
cede, Türkçe ve
İngilizce pop şar-
kılarına Varlier'in
büyüleyici vo-
kalleri eşlik etti.
Varlıer, “Uzun
zaman sonra
şarkı söylemek
muhteşem bir
his. Hele hiç
bilmediğim bir
kitlenin karşı-
sında onların
alkışları ve tepkileri
ile daha da sarsıcı
duygular yaşattılar” 
diye konuştu. 

MUHteŞeM
PerFOrMAnS 

Devrim Mol,
“7 bin 500 TL ile 
en düşük emekli 

aylığı açlık sınırının 
yarısından bile 

az. Büyükşehirlerde
kamu emekçileri, 

barınma ihtiyacını 
karşılamak için 

neredeyse maaşının
yüzde 75-80’ini
kiraya ödemek 

zorunda kalıyor” 
dedi

YOKSULLUK
BILE LUKS!

Eski eşinin iş yerinin kurşunlan-
masını azmettirdiği gerekçesiyle

gözaltına alınan ve işlemlerin ardından
serbest bırakılan fenomen Ece Ronay,
emniyette geçirdiği günlerde yaşadık-
larını düşünerek eski eşi dahil herkesi
affettiğini söyledi. Ronay, “Bir daha
asla üzülmeme kararı aldım. Hayat
çok kısa arkadaşlar. Şükürler olsun
sağlığım var, genç yaşta anne oldum
dünya tatlısı bir bebeğim var. Gencim,
güzelim, duygularım var. Ben varım,
özgürlüğüm var” dedi. 
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Gencim, güzelim
duygularım var!

Mahkemelerin
yükü hafifledi!

Kanun GÖÇer

Hızla gelen ölüm değil
daha hızlı gelen...

Burcu KIrBAÇ

Kış mevsiminde
sağlıklı beslenme!

Sayfa 10Sayfa 4

SONUCU NE 
OLURSA
OLSUN!

Trendyol Süper Lig'in 17.
haftasında oynanan İstan-

bulspor - Trabzonspor maçında
takımını sahadan çeken başkan
Ecmel Faik Sarıalioğlu, yaşanan
olayla ilgili konuştu. Sarıalioğlu,
“Ben kendime, doğruyu yaptı-
ğıma inanıyorum. İnip birini 
tokatlayacak halim yok, gerek
yok. Sonucu ne olursa olsun hiç
önemli değil. Futbolcularıma
“Gidin hakemi tebrik edin, 
helallik alın” dedim” ifadelerini
kullandı. Sarıalioğlu, TFF Baş-
kanı Mehmet Büyükekşi ile de 
görüştüğünü söyledi. 

Büyükçekmece Tüketiciyi 
Koruma ve Bilinçlendirme 

Derneği Başkanı Sevgi Emanet, 
2024 yılı için milyonlarca tüketiciyi
ilgilendiren, Tüketici Hakem 
Heyetleri Başvuru ve Parasal 
Sınırları hakkında açıklama yaptı.
Yeni düzenleme ile tüketicilerin yük-
sek tutarlı uyuşmazlıklarında hak
arama yolları genişletildiğini belirten
dernek başkanı Emanet, “Mahkeme-
lerin yükü de azaltılmış oldu” 
açıklamasını yaptı. I SAYFA 4
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İstanbul Su ve Kanalizasyon İdaresi 
(İSKİ) verilerine göre, 11 Kasım'da yüzde

16,18 seviyelerine kadar gerileyen barajlardaki 
doluluk oranı, son dönemdeki yağışların etkisiyle
yükselişe geçti. Barajlardaki doluluk oranı son 
1 haftada yüzde 9,88 artarak yüzde 50,28 seviye-
sine çıktı. Kente su sağlayan baraj ve göletler 868
milyon 683 bin metreküp biriktirme hacmine 
sahipken, su miktarı dün itibarıyla 436,75 milyon
metreküp seviyesinde kaydedildi. I SAYFA 5
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BEAYAZ: ARAŞTIRMA YAPAMADIM!
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Nihayet yüzde 
50’nin üzerinde

Çocuklara tuvalet
eğİtİMİ verİn

Müstehcen yayına 
2 yıl hapis istemi

SAYFA
2’DE SAYFA 3’TE

Dr. Halil Saral

Özgür
Özel



COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.
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Çocuklara tuvalet 
eğitimi verin
HER çocuğun kas ve psiko-

lojik gelişimi aynı olmadığı 
için tuvalet eğitimine baş-

lama süresi farklılık gösterebiliyor. 
Çocuklar tuvalet eğitimine hazır 
olduklarında belirli işaretler veri-
yor. Bu işaretlerin varlığında 18. 
aydan itibaren tuvalet eğitimine 
başlanması uygun oluyor. Bu süreç 
bazı çocuklar için zor geçebiliyor. 
Ebeveynlerin teşvik edici ve anla-
yışlı olması büyük önem taşıyor. 
Memorial Sağlık Grubu Medstar 
Antalya Hastanesi Çocuk Sağlığı 
ve Hastalıkları Bölümü’nden Uz. 
Dr. Kerem Yıldız, çocuklarda 
tuvalet eğitimi hakkında bilinmesi 
gerekenleri anlattı.  Eğitime çocuk 
ve ebeveynin gün boyu evde oldu-
ğu zaman başlanmalıdır. Eşofman 
veya şort benzeri kolaylıkla çıka-
rılabilecek kıyafetler seçilmelidir. 
Öncelikle çocuğun tuvalet eğiti-
miyle ilgili çiş, kaka, ıslak bez gibi 
terimleri öğrenmesi gerekir. Çocu-
ğun altı değiştirilirken bunlardan 
bahsedilmelidir. Alt değiştirme 
işlemini tuvalette yapmak çocuğun 
tuvalet işinin burada yapıldığını 
öğrenmesini sağlar. 

Lazımlıkla tanışmaları gerek 
Alt değiştirildikten sonra ebevey-
nlerin ve çocuğun elini yıkaması, 
davranışın çocuğun zihninde 
pekişmesini kolaylaştırır. Tuvale-
te çocuğun ulaşabileceği bir yere 
lazımlık koymak, lazımlığın ne 
işe yaradığını anlatmak, çocuğa 
örnek olabilecek bir çocuğun veya 
büyüğün lazımlığın ne işe yaradı-
ğını göstermesi faydalı olacaktır. 
Çocuk her sabah uyandığında, ye-
mek öncesi veya sonrası lazımlığa 

götürülmeli, tuvalet 
alışkanlığı çocuğun 
günlük rutininin 
bir parçası haline 
getirilmelidir. Çocuk 
eğer benzer saatler-
de bezini kirletiyorsa 
bu saatlerde çocu-
ğun lazımlığına git-
mesi sağlanmalıdır. 

30 dakikada tuvalete gitmeli 
Çocuğa sürekli tuvaletinin olup 
olmadığını sormak yerine şimdi 
tuvalete gitme zamanı diyerek 
tuvalete yönlendirilmelidir. Gün 
içinde sıvı alımını takip edip 
yaklaşık 30 dakika sonrasında 
tuvalete gitmesini sağlamak faydalı 
olacaktır. Çocukta sürekli olarak 
kıpırdama, sallanma veya uzaklaş-
ma gibi tuvalet ihtiyacı belirtile-
rinde tuvalete çağırılmalıdır. Her 
lazımlık kullandığında ve bezini 
kirletmeden söylediğinde teşvik 
edici övgülerde bulunulabilir veya 
ödül olarak sevdiği oyuncak, mey-
ve veya yiyecek verilebilir. 

Çocuğa sorumluluk verin
Tuvalete oturup 2-3 dakika bo-
yunca tuvaletini yapmamış olan 
çocuğunuzu tuvaletten kalkmaya 
yönlendirebilirsiniz. Tuvalette 
uzun süre oturmaya zorlanan 
çocuklar bu durumu ceza olarak 
algılayabilir ve karşıt davranışlar 
göstermeye başlayabilir. Bazı 
denemeler başarısız olacaktır. 
Kazalar yaşandığında çocuğunuza 
kıyafetini çıkartıp kirli sepetine 
atması gibi sorumluluklar verilme-
lidir.  Bazen böyle kazalar olabilir 
denilerek bir sonraki seferde 
başarılı olacağına dair telkinde 
bulunulmalıdır. Böyle durumlarda 

çocuğun azarlanmaması, üzül-
memesi gerekir. Bu süreçte fazla 
titiz olmaktan kaçınılmalı, abartılı 
tepkiler verilmemelidir. 

Gece bez kullanmayı 
bırakmanız lazım!
Gece bez kullanımı tuvalet eğiti-
mini geciktirebileceğinden müm-
künse bırakılmalıdır. Birkaç gece 
çocuk bezsiz uyutulabilir. Sabah-
ları altı kuruysa bu duruma devam 
edilmelidir. Bu süreçte altına 
kaçırma durumu olabileceğin-
den yatakların altına su geçirmez 
örtüler serilmelidir. Eğer süreç 
yavaş ilerliyorsa geceleri bir süre 
daha bez kullanılabilir. Ancak bu 
sürenin çok uzatılmaması faydalı 
olacaktır.  Tuvalet eğitimi süresin-
ce geceleri lazımlığı çocuğun yakı-
nında tutmak iyi bir fikir olabilir. 
Çocuğunuz geceleri de lazımlığını 
kullanmaya başlamışsa tuvalet eği-
timinin sonuna geliniyor demektir. 
Lazımlık eğitimini başarıyla geçen 
çocuklar normal tuvaleti kullan-
maya alıştırılmalıdır.

5 yaşına kadar altına 
kaçırması normal
Tuvalet eğitimi sürecinde ve son-
rasında gülme, öksürme, hapşırma 
gibi durumlarda veya geceleri 
uyurken altına kaçırmalar görüle-
bilir. Tuvalet yapmada ve tutmada 
kullanılan kasların gelişimi devam 
edebileceği için çocukta altına ka-
çırma durumu 5 yaşa kadar normal 
olarak değerlendirilmeli, bu konu-
da çocuğa kızma veya ceza verme 
gibi yanlış davranışlara gidilme-
melidir. Ancak 5 yaşını geçmesine 
rağmen tuvalet eğitimiyle ilgili 
sorun varsa mutlaka çocuk dokto-
runa başvurulması önerilmektedir. 

Uz. Dr. 
Kerem 
Yıldız

AYŞE ANLI

Memorial Sağlık Grubu Medstar Hastanesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümü’nden 
Uz. Dr. Kerem Yıldız, çocuklarda tuvalet eğitimi hakkında bilinmesi gerekenleri anlattı

Bu işaretlere 
dikkat edin
l Gündüzleri en az 2 saat kuru 
kalıyorsa.
l Öğle uykularından kuru kalkı-
yorsa.
l Bağırsak hareketleri belli za-
manda gerçekleşiyorsa ve tahmin 
edilebiliyorsa.
l Tuvalet ihtiyacını çeşitli hareket-
lerle veya sözle ifade edebiliyorsa.
l Çocuğunuz basit talimatlara 
uyuyorsa, banyoya gidebiliyor ve 
soyunabiliyorsa.
l Bezi kirlenince rahatsız oluyorsa.
Tuvaleti kullanmak istiyorsa.

VÜCUDUMUZUN tüm 
yükünü taşıyan, bükülen, 
dönen, bizi dimdik ayakta 

tutan dizlerimiz... Bazen yaşla, 
bazen genetik etkilerle, fazla kilo 
veya yaralanma gibi sebeplerle bu 
temel eklemdeki kıkırdak doku 
aşınıyor ve dizler ağrılar içinde 
kalabiliyor; üstelik yaşla birlikte 
kireçlenme ihtimali de artıyor. İn-
san vücudunun en karmaşık ve en 
büyük eklemlerinden olan dizler, 
ayak bilekleri ve kalçalarla birlikte 
vücudun tüm yükünü taşıyor. Bu 
eklemlerin rahat hareket 
etmelerini sağlayan kaygan 
kıkırdak doku niteliğini 
kaybeder ve aşınırsa “kireç-
lenme” dediğimiz hastalık 
ortaya çıkıyor. Acıbadem 
Ataşehir Hastanesi Ortope-
di ve Travmatoloji Uzmanı 
Prof. Dr. Burak Akan, 
sıklıkla dizde şişlik, ağrı ve 
sertlik şeklinde kendini belli 
eden kireçlenmenin, yürü-
me, eğilme, çömelme ve merdiven 
çıkma gibi gündelik işleri bile en-
gelleyerek kişinin yaşam kalitesini 
azalttığına dikkat çekiyor. 

Her yaşa uygun 
bir tedavi yöntemi
Genetik yatkınlık, spor yara-
lanması, fazla kilo, eklemlerin 
fazla kullanımı gibi durumların 
neden olduğu diz kireçlenmesi-
nin görülme sıklığı yaşla birlikte 
artıyor. Diz kireçlenmesi özellikle 
dizin tek bölgesini etkiliyorsa 
(çoğunlukla dizin iç tarafı) yarım 
diz protezi, bu tedavide başarı-
lı sonuçlar alınmasını sağlıyor. 
Ortopedi ve Travmatoloji Uzmanı 
Prof. Dr. Burak Akan, ‘parsiyel diz 
protezi’ ya da ‘unikondiler veya 

unikompartmental diz protezi’ 
olarak da adlandırılan yarım diz 
protezi ameliyatlarına dair, “Bu 
tedavi kireçlenme ve osteokondral 
defekt gibi nedenlerden dolayı 
diz ekleminin sadece bir bölge-
sinde oluşan kıkırdak kaybının 
tedavisinde kullanılan total diz 
protezine alternatif bir ameliyattır. 
Menisküs ve kök yırtıkları olmak 
üzere birçok durumda kullanılır. 
Bu protezler düzeltilebilir varus 
-valgus gibi hekimin muayene ve 
tetkikler ile karar verebileceği bazı 
durumlarda, tek bölge kıkırdak 
harabiyeti olan yetişkin hastalara 

uygundur. Her yaşa uygun 
olmakla beraber, 60 yaş altı 
veya 80 yaş üstü hastalarda 
özellikle tercih edilir. 60 
yaş altında ileride revizyon 
gerekirse total diz protezine 
alternatif, ileri yaş grubunda 
ise daha az riskli bir ameli-
yat olduğu için tercih edilir” 
diyor. Yarım diz protezinde 
total diz protezine göre 
daha az riskle daha hızlı bir 

iyileşme amaçlanıyor. Bu ameliyat, 
açık yöntemle hastaların heyecanı-
nı alan hafif uyku altında vücudun 
belden aşağısının spinal anestezi 
ile uyuşturulmasıyla yapılıyor ve 
45 dakika - 1 saat içinde tamam-
lanıyor. 10 yıllık kullanım oran-
ları yüzde 95’in üzerinde olan bu 
ameliyatlarda hastanın ömür boyu 
iyileşmesi hedefleniyor. 

Daha düşük riskle 
daha doğal bir diz
Bu yöntemle hastaların hızla iyileş-
tiğine değinen Ortopedi ve Trav-
matoloji Uzmanı Prof. Dr. Burak 
Akan, “Amacımız fonksiyonu 
bozulmuş bir diz eklemini tekrar 
ağrısız ve işler hale geri getirmek, 
yani ağrısız hareket elde etmektir. 

Total diz protezine göre daha dü-
şük riskle daha doğal bir diz elde 
etmek en büyük avantajı olmakla 
birlikte, enfeksiyon oranları daha 
düşüktür, yara izi daha küçüktür, 
hastalar daha hızlı normal haya-
ta dönerler ve çoğu ameliyatsız 
normal bir diz gibi hisseder” diyor. 
Hastalar, ameliyattan 5-6 saat 
sonra ayağa kalkıp diz üzerine tam 
yük vererek yürüyorlar. Hastanede 
bir gün kaldıktan sonra taburcu 
edilen hastalar genelde 3-4 hafta 
sonra kendi rutin yaşamlarına dö-
nebiliyorlar. Her işlemde olduğu 
gibi bu ameliyatta da enfeksiyon, 
yara iyileşmesinde gecikme ve 
anestezi komplikasyonları gibi 
riskler minimum düzeyde bulunsa 
da bu tedavi yöntemiyle oldukça 
başarılı sonuçlar elde ediliyor. 

Acıbadem Ataşehir Hastanesi Ortopedi ve Travmatoloji Uzmanı Prof. Dr. 
Burak Akan, sıklıkla dizde şişlik, ağrı ve sertlik şeklinde kendini belli eden 
kireçlenmenin, yürüme, eğilme, çömelme ve merdiven çıkma gibi gündelik 
işleri bile engelleyerek kişinin yaşam kalitesini azalttığına dikkat çekiyor

NEŞE MERT

Prof. Dr. 
Burak 
Akan

Diz ağrısına son!

SON dönemde tırnak estetiğine 
yönelik artan uygulamalar bir-
takım sağlık sorunlarına yönelik 
tartışmaları da beraberinde ge-
tirdi. Nail Art olarak bilinen kalıcı 
tırnak tasarımlarının UV ışınlarıy-
la tırnağa sabitlenmesi nedeniyle 
birçok riskin bulunduğunu ifade 
eden Türkiye Ulusal Alerji ve 
Klinik İmmünoloji Derneği Üyesi 
Prof. Dr. Emek Kocatürk Göncü, 
kalıcı oje, akrilik protez tırnak 
ve jel protez tırnak işlemlerini, 
risklerini ve akrilat alerjisini 
anlattı: “Kalıcı ojede tırnaklara 
cila sürülmesinin ardından cilayı 
katılaştırmak için ultraviyole (UV) 
ışığı uygulanır. Burada uygulama-
nın sürekli yaptırılması sonucu sık 
UV’ye maruz kalmak cilt kanseri 
riskini artırma potansiyeline 
sahiptir.  Uygulamalara ara ver-
mek, uygulama öncesi güneşten 
koruyucu krem sürmek veya ucu 
açık eldiven giymek deri kanseri 
riskine karşı koruyucu önlemler 
olabilir. Ayrıca uygulama öncesi 
tırnağın aşırı törpülenmesi de tır-
nak hasarına yol açabilir. Akrilik 
ve jel protez tırnak uygulama-
larındaki temel fark, jel protez 
tırnakta özel protez tırnak jelleri-
nin tırnağa uygulandıktan sonra 
UV lambalar ile kurutulması söz 
konusu iken, akrilik protez tırnak 
uygulaması özel akrilik tozlarının 
akrilik monomer ile karıştırılıp 
tırnağa uygulanması yoluyla 
yapılmaktadır. Burada yine uzun 
dönemde sağlık tehdidi olarak 
UV temasına bağlı kanser ris-
kinden ve erken yaşlanmadan 
bahsedebiliriz. Ancak tüm bu 
uygulamalarda ortaya çıkabilecek 
ortak problem, kullanılan ürünle-
rin içerisinde bulunan akrilatlara 
bağlı alerji gelişimidir.”

Ne gibi sorunlara yol açabilir?
Akrilat alerjisi daha önceleri 
genellikle diş hekimleri ve diş 
teknisyenleri gibi dental perso-
neller; matbaacılar, boyacılar ve 
yapıştırıcılarla temas eden işçiler-
de görülen bir durum iken son 
yıllarda özellikle akrilik tırnaklar, 
jel tırnaklar, kalıcı oje gibi tırnak 
işlemlerine bağlı olarak ortaya 
çıkıyor. Bu reaksiyonlar hem 
işlem uygulanan kişilerde hem de 
işlemi uygulayan estetisyenlerde 
görülebiliyor. Ayrıca evde uygu-
lama ile bu risk daha da artıyor.

Neler olur neler!
Met, akrilat kimyasallarının en 
bilinenleri 2-hidroksietil metak-
rilat (HEMA), 2-hidroksipropil 
metakrilat ve etil akrilat olmakla 
birlikte yama testlerinde en çok 
saptananı HEMA’dır. HEMA, 2019 
yılından itibaren Avrupa Kontakt 
Dermatit Derneği Yama Testi 
Bazal Serisine girmiştir.
Akrilat alerjisi tırnak ürünleri-
ne bağlı olduğunda özellikle 
ellerde, parmakların uçlarında, 
tırnak etrafında, el bileklerinde 
kızarıklık, kaşıntı, şişlik, soyulma, 
kabuklanma, kepeklenme gibi 
ekzematöz belirtilerle ortaya 
çıkabiliyor. Ancak bu belirtilerin 
göz kapağı, yüz, boyun, karın 
derisi, kasık derisi gibi ilk etapta 
akla gelmeyecek bölgelerde de 
ortaya çıkabilir.

Kalıcı oje 
sağlıklı 
değil!
Son dönemin popüler uygulama-
larından olan kalıcı oje ve protez 
tırnak sandığınız kadar masum 
olmayabilir. Türkiye Ulusal Alerji 
ve Klinik İmmünoloji Derneği 
Üyesi Prof. Dr. Emek Kocatürk 
Göncü, uygulamanın sürekli yap-
tırılması sonucu ellerin sıklıkla 
UV ışınlarına maruz kalması 
sonucu cilt kanseri riskinin arta-
cağını ifade ederek, gelişebilecek 
akrilat alerjisine de dikkat çekti

ÖZELLIKLE soğuk havay-
la direk temas eden el ve 
yüz bölgesinde kuruluğun 

daha fazla olduğu bölgelerdir. Sık 
duş alan kişilerde de kuruluk daha 
fazladır. Küçük çocuklarda daha 
sık gördüğümüz ve soğuk havalar-
da dudaklarını sık sık yalaması ile 
tükürüğün hasarlandırıcı etkisi ağız 
çevresinde çatlama ve kızarıklık ile 
kendini gösteren dudak egzaması 
hiç de seyrek değildir. Cilt kuruluğu 
yaşın ilerlemesiyle birlikte daha 
fazla görülmeye başlar. Derinin üst 
tabakasının yaklaşık yüzde 10’luk 
kısmını oluşturan suyun miktarının 
azalması deride çatlamaya, kaşın-
tıya ve kuruluğa neden olur. Cilt 
kuruluğu olan kişilerin çoğunda 
altta yatan bir hastalık yoktur. Kuru 
cilde sahip olan kişilerin büyük 
çoğunluğunu ise sık duş alan kişiler 
oluşturur.  

Atopik yapılı ciltler 
daha özenli olmalı!
Ayrıca günlük hayatta kullandığımız 
kozmetik ürünler, sıcak su, kimyasal 
maddeler içeren deterjanlar, giysi-
lerin neden olduğu sürtünme, sık 
sık hava yolculuğu gerçekleştirme, 
rüzgâra maruz kalma, hava kirliliği 
ve klima kullanımı da kuruluğa yol 
açan sebepler arasında. Bu faktör-
lerin dışında egzama ve sedef gibi 
cilt rahatsızlıkları, metabolik bazı 
faktörler ve tiroid bezinin yeterince 
çalışmıyor oluşu da cilt kuruluğuna 
neden olabilir.Bol su tüketimi ve 
cildinin yapısının iyi tespit edilmesi 
önemlidir. Atopik (alerjik) yapılı 
kişiler normal bireylere göre daha 
kuru bir cilde sahiptir. Günlük 
hayatın düzenlenmesi, kullanılan 
ürünlerin seçimi önem arz eder. 
n HABER MERKEZI

Sık sık duş 
almak iyi değil
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
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Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu
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Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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Sosyal medyadaSosyal medyada  
tuzağa düşmeyin!tuzağa düşmeyin!
DOLANDIRICILAR bazı sosyal 

medya uygulamalar üzerinden 
açtıkları sahte hesaplarla ‘Yurtdışı-

na taşınıyorum, evleniyorum, tayinim çıktı 
bu yüzden de eşyalarımı uygun fiyata elden 
çıkarıyorum” diyerek vatandaşları dolan-
dırmaya başladı. Sahte hesaplar üzerinden 
uygun fiyata ikinci el eşya satışı yaptıklarını 
söyleyen dolandırıcılar, alışveriş yapmak 
isteyen vatandaşları bir link üzerinden 
güvenilir alışveriş sitelerinin sahtelerine 
yönlendiriyor. Alışveriş yaptığını düşünen 
vatandaşlar paraları gönderip, bilgilerini 
karşı tarafa ilettikten sonra ise ürünler gel-
meyince dolandırıldıklarının farkına varıyor. 

Düşünmenize bile fırsat vermiyorlar
Sosyal medya dolandırıcılarının hedefi olan 
mağdurlardan Başak Beyaz, “Direkt olarak 
size mesaj atıyorlar. Mesajda sizden nu-
maranızı istiyorlar. Ardından size ulaşıyor-
lar. Beni de whatsapp üzerinden aradılar. 
Konuştuk, anlaştık. Bana link gönderdiler. 
Güvenli bir alışveriş sitesine yönlendiriyor-
lar sizi bu link üzerinden. Burada bütün 
işlemleri gerçekleştiriyorsunuz. İşlem böyle 
oluyor. Dolandırıcı beni, ‘Eşim İsviçre 
vatandaşı, ailesi ona burada zulmediyor, 
dövüyor. Biz de o yüzden yurtdışına gidiyo-
ruz’ diyerek dolandırdı. ‘Oraya taşınacağız, 
biletimiz hazır’ dedi. 10 bin TL’ye bana 
hem buzdolabı hem de telefon satacağını 
söyledi. Kargosu, faizi ve işlem ücretleriyle 
10 bin 500 TL’yi bulur dedi. Ben bu ilanları 
Tiktok’ta gezerken görmüştüm. Fiyat almak 
için bir iletişime geçtim. Birkaç gün sonra 
bana dönüş yaptılar. Bu kadar ucuz olması 
dikkatimi çekti, evet şüphelendim ama o an 
aceleyle sağlıklı düşünemedim.  Dolandırı-
cı beni acele ettirdi, ‘Bir an önce elimden 
çıkarmam lazım eşyaları’ dedi.  ‘Bir an önce 
gitmem lazım’ diyerek beni acele ettirdi, 
ben de sağlıklı karar veremedim. İçimde 
şüphe vardı. Tekrar yönlendirdikleri siteye 
girdim baktım ama telefonu kızım için ala-

caktım. O üzülmesin diye de alışverişe de-
vam ettim. Hem kızım hem dolandırıcı beni 
acele ettirince ne yapacağımı bilemedim. 
Araştırma fırsatım olmadı ve bir hata yap-
tım. Sonrasında dolandırıldığımı anladım 
ve gerekli yerlere şikayetlerde bulundum. 
Şimdi de sosyal medyada başkaları dolandı-
rılmasın diye bu kişileri ifşa ediyorum” dedi.

Pahalı ürünleri ucuza satıyormuş gibi!
Bahçeşehir Üniversitesi Siber Güvenlik 
Merkezi Müdürü ve Öğretim Üyesi Dr. 
Ahmet Naci Ünal, “Bu dolandırıcılık yönte-
mini sosyal medyayı kullanarak yapıyorlar. 
‘Yurtdışına tayinim çıktı, yeni nişanlandım, 
yeni evlendim yurtdışına yerleşiyorum. Bu 
yüzden de eşyalarımı elimden çıkarmak 
istiyorum. Uygun fiyatlarla satıyorum’ gibi 
çeşitli bahanelerle 25-30 bin liralık ürün-
leri 5 bin lira gibi fiyatlara satıyormuş gibi 
yaptıkları oluyor. Bunun yanında başka bir 
yöntemleri de bu uçaklarda, havayollarında 
unutulan eşyaları satıyormuş gibi yapmak 
oluyor. Bu eşyaları biliyorsunuz tüm hava 
yolları belli zaman aralıkları geçtikten sonra 
eğer sahibi çıkmazsa cüzi miktarda ihalelerle 
şirketlere devrediyorlar. Bu şirketler de uy-
gun fiyatla diğer insanlara satıyorlar. Dolan-
dırıcılar da sanki böyle bir operasyon varmış 
gibi davranıp, bu şekilde bir dolandırıcılık 
yoluna gidiyorlar. Siber güvenlik anlamında 
bu dolandırıcılıkları iki şekilde izah edebi-
liriz. Bunlardan bir tanesi sosyal mühendis-
lik olarak dolandırıcılık yapılması. Sosyal 
mühendislik dediğimiz şey bizim verilerimizi 
kullanarak bizi manipüle etmeleri anlamına 
geliyor. Dolayısıyla burada kişi önemli değil. 
1 milyon kişiye aynı mesaj gidiyor. Burada 
mesajdaki, fotoğraflardaki kişiler tamamen 
sanal, gerçek kişiler değiller. Sattıkları iddia 
edilen ürünler de gerçek değil. Bu 1 milyon 
kişinin yüzde biri bu olaya dahil olmuş olsa, 
çok yüksek miktarda bir meblağ ile karşılaşı-
yoruz zaten. Sosyal mühendislik kısmı bunu 
oluşturuyor. Link koyuyorlar, o linkten sizin 

banka hesabınıza ulaşıyorlar. Buradan da 
sizin 5 bin TL, 10 bin TL EFT, Havale yap-
manızı istiyorlar. Bunu yaptıktan sonra tabii 
ürün gelmiyor, siz de paranızı kaybettiğinizle 
kalıyorsunuz. Bu işin bir de fishing yani olta-
lama kısmı var. Bazı dolandırıcılar da buraya 
farklı linkler koyuyorlar. Bu linklerde ise kre-
di kartı bilgilerini istiyorlar. Dolayısıyla siz 
bu linke tıkladığınız anda ya hesap numara-
sına yönlendiriliyorsunuz ki, bu en az zararla 
çıkacağınız kısım. Çünkü burada 5 bin lira, 
10 bin lira kaybediyorsunuz. Diğer yöntemde 
ise kredi kartı bilgilerinizi karşı tarafın eline 
veriyorsunuz. Hele bir de çok profesyonel bir 
şekilde sistem hazırlanmışsa ve siz de şifrele-
rinizi girmişseniz buraya, kredi kartınızı karşı 
tarafın emrine amade hale getiriyorsunuz. 
Dolayısıyla onlar istedikleri miktarda parayı 
bu kredi kartınızdan çekiyorlar ve çok büyük 
mağduriyetler yaşamanıza sebep oluyorlar” 
şeklinde konuştu. DHA

Son dönemde artan dolandırıcılık yöntemlerine bir yenisi daha eklendi. Dolandırıcılar açtıkları sahte 
sosyal medya hesaplarından “yurtdışına taşınıyoruz, eşyalarımız uygun fiyata satılık” ya da “Havalima-
nında unutulan bagajların satışına başlanıyor” ilanına ekledikleri link ile vatandaşları tuzağa düşürüyor

Bedava peynir fare 
kapanında olur
Sosyal medyadaki tuzaklara dikkat çeken 
Ünal, “Bunun çözümüne gelecek olursak, sos-
yal medya mecralarında çok dikkatli olmamız 
lazım. Şu sözü hiçbir zaman unutmayacağız; 
‘Bedava peynir fare kapanında olur’. Herhangi 
bir şey çok çok ucuz veya ücretsizse ücret siz-
siniz. Lütfen bunu unutmayın. Bu tür mesajları 
engelleyin. Engellemekle kalmayın, karşı tarafı 
mağdur etmek için, bu hesapların kapatıl-
ması yönünde şikayetlerde bulunun. Burada 
yaşanan dolandırıcılık olaylarında insanların 
üzüntülerinden, aç gözlülüklerinden, fırsat-
çılıklarından veya yardım etme isteklerinden 
yararlanmaya çalışıyorlar. Bu duygularla in-
sanları manipüle ediyorlar. Lütfen 10 bin TL’lik 
bir ürünün 2-3 bin TL civarında ya da 30 bin 
liralık ürünün 5-10 bin TL’ye satılmayacağını 
göz ardı etmeyelim. İnsanlar maalesef bunlara 
dikkat etmiyorlar. Çünkü bir anda karşılaştıkla-
rı bu fırsatı kaçırmamak kaygısına düşüyorlar. 
Bir acelecilik ile bu duruma düşüyorlar. Karşı 
tarafın da istediği bu zaten. Bu şekilde dolan-
dırılmış oluyorsunuz. Küçüklerden büyüklere 
herkesin siber güvenlik farkındalığıyla işlemle-
rini gerçekleştirmesi gerekiyor” diye konuştu. 

Müstehcen yayına 2 yıla kadar hapis  
ANADOLU Cumhuriyet 
Başsavcılığı tarafından 
hazırlanan iddianame-

de, ‘Tiktok’ isimli sosyal medya 
platformu üzerinden ‘lazkızı34’ 
kullanıcı adıyla yayınlar yaptığı, 
bu yayın içeriğinde müstehcen 
yayınlara yer verdiği kaydedildi. 
Şüpheli Gül Hatun’un yayında 
160 bin lira kazandığını söylediği 
ancak olayın duyulmasının ardın-
dan sosyal medya hesaplarını ka-
pattığı ve soruşturma başlatıldığı 
anlatıldı.  İddianamede şüpheli 
Gül Hatun’un savunmasına da 
yer verildi. Gül Hatun savun-

masında bir süredir çalışmadığı, 
Tiktok’da yayın açtığı ve takipçi-
lerinin hediyeler gönderdiğini, bu 
hediyelerin kendi hesabına nakit 
olarak aktardığını söyledi. Gül 
Hatun savunmasının devamında 
dosyada bulunan görüntülerin 
Ocak ayında yayınlandığını, ya-
yında “Güzel bir şey var. Onu da 
giyeceğim. Bir kere daha hediye 
atın” diyerek takipçilerinden 
para talep ettiği, yayında özel 
bölgelerini açtığını ve bunu para 
kazanmak için yaptığını ifade 
etti. Gül Hatun Tiktok’dan 30 
bin lira kazandığını ve yaptıkları-

nın suç olduğunu bilmediğini de 
belirtti. 

Suç işlendiği belirtildi
Anadolu Cumhuriyet Başsavcılığı 
tarafından hazırlanan iddiana-
mede müstehcen içerikli gö-
rüntülerin herkese açık olan bir 
platform üzerinden çocukların 
da serbestçe girip görebileceği 
şekilde alenen paylaşıldığı de-
ğerlendirilerek üzerine atılı suçu 
işlediği belirtildi. Şüpheli Gül 
Hatun hakkında ‘müstehcenlik’ 
suçundan 6 aydan 2 yıla kadar 
hapis cezası istendi. DHA

Sosyal medya hesabından para karşılığı müstehcen içerikli canlı yayın açan şüpheli Gül Hatun ile ilgili yürütülen soruştur-
ma tamamlandı. ‘Laz kızı’ ismiyle tanınan Gül Hatun hakkında ‘müstehcenlik’ suçundan 2 yıla kadar hapis cezası istendi

OLAY, 21 Kasım’da Kocasinan Mehkez Ma-
hallesi’nde meydana geldi. Saat 14.30 sırala-
rında okuldan gelen 11 yaşındaki İrem Saraç 

kardeşiyle birlikte oyun oynamak üzere dışarıya 
çıktı. Bu sırada 11 yaşındaki kız, boynunda bir sıcak-
lık hissetti. Elini boynuna götürdüğünde kanadığını 
farkederek hemen eve girdi. Anne ve babası İrem’i 
alarak hemen hastaneye götürdü. Çekilen tomografi-
de İrem’in boynuna yorgun kurşunun geldiği anlaşıl-
dı. Hemen ameliyata alınarak mermi çıkarıldı. 

Felç kalmaması mucize
Anne Hasine Saraç, “21 Kasım saat 14.30 civarında 
kızım okuldan geldi. Kapıya çıkmasıyla eve dönmesi 
bir oldu. Bir korktuk. Ne oldu acaba bir yere mi vur-
du? Ya da biri yukarıdan bir şey mi attı? Baktık, öyle 
bir şey değildi. Dokununca içinde bir şey oynuyordu. 
Kurşun yarası olduğunu anlayınca en yakın hastane-
ye götürdük. Orada tomografi sonucunda da kurşun 
olduğu belli oldu. Çok korktuk. İlk geldiğinde sadece 
ensesinde yanma olduğunu söyledi. Babasının da 
o gün eve erken gelmesi tesadüf oldu. Hastanede 
gece 02.30 civarı ameliyata aldılar. Ameliyat sonrası 
1 hafta gibi bir süreç geçirdik hastanede. Şu anda 
çok iyi, çok şükür. Ama daha kötüsü de olabilirdi. 
Felç kalmaması mucize oldu. Gerçekten kötü bir 
yere denk gelmiş. Daha önce bu tarz şeyleri televiz-
yonda duyardık. Başımıza geleceğini düşünmedik. 
Ben istemiyorum bu şekilde kimsenin, kim vurduya 
gitmesini. Bir an önce bu magandaların son bulma-
sını istiyoruz. Şu anda iyiyiz. Psikolojik olarak çok 
etkilendik. Artık çocuklarımı kapının önüne çıkart-
maya korkuyorum. Kendim dışarı çıktığımda sürekli 
etrafa bakınıyorum” dedi. 

Çok korktum!
Kurşunun isabet ettiği İrem Saraç ise, “Okuldan eve 
geldim. Yemeğimi yedikten sonra küçük kardeşimi 
oyun oynatmaya çıkarttım. Ayakkabısını düşürdü. 
Eğilirken ensemde bir yanma hissettim. Yukarıdan 
bir şey düştüğünü farkettim. Elimi enseme götürdü-
ğümde kan geliyordu. Kanı gördüğüm gibi eve anne-
min yanına gittim. Onlar yaramı temizleyip baktılar. 
Kurşun olduğunu fark ettiler. Yaramı kapatarak 
direkt hastaneye götürdüler. Hastaneye gittiğimde 
çok tedirgindim. Mermi olduğunu söylediklerinde 
çok korktum. Bu olay sonucunda okulumdan geride 
kaldım. Son bir haftadır gidiyorum, geride kaldığımı 
hissediyorum. Bu tarz olayların son bulmasını istiyo-
rum” ifadelerini kullandı.  DHA

Ya ölseydi!
Bahçelievler’de nereden geldiği belli olmayan kurşun, 
11 yaşındaki İrem’in boynuna isabet etti. Küçük kız 
hemen ameliyata alınarak kurşun çıkarıldı. İrem ve ai-
lesi havaya ateş eden magandanın bulunmasını istiyor

OLAY, dün saat 18.30 sıralarında 
Üniversite Mahallesi Zambak Sokak’ta 
meydana geldi. Bir genç lokantada 

yemek yedikten sonra kız arkadaşıyla dışarı 
çıktı. Bu sırada kaldırımda yürüyen ve alkollü 
olduğu iddia edilen kişi, erkek arkadaşıyla yü-
rüyen kadına çarptı.Gencin uyarıda bulunma-
sının ardından ikili arasında tartışma başladı. 
Tartışma sırasında saldırgan, elindeki bıçakla 
gence saldırdı. Bıçaklı saldırıda başından 
yaralanan gence ilk müdahale kız arkadaşı 
ve çevredekiler tarafından yapıldı. Başından 
bıçaklanan genç olay yerine gelen ambulansla 
hastaneye kaldırıldı. Alkolllü olduğu iddia 
edilen saldırgan ise, yoldan geçen bir mini-
büse binerek kaçtı. Polis kaçan saldırganı 
yakalamak için çalışma başlattı. 

Saldırgan kaçtı 
Aynı sokakta iş yeri bulunan Burhan Şener, 
“Akşam 18.00 sıralarında bağırma sesleri üze-
rine dışarı çıktık. Üç yetişkin biri bayan ikisi 
erkek. Yanında kız arkadaşı olan kişi diğerine 
saldırıyor. Kesici bir aletle kafasına vuruyor. 
Ambulans ve polis geldi aldı gitti. Kendindey-
di yaralanan kişi. Saldırgan ise kaçtı ondan 
sonrasını görmedik” diye konuştu. DHA

Kimsenin can 
güvenliği yok!
Avcılar’da birlikte yürüdüğü kız arkadaşına 
çarpan kişiyi uyaran genç başından bıçaklandı
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Ş öyle gören gözler ile çevremize 
dikkat ile baktığımızda, etrafımızda
dönen ahlaksızlıklara, basından oku-

duğumuz olayların çirkinliğine bakınca böyle
bir başlık ile ilgili bir yazı yazmayı uygun
gördüm. 

Eskiden “Onurlu bir insan olmak için para
mı daha önemli insanlık mı?” diye sorulsa
büyük bir çoğunluk bu soruya hiç düşünme-
den tabii ki insanlık denirdi. Eskiden “Ka-
rakter mi önemli para mı? Diye sorulsa hiç
düşünmeden karakter denirdi. “Eskiden ka-
zancın az ama helalinden mi olsun?” ya da
“Haram ama çok mu olsun?” diye sorulsa az
olsun ama helal yollardan olsun denirdi.

Anadolu’da ve Türk dilinde güzel bir deyiş
vardır “Yokluk yiğitliği bozar” derler, maale-
sef bozdu da.

Parlamenter sistemin dışına çıkıp, tek
adam rejimine dönerek o tek adamın dünya
görüşüne, aklına ve idari becerisine kalırsak

bu sonuç kaçınılmaz bir sonuçtur. Bu sürecin
bozulmasının en temel nedeni ise adaletin
yok sayılması, adalete güvenilmemesi ve ida-
recilerin yetersiz oluşundan kaynaklıdır diye-
biliriz. Ortak akılın yok edilmesi Türk
toplumunun kültürünün, ahlak anlayışının,
namus kavramının yozlaşmasının da kaçınıl-
maz bir sonucu olmuştur.

Tüm dünyada ortak aklın uyguladığı eko-
nomik politikaların dışına çıkıp, “Ben yeni
bir sistem keşfettim. Faiz sebep, enflasyon
sonuç” diyerek politika yaparsan ve başarısız
da olursan yukarıda belirttiğim toplum üze-
rindeki kötü yan etkilerin sebebi de sen 
olursun.

Ülkemizin geldiği bu yozlaşmış ve çürüyen
değerlerin birinci derece sorumlusu iktidar-
ken diğer bir sorumlusu ise siyasetini becerik-
sizce yapan muhalefet olmuştur. Bana göre
başarısız görünen mevcut hükümetin defa-
larca iktidarda kalmasının en önemli nedeni,

muhalefet partilerinin yeter-
siz olmalarıdır. Toplumu çaresiz ve liyakatsiz
kadrolara mahkûm bırakan muhalefet, siya-
set üretememek ile bu çürümüşlüğün ortağı
olmuştur. 

Gerçek anlamda halkın çıkarlarının tem-
silcileri olan, adeta ana muhalefet görevini
yapan, iki elin parmaklarından az olan özgür
ve cesur gazetecilerimizdir. Çalışanın da,
emeklinin de, bozulan düzenin sesi de bu ga-
zetecilerimiz olmuştur. Olmaya da devam
ediyorlar.

Meclisimizdeyse 600 vekil varken halkın
dertlerini içten paylaşan 6 vekili belki 
sayabiliriz.

Bende buradan bu sıkıntıları bir kez daha
dile getirmek isterim.

Koltuk sevdasına kapılan, asıl görevi otur-
duğu koltuğu ne pahasına olursa olsun bırak-
mamak olan, oturduğu koltuğun hakkını

veremeyen adaleti şaşmış yöneticilerimize
sesleniyorum.

Rızkını çalışarak, emeği ile kazanan bir
insanın hakkını vermeyip cebinden rızası ol-
madan parasını alırsanız, yokluğa sefilliğe
mahkûm ederseniz, geriye kalan bu insandan
ahlaklı olmasını bekleyemezsiniz çünkü
“Yokluk yiğitliği bozar.” 

Yapılan havaalanına gidemeyen, yapılan
metroya binemeyen, yapılan köprülerden ge-
çemeyen, yapılan hastaneye gidemeyen, kira-
lık evinde oturamayan, fakir, çaresiz ve
umutsuz bir toplum ile karşı karşıya 
kalırsınız.

Siyasetçi ülke sorunlarına çözüm üretir.
Üretiyor mu? Emekli ve çalışan kesim hayat
pahalılığı karşısında linç ediliyor adeta öldü-
rülüyor ve çaresizliğe mahkûm ediliyor.
Emekli geçinemiyor, çaresizce yaşlı bedeni ile
tekrar çalışmak zorunda kalıyor.

Yaşam şartları tüm ülkede dayanılmaz
noktalara geldi ve ahlaksızlık, hırsızlık ço-
ğaldı. Dolandırıcılık ve kolay para kazanma
yolu arayan insanlar sürüsü oluştu. 

Topluma bu yönetim anlayışınız ile
”Demek ki alın teriyle olmuyormuş” diyen,

kara para aklayan, parayı kolay yoldan ka-
zanmaya çalışan insanlar topluluğuna 
dönüştürdünüz.

Ölen bir insan musalla taşına koyuldu-
ğunda hoca şunu sorar. “Mevtayı ahir hayatı-
nızdayken nasıl bilirdiniz?” Ardından ise
“Haklarınızı helal ediyor musunuz?” der. Si-
yaset yaparak idareci olan ve kamu yönetici-
liği makamlarında oturan, bu toplumun
çıkarlarını kendi çıkarlarından önde tutma-
yan her bir yöneticilerimize ben iyi bilmem ve
hakkımı da helal etmiyorum… 

Siyasetçi koltuk derdinde vatandaş ekmek
derdinde… Yıllardır da bu hep böyle!

Toplum nezdinde genel olarak siyasetçilere
güvensizlik hızla artıyor. Bu da çok sakıncalı
bir durumdur. Yapılan siyasi yaptırımlar ve
yanlış kararlar sonucu ahlaki ve insani an-
lamda çürümüş bir toplum yaratmak bir top-
lumun çöküşüne neden olabilir!

Bu nedenlerden dolayı; “Hızla gelen ölüm
değil daha hızlı gelen namussuzluk bizi 
öldürecek.”

Makale başlığım severek okuduğum
Plato’nun “Sokrates’in Savunması” kitabın-
dan esinlenilmiştir.

Hızla gelen ölüm değil, daha hızlı 
gelen namussuzluk bizi öldürecek!

Besmele-i

Şerif
alBayrak Grubu’nun geleneksel hale
getirdiği Hat Sergisi Eserleri 10’uncu
yılında. Bu yıl ‘Besmele-i Şerif’ tema-

sında hazırlanan geleneksel hat sergisinin açılışı
Tophane-i Âmire’de yapıldı. Sanatseverlerin beğe-
nisine sunulan 13 eser, yıl boyunca yurt içi ve yurt
dışında sergilenmeye devam edecek. Tophane-i
Âmire Kültür ve Sanat Merkezi’nde gerçekleştiri-
len açılışa İstanbul Valisi Davut Gül, Diyanet İş-
leri Başkanı Prof. Dr. Ali Erbaş, İlim Yayma Vakfı
Mütevelli Heyeti Başkanı Necmettin Bilal Erdo-
ğan, Bağcılar Belediye Başkanı Abdullah Özde-
mir, Beyoğlu Belediye Başkanı Haydar Ali Yıldız
ve Albayrak Grubu yöneticileri katıldı.

Önemli bir yeri var

İstanbul Valisi Davut Gül, “Bizim bir kimliğimiz
var ve bu kimliği inşa ederken yüzyılların geçmişi
var. Bunlara bakıldığında bizi biz yapan değerle-
rin içerisinde, gerçekten İslami sanatlar içerisinde
hattatların çok önemli bir yerinin olduğunu bili-
yoruz, görüyoruz. O açıdan ben ismi sayılan sa-
natçılarımız başta olmak üzere geçmişte bu
sanata emek veren bütün sanatçılarımıza teşekkür
ediyorum. Allah onlardan razı olsun. İnanıyorum
ki İstanbulumuz, Türkiyemiz onlarla daha güzel.
Bu şehrin diğer değerlerine baktığımızda sanatçı-
ları çıkarttığımızda, kültür adamlarını çıkarttığı-
mızda ortalama bir şehirden farkının kalmadığını
görüyoruz. İstanbul güzelse sanatçılarıyla güzel-
dir” dedi. DHA

Yeni müdürlük
KuRulDu

Bağcılar Belediyesi de doğal afetlere
karşı tam donanımlı hazır olmak, başta ilçe
halkı olmak üzere ihtiyaç halinde tüm ülke

geneline daha nitelikli hizmet verebilmek için Afet İşleri
Müdürlüğü’nü kurdu. Türkiye genelinde ilk kurulan
Afet İşleri Müdürlüğü’nden biri olan birim Mahmut-
bey Mahallesi’ndeki yerleşkede hizmet veriyor. Müdür-
lük kadrosunda alanında uzman ve tecrübeli
personeller bulunuyor. 

Eğitim vereceğiz

Yeni müdürlüğün hayırlı olmasını dileyen Bağcılar Be-
lediye Başkanı Abdullah Özdemir, “Olası afet ve acil
durumlara karşı tehlike ve riskleri belirlemek, afetlerle
mücadeleye eksiksiz bir şekilde hazırlanmak ve zarar
azaltma çalışmalarını yapmayı amaçlıyoruz. Önceliği-
miz afet farkındalık bilincini artırmak olacak. Bu kap-
samda ilçemizde bulunan eğitim kurumlarımızda ve
kamu kurumlarımızda afet farkındalık bilinci eğitimi
vereceğiz. Ayrıca BAĞKUT (Bağcılar Belediyesi
Arama ve Kurtarma) ekibimizle ulusal alanda oluşabi-
lecek afetlere müdahale edebilecek ekipmanımız hazır.
Bu sayıyı da artırarak anında müdahale etmek için
hazır durumda olacağız” dedi. 

B u görkemli gösteride; aynı dili konuşan, aynı kültürel mirasa sahip Türkiye
ve Azerbaycan’ın geçmişi çok eskilere dayanan birliktelikleri, dostluk ve kar-
deşliklerini vurgulayan bir hikaye anlatıldı. Asrın Destanı; her iki ülkenin

omuz omuza çarpıştığı savaşları, cesur, fedakar, vatansever halkları, Orta Asya’dan
göçle başlayan Türk akınları, iki ulu önderin verdiği mücadeleleri göstererek izleyi-
cilerini geçmişe götürdü. Dans gösterisinde Azerbaycan ve Türkiye başta olmak
üzere Türk devletlerinin görkemli tarihleri, kültürel zenginlikleri sergilendi. 90 da-
kika süren 80 dansçının sahne aldığı gösteriye, Azerbaycan Cumhuriyeti İstan-
bul Başkonsolosu Narmina Mustafayeva, SOCAR Türkiye’nin CEO’su Elchin
Ibadov, iş dünyasından temsilciler, özel konuklar, SOCAR Türkiye çalışanları ve
medya mensupları katıldı.

Dostluk sürecek

Gösterinin açılış konuşmasını yapan Azerbaycan Cumhuriyeti İstanbul Baş-
konsolosu Narmina Mustafayeva, “Azerbaycan’ın Ulusal Lideri Haydar Ali-
yev’in 100’üncü doğum yıl dönümünü, Türkiye Cumhuriyeti’nin 100’üncü
yılını büyük sevinç, heyecan ve coşkuyla kutluyoruz. Türkiye Azerbaycan
ilişkilerinin dünyada eşi benzeri yoktur ve uzun bir geçmişe dayanmak-
tadır. Ortak kökenimiz, dilimiz, dinimiz benzer kültürümüz ve paylaştı-
ğımız değerler aramızdaki bağların kopmasına izin vermemiştir. Bu
güzel, anlamlı akşamda emeği geçen herkese teşekkürlerimiz iletiyo-
rum. Eminim nice 100 yıllar kardeşliğimiz, dostluğumuz devam ede-
cektir” dedi.

Önemli bir yıldı

Özel gösteri önce açıklamalar yapan SOCAR Türkiye’nin CEO’su
Elchin Ibadov ise “2023 yılı bizim için önemli bir yıldı. Türkiye
Cumhuriyeti’nin 100’üncü yılı aynı zaman çağdaş Azerbay-
can’ın Ulusal Lideri Haydar Aliyev’in 100’üncü doğum yıl dö-

nümünü nedeniyle bu yıla önem verdik. Aynı zamanda bu yıl
SOCAR Türkiye’nin 15’inci yılıdır. Bu etkinliğe o yüzden özel
olarak hazırlandık. Sanata her zaman önem veren ve bu
alandaki faaliyetleri destekleyen bir şirketiz. Bu akşam
sergilenecek gösteri de Azerbaycan ve Türkiye başta
olmak üzere bütün Türk halklarının tarihsel gelişimini,
kültürel zenginliklerini, köklerine kurucu liderlerine
olan bağlılığını daha da önemlisi Türk’ün mayasında
olan egemenliğe olan inancını simgeleyen bir dans
gösterisi olacak” ifadelerini kullandı.

80 dansçı 6 ay çalıştı

Gösterinin hikayesini ve hazırlık sürecini anlatan
Ibadov, “Dans gösterisi tarihsel gelişimin hikaye-
sini anlatıyor. Azerbaycan ve Türkiye tarihinde
de sancı ve umudu hep aynı anda dengede ya-
şadık. Teatral gösteri de hem o sancıyı hem de
gelecekle ilgili umudu simgeliyor. 6 aydır hem
Azerbaycan’dan hem de Türkiye’den gelen
aslında birbirini tanımayan 80 dansçının
uzun saatler fedakarca yaptığı çalışmalar
neticesinde ortaya çıkan bir gösteriyi izle-
yeceğiz” diye konuştu.   DHA

Kanun GÖÇER
HAYATIN SÜZGECİ

kanungocer1@gmail.com

Socar Türkiye,
Cumhuriyeti’in 
100’üncü yılını ve
Azerbaycan’ın 
Ulusal Lideri Haydar
Aliyev’in 100’üncü doğum
yıl dönümünü Atatürk
Kültür Merkezi’nde 
(AKM) düzenlenen 
özel bir dans gösterisi ile
kutladı. ‘Asrın Destanı’ 
gösterisi ile iki ülkenin 
birlikte verdiği 
mücadele, dostluk ve
kardeşlikleri 
vurgulandı

ASRIN DESTANI

Mahkemelerin yükü hafifledi!
Büyükçekmece Tüketiciyi
Koruma ve Bilinçlendirme
Derneği Başkanı Sevgi Ema-

net, 2024 yılı için milyonlarca tüketiciyi il-
gilendiren, Tüketici Hakem Heyetleri
Başvuru ve Parasal Sınırları için basın
açıklamasında bulundu. Emanet, “Tica-
ret Bakanlığı, 6502 Sayılı Tüketicinin Ko-
runması Hakkında Kanunun ilgili
maddelerinde yer alan Parasal sınırların
artırılmasına İlişkin Tebliğ’le, vatandaşla-
rımızın Tüketici Hakem Heyetlerine ya-
pacakları 2023 yılında 66 bin TL olan
parasal sınır, 2024 yılı için yüzde 58,46
oranında artırılarak 104 bin TL olarak
belirlendi. Yeni düzenleme ile tüketicileri-
mizin yüksek tutarlı uyuşmazlıklarında
hak arama yolları genişletilmiş, mahke-
melerin yükü de azaltılmış oldu. 2024 yılı
için yapılacak başvurularda değeri 104
bin Türk Lirasının altında bulunan uyuş-
mazlıklarda, İl veya İlçe Tüketici Hakem
Heyetleri görevli olacak. Bu değerin üze-
rindeki uyuşmazlıklar ise tüketici mahke-

melerinde görülecektir” dedi. 

Haklarını koruyabilirler

“Başvurular, tüketicilerimizin yerleşim yeri-
nin bulunduğu veya tüketici işleminin ya-
pıldığı yerdeki Tüketici Hakem Heyetine,
Hakem Heyetinin bulunmadığı yerlerdeki
başvurular ise ilçe Kaymakamlığına yapı-
lır” diyen Emanet, “Tüketici Bilgi Siste-
mine kaydedilen bu başvurular, Bakanlıkça
belirlenen yetkili Tüketici Hakem Heyetle-
rine iletilir. Alınan karalar tüketici aleyhine
ise, Bakanlık gerekli masrafları karşılar.
Şayet tüketici lehine bir karar verilirse,
masraflar karşı taraftan tahsil edilir. Böy-
lece, tüketicilerin gider korkusu olmadan
hak arayabilmeleri sağlanır. Tüketici
Hakem Heyetleri, tüketicilerin haklarını ko-
rumak ve uyuşmazlıkları çözmek için ku-
rulmuş bağımsız ve tarafsız kurullardır. Bu
yüzden tüketicilerimiz, haksızlıklar karşı-
sında suskun kalarak değil hakların hak sa-
hiplerine teslimi için hakem heyetlerine
başvurarak hızlı ve etkin bir şekilde hakla-

rını koruyabilirler” bilgisini verdi.

Yüzde 58.46 artış

Türkiye'de harç, ceza ve benzeri ödemelerin
her yıl ekim ayında yeniden değerleme ora-
nında artırıldığını belirten Emanet, “Yani tra-
fik cezaları, ehliyet ve pasaport harçları, yurt
dışından getirilen telefonlara uygulanan
harçlar, vergi usul cezaları gibi birçok
kalem ve Tüketici kanunundaki cezalar
da açıklanan yeniden değerleme ora-
nında arttırılmaktadır. Buna göre
6502 Sayılı Tüketicinin Korun-
ması Hakkında Kanunun 77 nci
Maddesine göre; 2024 yılında
uygulanacak zam ve idari
para ceza oranı yüzde
58,46 olarak hesap-
lanmıştır. Tebliğ 1
Ocak 2024 tari-
hinde yürürlüğe
girecekir” dedi.
ERCAN
ÖZTÜRK



İYİ Partİ ve CHP arasında
sular durulmuyor. Ankara Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Man-

sur Yavaş,  Tarihi Ulus Hali’nin açılış
töreninden ayrılırken, gazetecilerin sorula-
rını yanıtladı. Yavaş, İYİ Parti Genel Baş-
kanı Meral Akşener’in kendisine yönelik
açıklamalarının sorulması üzerine, “Kor-
kak’ kelimesini asla kabul etmiyorum. Hiç-
bir zaman korkmadım" diye konuştu.
“Allah’tan başka kimseden korkmuyorum”
diyen Yavaş, “Her şeyin bir usulü vardır.
Her zaman açıkladım. Eğer Altılı Masa
aday gösterirse, aday olacağımı söyledim.
Daha bundan net bir şey söylenemez.
Bunu kurgulamak, Altılı Masa’da bulunan
liderlere aitti. Sorumlusu ben değilim” ifa-
delerini kullandı. 

Yüzde 60 oy alacağım

Yavaş; Akşener’in, Ankara ve İstanbul’da
kendi belediye başkan adaylarını çıkara-
cakları yönündeki açıklamalarının hatırla-
tılması üzerine de “Aşağı yukarı 4 milyon
400 bin seçmenimiz var. Ben en az yüzde
60’a yakın oy alacağıma inanıyorum. An-
ketler de onu gösteriyor. Ben herkesin
oyuna talibim. Taktir milletindir. Onun
önüne kimse geçemez. Biz, beş yıldır yaptı-
ğımız hizmetlerle Ankara halkının önüne
çıkacağız. Onlar da takdir edecekler. Başka
bir siyasi partinin işine hiçbir zaman karış-
mıyoruz. Ancak şunu rahat bir şekilde söy-
leyebilirim: Ben 28 Mayıs’tan sonra; Sayın
Akşener ile hem Sayın Kemal Kılıçdaroğ-

lu’nun hem Özgür Özel’in bil-
gisiyle, birkaç defa konuştum.
Konuştuğumuz konu, bir muha-
lefet partisi olarak ne yapılırsa, mu-
halefetin daha güçlü olacağı. Tabii
bu arada İYİ Parti’nin daha nasıl
güçlü olabileceği konusunda birçok se-
naryo ve fikir konuştuk kendileriyle. Ta ki
26 Ağustos’a kadar” dedi. 

Savaş kelimesi çok ağır!

“Asla bir başka partinin, hangisi olursa
olsun; içine karışmak, operasyon yapmak
benim tarzıma uygun değildir. Ortada bir
operasyon varsa, operasyonun içinde biz
yokuz. Kim operasyon yapıyor ben bunu
da anlamış değilim” diyen Yavaş, “Bu bir
yerel seçim. Savaş kelimesi de çok ağır
kaçmıştır. Partiler arasında rekabet olur sa-
dece. Biz kendimizi 4 buçuk yıl boyunca,
tek başına; CHP’nin belediye başkanı ola-
rak görmedik. Her yerde ‘Millet İttifakı’nın
Belediye Başkanıyız’ diye söyledik. Şimdi
de böyle bir iş birliği olursa yine, sonuçta
kazanan sadece CHP değil, öncelikle işbir-
liği yapan partiler olacak; eski adı Millet İt-
tifakı; sonuçta kazanan Ankara olacak.
Bunu unutmamak lazım. Kaybeden de
Ankara olur. 40 ile birlikte gittik. Bu ko-
nuda uzun uzun sohbetlerimiz de oldu.
Ben hala aynı yerdeyim. Bir işbirliği Anka-
ra’da; hem CHP, hem de İYİ Parti ilçe
başkanları tarafından yapılan toplantı-
larda Sayın Akşener’e duyurulmuştur.
Bundan sonrası tabii ki kendi vereceği ka-

rardır. Biz her türlü karara saygı duyarız”
açıklamasını yaptı. 

Korkak falan değiliz

Yavaş “Bir kırgınlığınız var mı?” sorusuna
ise “Ben o konulara girmek istemiyorum
ama korkak kelimesini asla kabul etmiyo-
rum. Hiçbir zaman korkmadım. Korkan
zaten, Ankara Büyükşehir Belediyesi’ne
aday olmaz. Elimizi taşına altına koyma-
mız gerekiyorsa da koyarız. Bunun yolu,
yordamı, usulü bellidir. Beni daha önce de
başka siyasi partinin genel başkanı ‘aday
ol’ diye çağırmıştır. Bu genel başkanların,
‘haydi çık ortaya’ demesi ile yapılabilecek
bir şey değildir. Sayın Kemal Kılıçda-
roğlu’nun aday olacağına dair, Sayın Ak-
şener’in çok söylemleri olmuştur. ‘Biz
noter değiliz, Altılı Masa karar verecek’
diye. Keşke bunu son ana bırakmadan bir
şekilde, daha önce görüşüp, farklı bir karar
alınsaydı, daha düzgün olurdu. Belki de o
zaman ille de benim aday olmamı isti-
yorsa, o şekilde de önümü açabilirdi. Ben
bu konulara çok giren bir insan değilim.

Açıkçası gerçekten, korkaklıkla suçlanmak
benim zoruma gidiyor. Korkak falan deği-
liz. Milletimiz için usulüne uygun bir şe-
kilde yol açılırsa, her şeye de aday oluruz.
Önceliğimiz kesinlikle Ankara’dır. An-
kara’da projelerimizi devam ettirmektir.
Buna da Ankara halkı karar verecek. Bir
başkasının söylemesiyle, bunu Akşener’i
kastederek söylemiyorum. Ne rakip adayın
söylemesi ile. Önüne geçecek durum yok-
tur. Ankara halkının terazisine kendi-
mizi çıkarıyoruz” cevabını verdi. 
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D ünyada kendini kabul ettirmiş mutfaklar var-
dır. Bu mutfakların dünyada gelişmesi ve ya-
yılması bazen yaşam ve ticareti faaliyetleri

sürdürmek için ihtiyaç olması sonucunda oluşmuş,
bazen ise hobi veya damak zevkleri katkı sağlamıştır
ve bu yüzden oluşmuştur. Bu mutfaklardan biri de
dünya çapında kendini kabul ettirmiş, ün salmış, zen-
gin Akdeniz mutfağıdır.

Akdeniz mutfağı, ifadesi adından da anlaşılacağı
gibi Akdeniz çevresindeki ülkelerin sofra ve yemek kül-
türlerini tanımlamak için kullanılır. Bölgesinin konumu
itibariyle, Ege, Güneydoğu, İç Anadolu ve Doğu Ana-
dolu’dan mutfaklarından etkilenmiş geniş bir yemek
kültürüne sahiptir. Mağrip mutfağı, Levant mutfağı,
Türk mutfağı, Yunan mutfağı, İtalyan mutfağı ve İs-
panyol mutfağı bu kültürün içerisinde yer alır. Coğrafi
anlamda çok geniş bir alana yayılan, köklü bir tarihe
de sahip Akdeniz mutfağı, büyük bir çeşitliliğe sahiptir.

Akdeniz mutfağının tarihsel gelişimi antik dönemde
yaşamış olan insanların kaynak arayışı, göçleri ve sa-
vaşları ile sağlanmıştır. Akdeniz; Asya, Avrupa ve Af-
rika kıtalarının kesiştiği bir nokta olmasından dolayı
tarih boyunca bir ticaret merkezi görevi gördü. Tüm bu
kültür alışverişleri, göçler, ticaret ve keşifler farklı top-
lumların birbirinden etkilenmesine sebep olup Akdeniz
mutfağının şekillenmesini sağladı.

Akdeniz mutfağında besin değeri açısından zengin,
düşük kalorili meyve ve sebzeleri bolca barındıran
öğünler ile beslenmeye önem verilir. Süt ürünleri, kır-
mızı et ve kümes hayvanları Akdeniz tipi beslenmeye
dahildir tabii ki fakat ölçülü tüketim koşuluyla. Genel-
likle tahıl, zeytinyağı, sebze ve meyve, süt ve süt ürün-
leri, sayıca az olmakla birlikte baharat, şarap ve
balığa dayanır. Zeytinyağı, Akdeniz mutfağında sık
kullanılır. Zaten iklimi sayesinde zeytin yetiştiriciliğine
elverişli yapısı da bulunmaktadır.

Dolayısı ile Akdeniz kültüründeki mutfakların ol-
dukça sağlıklı ve dengeli bir beslenmeye dayandığını
söylemek mümkündür. Hatta bazı araştırmalara göre
Akdeniz tarzı beslenmenin, şişmanlık yapmadığı, kan-
sere, kalp ve damar hastalıklarına karşı koruyucu, Alz-
heimer gibi zihinsel rahatsızlıklara karşı koruyan bir
beslenme biçimi olduğu söyleniyor.

Denize olan kıyıları sayesinde Akdeniz beslenme
alışkanlıklarının şekillenmesinde bir başka etken ise
deniz ürünleridir. Deniz kıyısına uzak olan, deniz kıyısı
verimsiz olan bazı bölgeler ve zamanla sığır, keçi gibi
hayvanların evcilleştirilmesinden sonra deniz ürünleri-
nin tüketimi günümüze kıyasla tüketimi azalmıştır. Bu
nedenle bu bölgeler genellikle tahıllar, et yemekleri ve
kebaplar tüketmiştir.

Genel özellikler ve ortak noktalar olmasına rağmen
bölgesel farklılıklarda görebiliyoruz. Üç bölgede bulu-
nan, Güney Avrupa, Doğu Akdeniz ve Kuzey Afrika
olarak Akdeniz mutfağında da bu farklılıkların olması
beklendik bir şey. Örneklendirmek gerekirse, Türkiye,
Yunanistan, Suriye, Lübnan, Filistin ve Mısır’ı kapsa-
yan Doğu Akdeniz’de yemeklerde süt ürünleri ortak ve
yaygın şekilde kullanılmaktadır. Bir diğer örnek ise,
İtalya, Güney Fransa ve İspanya’nın içinde bulunduğu
Güney Avrupa mutfağı. Bu mutfakta Doğu Akdeniz
mutfak kültüründen esinlenerek, kuzu ve keçi etlerinin,
ayrıca sarımsak domatese çokça kullanıldığını görüp,
karşılaşabiliriz. Ayrıca maydanoz, sumak, nane ve
limon suyu gibi lezzetler de Akdeniz yemeklerini özel-
leştiren sos ve baharatlar arasında yer alır. Baharatları
en çok kullanan bölge olan Kuzey Afrika’yı örnek vere-
biliriz. Özellikle kimyon, kişniş, safran, kırmızı biber
ve tarçın yaygın olarak kullanılır. Et ürünleri kullana-
rak yapılan yemekler Kuzey Afrika mutfaklarında sık-
lıkla bulunur.

Geçmişte yaşanan, mecbur kalınan faaliyetler sonu-
cunda, bölgeler ve toplumlar sayesinde kültürler oluş-
makta. Günümüzde de bu kültürler sayesinde gelişiyor
ve dünyamızı çeşitlendiriyoruz. Bu kültürlerden etkile-
nen örneklerden biri de mutfaklarımız. Yemek yeme,
beslenme ihtiyacımız devam ettikçe süphesiz mutfak
kültürlerimiz de bizimle sonsuza dek yaşamaya ve ge-
lişmeye devam edecektir.

İ stanbul Büyükşehir Belediye (İBB)
Başkanı Ekrem İmamoğlu, “Aksa-
ray Sanat Meydanı ve Zeminaltı

Otoparkı Temel Atma Töreni”nde ko-
nuştu. Fatih ilçesinin “İstanbul’un
kalbi” konumunda olduğuna dikkat
çeken İmamoğlu, “Fatih ilçesi, bana
göre dünyada eşi benzeri olmayan bir
merkez duygusunu besleyen ve yaşatan
bir nokta. Fatih, o kadar harap olmuş,
eskitilmiş, işleri ihmal edilmiş ve görün-
meyerek, terk edilmişlik duygusuyla,
hani kenara itilmiş bir pozisyonda bir
ortam bize sundu ki, ben açık ve net
söyleyeyim, üzüntüyle 5 yıl boyunca,
burada gördüklerimizi ve hayata geçir-
diklerimizi böyle tek tek gözümün
önünden geçiriyorum. Bir yanıyla çok iş
yaptığımız için seviniyorum ama bir ya-
nıyla, ‘Bu dünyanın en güzel coğrafya-
sının, en güzel noktası nasıl böyle ihmal
edilir’ diye de düşünmeden edemiyo-
rum” dedi.

İstanbullu gösterecek

“Bize eleştiri yapılacak mı? Tabii ki ya-
pılacak” diyen İmamoğlu, “Yapıcı eleş-
tiriler ya da gerçekten yaptığınız işe dair
daha iyiyi yakalamak adına bize sunu-
lan önerileri dinliyor muyuz? Can kula-
ğıyla dinliyoruz. Ama dikkat edin; bize
yönelik eleştirilerin tamamı, büyük ço-
ğunluğu, ne yazık ki belediyecilikle ilgisi

olmayan, millete tek fayda sağlamayan,
vakti geçmiş, uyduruk siyasi yakıştırma-
lar, geçmişten bugüne defalarca sorgu-
layıp sorgulayıp, evirip çevirip ortaya
koydukları işler. Olsun; böyle bir dönem
yaşanacak. Herhalde bu dönemin mo-
dası da İstanbul Büyükşehir Belediye-
si'ne, onun Başkanı Ekrem
İmamoğlu'na saldırmak. Olsun. O mo-
dayı görüyoruz. Bu modanın tutmadı-
ğını, bu modanın modası geçmiş bir iş
olduğunu, 31 Mart'ta, 16 milyon İstan-
bullu çatır çatır gösterecek. Bu neyi gös-
teriyor biliyor musunuz? İş üretecek
kadroları kalmadı. Kimse onlarla çalış-
mak istemiyor. Bakın milletimize yüzü-
müz dönük. Biz neye güveniyoruz?
Başından beri söyledik: Milletimizin ak-
lına güveniyoruz, ortak akla güveniyo-
ruz. Onlar neye güveniyor? Bir kişinin
aklına güveniyorlar. Bir kişi. Kimdir o?
Bilmiyorum. Ama bir kişinin aklına gü-
veniyorlar. Bir kişinin iki dudağın ara-
sından çıkan söze itibar ediyorlar. Biz
de diyoruz ki; biz, 16 milyon insanımıza
güveniyoruz. Bakın burada bulunan
sizler var ya, sizlerin evlerinizdeki o mini
minnacık çocuklarınızın, gençlerinin ak-
lına güveniyoruz. Bakın bu kadar net”
ifadelerini kullandı. 

Söyleyeceğimi söyledim

Aksaray'da gerçekleşen açılışın ardın-

dan Ataköy- İkitelli Metro Hattı'ndaki
ilk test sürüşüne katılan  İmamoğlu’na
İYİ Parti Genel Başkanı Meral Akşe-
ner’in açıklamaları üzerine Ankara Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Mansur
Yavaş’ın “Korkaklıkla suçlanmak ağ-
rıma gidiyor” açıklaması hatırlatılıp
yorumu soruldu. İmamoğlu, bu so-
ruya “Dün ben söyleyeceğimi söyle-
dim. Dünkü konuşmamda ifade
ettiğim tariflerimle, ilişki tanımlamala-
rımla ben o defteri kapattım. İşime ve
önüme bakıyorum. Şu anda ifade ede-
ceğim başka bir şey yok. Çünkü ger-
çekten yoğun bir iş takvimiyle
meşgulüz. ‘Eski dost düşman olmaz.’
Bugün yaşananların tarifini dün yaptı-
ğım gibi anlayın lütfen. Onun dışında
küçük küçük detaylar üzerinden ko-
nuşmayı artık uygun görmüyorum.
Geçmişe hiç dönmeye vaktimiz yok.
Geleceğe bakıyoruz. Geleceğe dönük
şu anda 16 milyon İstanbullu, hatta
bütün ülke bizim yaptığımız işlere ve
başarılarımıza odaklanmış durumda.
Çünkü biz Türkiye'nin geleceğinin
imza altına alındığı, tariflendiği şehir-
lerde yöneticileriz. Ben de Mansur Bey
de hepimiz  artık geleceğe odaklanmış
bir biçimde yolumuza devam ediyo-
ruz. Şu anda sizi Ataköy- İkitelli met-
romuzun  test sürüşünde misafir
ediyoruz” yanıtını verdi.

aİBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Meral
Akşener’in açıklamaları üzerine Mansur
Yavaş’ın “Korkaklıkla suçlanmak ağrıma
gidiyor” açıklamasını yorumladı. “Ben
söyleyeceğimi söyledim.  Dünkü
konuşmamda ifade ettiğim tariflerimle, ilişki
tanımlamalarımla ben o defteri kapattım”
diyen İmamoğlu, “İşime ve önüme
bakıyorum. Şu anda ifade edeceğim başka
bir şey yok. Çünkü gerçekten yoğun bir iş
takvimiyle meşgulüz” ifadelerini kullandı
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Nazlıcan MERT
GENÇ BAKIŞ

nazlicanmert00@gmail.com

Akdeniz mutfağı

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 5 ilçeden geçecek 13,4 ki-
lometrelik hat boyunca 12 istasyona uğrayıp, tek yönde
35 bin yolcu taşıyacak Ataköy-İkitelli metro hattında ger-
çekleştirilen test sürüşüne katıldı. Raylı sistem başarıları-
nın kısa bir dökümünü gazetecilerle paylaşan İmamoğlu,
“Daha öncesinde çoklu müdahalenin, akıl karıştırıcı ham-
lelerin, siyasetin saçma sapan tariflerinin, yani ‘Oy veren-
lere metro yaparım, oy vermeyenlere yapmam’ diyen
aklın yarattığı, iş bilmemezlik sürecinin yarattığı sıkıntıları,
boşluğu biz ele aldık. Yılda 4-5 kilometrelik başarıdan, 13
kilometrelik başarıya taşıdık. Bunların hepsi 4,5 yıla sığdı.
Onun için bunlar 25 yılla bizi yarıştırıyorlar. Yani 25 yılla
bizi yarıştırıyorlar. Şaşırıyorlar herhalde, zannediyorlar biz
25 yıldır iktidardaydık. 4 buçuk senedir iktidardayız. Bun-
lar 25 yılı yönettiler, biz daha iyisini yaptık” dedi. “Şu anda
3 yeni metro hattıyla ilgili çalışmalarımız sürüyor. İhalele-
rini yapacağız” diyen İmamoğlu, “Bir yandan Çekmeköy-
Sancaktepe-Samandıra hattımızın açılışını hazırlıyoruz.
Bunların hepsi şubat, mart ayında açılışları yapılacak hat-
larımız. Bir yandan yine devam eden metro hatlarımıza bu
zor koşullarda ülkemizin ekonomik olarak para bulmakta
zorlandığı ortamda, biz, talep ettiğimiz Yeşil Bono ihra-
cında, yaklaşık artık neredeyse beş katına talep toplaya-
rak, kaynak buluyoruz. Yine farklı kaynaklar, daha uzun
vadeli kaynaklarla ilgili adımlar atıyoruz. Lütfen bizi böyle
izleyin, böyle takip edin” ifadelerini kullandı. 

LÜTFEN BİZİ İZLEYİN

ZORUMA
GiDiYOR!
İYİ Parti Genel Başkanı Meral Akşener, "Millet bu
arkadaşları istiyor diye bunları o masaya götürdüm.
İkisi de korktu kabul etmedi" açıklamasına Mansur
Yavaş'tan cevap geldi. Yavaş, "Korkaklıkla suçlanmak
zoruma gidiyor. Korkak falan değiliz" yanıtını verdi Nihayet yüzde 

50'nin üzerinde
İstanbul Su ve Kanalizasyon İdaresi (İSKİ)
verilerine göre, 11 Kasım'da yüzde 16,18 sevi-
yelerine kadar gerileyen barajlardaki doluluk

oranı, son dönemdeki yağışların etkisiyle yükselişe geçti.
Barajlardaki doluluk oranı son 1 haftada yüzde 9,88 arta-
rak yüzde 50,28 seviyesine çıktı. Su miktarı Alibey'de
yüzde 61,68, Büyükçekmece'de 40,42, Darlık'ta 61,24, El-
malı'da 88,71, Istrancalar'da 95,98, Kazandere'de 44,58,
Pabuçdere'de 26,20, Sazlıdere'de 31,22, Terkos'ta 39,43 ve
Ömerli'de 68,14 ölçüldü. Bu yıl barajlara düşen yağış mik-
tarı metrekare başına 839,55 kilogram oldu. Kente su sağ-
layan baraj ve göletler 868 milyon 683 bin metreküp
biriktirme hacmine sahipken, su miktarı bugün itibarıyla
436,75 milyon metreküp seviyesinde kaydedildi.

10 yılın doluluk oranları

Melen ve Yeşilçay'dan bu yıl alınan su miktarı 720,72 mil-
yon metreküp olarak gerçekleşti. İçme suyu arıtma tesisle-

rinden bu yıl kente verilen su miktarı ise 1 milyar
80 milyon 67 bin metreküp oldu. İstanbul'da
günlük su tüketimi, dün itibarıyla 2 milyon 397
bin metreküp olarak ölçüldü. 
İSKİ istatistiklerine göre, 20 Aralık tarihli baraj
doluluk oranları 2013'te yüzde 38,26, 2014'te
yüzde 53,73, 2015'te yüzde 60,56, 2016'da
yüzde 38,63, 2017'de yüzde 57,71, 2018'de
yüzde 76,42, 2019'da yüzde 34,21, 2020'de
yüzde 21,78, 2021'de yüzde 47,25, 2022'de ise
yüzde 34,15 olarak kayda geçti.  AA
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Bİtcoİn 
nereye doğru?
Kripto para piyasalarında Bitcoin ETF’lerine onay
beklentisi ve düşük faiz politikaları ile bir yükseliş
gözlemlendi. 2024’te beklenen Bitcoin ETF onayı
ve olası parasal genişleme ile kripto paraların
daha fazla yaygınlaşmasını ve kurumsal yatırımcı
ilgisinin artmasını sağlayabileceğini söyleyen Bitci
CEO’su Ahmet Onur Yeygün, bu gelişmelerin
kripto para piyasalarında uzun vadeli bir boğa
yolculuğuna işaret ettiğini belirtti

Piyasalarda özellikle son dönemde
Bitcoin ETF’lerine onay beklentisiyle bir-
likte ciddi bir yükseliş gerçekleşti. Bu yük-

selişi değerlendirerek piyasaların geleceği hakkında
öngörülerde bulunan Bitci CEO’su Ahmet Onur
Yeygün, “30 bin dolar seviyelerini geçmekte zorlanan
Bitcoin’in 45 bin doları zorladığını gördük. Tabii bu
süreçte düzeltme hareketlerini de görebiliyoruz.
Ancak aşağı yönlü düşüşlerin piyasayı fazla tedirgin
etmediği aşikâr. Piyasa verilerine baktığımız zaman
uzun vadeli yatırımcıların hala pozisyonlarını koru-
maya devam ettiğini görüyoruz. Şu anda kripto para
endüstrisinin 3 konuya odaklandığını söyleyebiliriz.
İlki Bitcoin ETF’lerinin onaylanma durumu, ikincisi
Fed’in faiz politikaları, üçüncüsüyse olası regülas-
yonlar. Regülasyon konusu şu anda çok fazla dillen-
dirilmese de başta SEC ve ABD Adalet Bakanlığı
özelinde atılan adımlar bu konuda bir zemin oluş-
masına neden olacaktır.” dedi.

Küresel bir hareketlilik görebiliriz

Bitci CEO’su Yeygün değerlendirmesine şöyle
devam etti: “Bu konuda yaşanacak gelişmelerin piya-
saların üzerinde bir baskı unsuru olan regülasyon
belirsizliğini ortadan kaldıracağını düşünüyorum.
Özellikle önümüzdeki yıl itibarıyla bu alandaki çalış-
malar artacaktır. Son dönemde ülkemizdeki gündem
akışı da bu yönde fikir sahibi olmamıza neden olu-
yor. Diğer taraftan önümüzdeki yıl ABD’de gerçekle-
şecek başkanlık seçiminin ardından küresel bir
hareketlilik görebiliriz.

Yukarı yönlü hareket olabilir

Öte yandan, 2023 yılındaki en önemli gündem mad-
desi olan Fed politikalarının yıl sonu itibarıyla daha
az konuşulur hale geldiğini söyleyebiliriz. Burada
tabii Fed’in bir süredir faizleri yatay seyirde bırak-
ması oldukça etkili oldu. Enflasyon oranlarındaki
düşüşle beraber 2024’ün ikinci yarısından itibaren
faiz indirimlerinin de başlayabileceği yönünde bir
beklenti oluştu. Bu senaryo kripto para piyasaları

için oldukça pozitif.
Olası bir parasal geniş-
leme piyasanın yukarı
yönlü hareketini des-
tekler nitelikte olacaktır.

Önemli emareler
barındırıyor 

2023 bitmeden bir ge-
lişme olmadığı taktirde
2024 içerisinde bekle-
nen en önemli husus
Bitcoin ETF’lerinin

onayı olacaktır. Olası bir onay kripto para ve blockc-
hain endüstrisi için yeni bir hikâye başlatabilir. Bit-
coin veya diğer kripto para birimlerinin ETF’leri
sektörün genişlemesine ve kripto paraların yaygınlaş-
masına muhakkak ivme kazandıracaktır. Bu gelişme
ve regülasyon adımlarıyla beraber kurumsal yatırım-
cıların piyasaya ilgisinin artmasını bekliyorum.
Özetle önümüzde duran konu başlıkları kripto para
piyasaları için olumlu beklentiler yaratıyor. Yatay ha-
reketlilikten uzaklaşan piyasaların uzun boğa yolcu-
luğuna başlamak adına ciddi emareler barındırdığını
söyleyebiliriz. Ancak tabii ki bu durum bugünün
şartları ve öngörüsü dahilinde geçerli. Yeni bir ge-
lişme olduğu taktirde her zaman olduğu gibi beklen-
tilerde güncelleme gerekecektir.” 
HABER MERKEZİ 

V itrinlerdeki ışıltı yeni yılın yaklaş-
tığını haber verirken herkesi sev-
diklerine hediye alma telaşı sardı.

Yeni yılda sevdiklerinizde sizden bir iz
bırakacak hediye seçenekleri sınırsız….
Sevdiklerinizi düşünürken alacağınız he-
diyelerin dünyamıza olan etkilerine de
dikkat etmeyi unutmayın. Doğa dostu
bir yaklaşım benimseyerek yaptığınız
alışverişle hediyenizi daha anlamlı kıla-
bilir ve bu bilincin yayılmasına katkıda
bulunabilirsiniz.  Lenzing’in çevreye du-
yarlı tekstil elyaf markası Tencel yeni
yılda hediye seçiminde dikkat edeceğiniz
küçük detaylarla dünyamızda bir etki
yaratabilmek için dikkat etmeniz gereken
hediye rehberi hazırladı; Etiket okumak-
tan, geri dönüştürülebilir hediye seçe-
neklerine, kapsül gardırop felsefesine
hizmet etmekten hediyenizi anlamlı

kılan tüyolara kadar tüm detaylar bu lis-
tede. Haydi siz de Tencel’in çevreye du-
yarlı yeni yıl hediye seçimi listesine göz
atın ve kararınızı verirken bu maddelere
dikkat edin. 

Gerçekten ihtiyaç mı?

Alacağınız ürün gerçekten sevdiğiniz ki-
şinin ihtiyacını karşılıyorsa daha büyük
bir anlam kazanıyor. İhtiyacı karşılama-
yan ürünlerse gardropta, evimizde veya
dünyamızda fazlalıktan başka bir şeye
hizmet etmiyor.

Etiket okumaya dikkat edin

Hediye seçerken etiket okuma alışkanlığı
kazanmak kendimize, sevdiklerimize ve
dünyamıza yapabileceğimiz en büyük
iyiliklerin başında geliyor. Alacağınız he-
diyenin çevre üzerinde yarattığı etkileri

bilmek, seçim yaparken adil, etik ve çev-
reye duyarlı hammadde ve yöntemlerle
üretilen ürünleri seçmeye dikkat edin.
Sadece kıyafet veya hediyelik eşya değil
ev tekstili hatta iç giyim alışverişlerinizde
bile etiket okuma alışkanlığı kazanın.
Tencel markası “İyi Olanı Bul” sorumlu-
luk hareketiyle tüketicileri çevreye du-
yarlı üretilen Tencel elyafları içeren
ürünler bulmaya ve etiket okuma alış-
kanlığı kazandırmaya teşvik ediyor. 

Kapsül gardrop yaklaşımı 

Eğer seçiminiz bir kıyafet olacaksa ala-
cağınız ürünün kapsül gardrop anlayı-
şına hizmet etmesine dikkat edin. Tek bir
parçayla birçok kombin yapılabilecek
tekstil ürünleri seçimlerinizde ilk sırada
olsun. Hediyenizi takdim ederken de
kapsül gardrop yaklaşımınızdan bahset-

meyi unutmayın. Ne kadar çok kişi bu
anlayışla hareket ederse tekstilde yaşa-
nan hızlı tüketim de o kadar çabuk son
bulabilir.

Şans temalı ürünler 

Şans getireceğine inanılan kırmızı obje-
ler, iç çamaşırları her yeni yıl hediyesinin
vazgeçilmez tamamlayıcısı. Etiket
okuma alışkanlığı sayesinde sadece teni-
nize değil doğaya olan etkilerine de dik-
kat etmeyi unutmayın. Yeni yıl hediyesi
her zaman hediyelik eşya veya kıyafet
olmak zorunda değil. Çevreye duyarlı
bir ev tekstili ürünü gibi seçenekleri de
değerlendirebilirsiniz. Evinde doğal kon-
for arayanlara Tencel elyafların kullanıl-
dığı nevresim, havlu gibi seçenekler de
hediyelerinize anlam katabilir.  
HABER MERKEZİ

YENI YILDA NE
ALMALISINIZ?

Tencel, yeni bir
yıla girmeye

hazırlandığımız şu 
günlerde sevdiklerini

mutlu etmek isteyenler
için çevre duyarlı hediye
önerileri hazırladı. Yeni
yılı keyifle karşılamak

için ister kıyafet, ister ev
tekstili isterseniz ev

eşyaları olsun hediye
alışverişinizde doğaya

saygılı seçimler
yapmaya dikkat edin

Enerjisa depremin izlerini silecek

EnErjisa Enerji, geçtiğimiz
temmuz ayında duyurduğu ve
Türkiye’nin ekonomik verimlili-

ğine katkı sağlamak için hayata geçirdiği
‘Daha İyi Bir Gelecek’ platformu ile bu kez
deprem bölgesine destek sağlıyor. Platfor-
mun ilk somut çıktısı olarak ortaya çıkan
Türkiye Verim Araştırması’nın sonuçları kap-
samında çalışmalarına ara vermeden devam
eden Enerjisa Enerji’nin, Türkiye’deki verim-
lilik sorununa yönelik olarak geliştirdiği ilk
somut çözüm projesi için UNDP Türkiye,
İhtiyaç Haritası, Adana Ticaret Odası ve Ga-
ziantep Ticaret Odası ile bir araya geliyor.
Bölgesel Yeniden Yapılanma ve Kalkınma
Merkezi (RRDC) ismi ile hazırlanan proje
sayesinde; deprem bölgesindeki ekonomik,
sosyal, kültürel ve sivil toplumun yeniden ya-
pılanması ve kalkınmasına katkı sağlanacak.
Bölgedeki işletme ve kurumları hibe, çalışma
alanı, eğitim, iş birliği ve uygun finansmana
erişim gibi konularda destekleyecek olan
merkezler, Adana ve Gaziantep’te kurularak
depremden etkilenen 11 ilin tamamına katkı
sağlayacak.

Enerjisa katkı verecek 

Enerjisa Enerji’nin öncülüğünde kurulan
Daha İyi Bir Gelecek platformunun da des-

tekçileri arasında yer alan UNDP Türkiye ve
İhtiyaç Haritası ile birlikte Adana ve Gazian-
tep Ticaret Odaları da küçük işletmelerin ve
ihtiyaçlarının saptanması ve desteklerin veril-
mesine yönelik katkılar sunuyor. Adana’da
düzenlenen proje tanıtım toplantısında
Enerjisa Enerji, UNDP Türkiye, Adana Ti-
caret Odası, Gaziantep Ticaret Odası,
İdema ve INOGAR temsilcileri projenin de-
taylarını aktarırken ‘Deprem Sonrası Bölge-
sel Yeniden Yapılanma’ ile ‘Ekonomik

Kalkınma ve İşletmelerin Güçlendirilmesi’
başlıklarını derinlemesine bir şekilde tartıştı.

Çözümün bir parçasıyız 

RRDC projesinin imzalarının atıldığı tanıtım
gününde projenin ekonomik kalkınma aya-
ğını üstlenen Enerjisa Enerji’nin CEO’su
Murat Pınar, “Enerjisa olarak var olduğu-
muz her alanda şunu önceliklendiriyoruz:
‘Sorunun bir parçasıysak, çözümün de bir
parçası olmalıyız.’  Enerjisa Enerji olarak bu

ülkenin geleceği için çalışıyor ve herkes için
daha iyi bir gelecek hayali ile kurduğumuz
platform aracılığıyla Türkiye’nin ekonomik
verimliliğine yönelik çözümler üretiyoruz. Bir
yandan da deprem bölgesinde faaliyet göste-
ren bir şirket olarak, bu bölgenin daha iyi bir
geleceğe hazırlanması için sorumluluk alıyo-
ruz. Biz depremin ilk anından itibaren elek-
trik şebekesini ayakta tutarak da buradaydık,
deprem sonrası da yeniden yapılanma için
de buradayız ve hep var olmaya devam ede-
ceğiz. Paydaşlarımız tarafından titizlikle ha-
zırlanan RRDC projesinin tek özel sektör
destekçisi olmanın gururunu yaşıyoruz. Bu
merkezler sayesinde işletmelere destek olu-
narak tekrar ekonomiye katılımları sağlana-
cak ve istihdama da önemli bir katkı
sunulmuş olacak. Bizler sahip olduğumuz
maddi yatırım imkanının yanı sıra işin sosyal
ve kültürel boyutlarını da ele alan bir yapı
oluşturmanın, bu vesile ile örnek teşkil etme-
nin gururunu taşıyoruz. Projede emeği
geçen, katkı sağlayan tüm paydaşlarımıza en
içten şekilde teşekkürlerimi sunuyorum.”
dedi.  OSMAN KÖSE

UNDP Türkiye, Gaziantep Ticaret Odası, Adana Ticaret Odası ve İhtiyaç Haritası tarafından hayata geçirilen RRDC – Bölgesel Yeniden
Yapılanma ve Kalkınma Merkezi projesi ilk kez Adana’da duyuruldu. Deprem bölgesindeki 11 ilin ekonomik, sosyal, kültürel ve sivil toplum
alanlarında yeniden yapılanması ve kalkınmasına katkı sağlamak için kurulan merkezin tek özel sektör paydaşı ise Enerjisa Enerji oldu

Dünyanın öncü jean ve lifestyle
markalarından biri olarak Mavi,
All Blue stratejisi doğrultusunda

ürettiği kaliteli ve doğa dostu ürünlerle, müş-
terilerinin alışveriş alışkanlıklarını dönüştür-
meye ve modanın geleceğine yön vermeye
devam ediyor. Mavi şimdi de, Avrupa’nın 1
Numaralı Döngüsel Ekonomi girişimi seçilen
Nivogo ile birlikte, iadeler ve sezon sonu ne-

deniyle satış döngüsünün dışında kalmış ve
atıl durumda bekleyen ürünlere yeniden
hayat vererek atık oluşumunun önüne geç-
meyi hedefliyor. İş birliği ile söz konusu Mavi
ürünleri, Türkiye’nin ilk ve en büyük Yenileme
Merkezi’nde altı aşamalı süreçten geçtikten
sonra, yeni kullanıcıların hayatlarına değer
katmak üzere Nivogo’nun döngüsel mağaza-
larında satışa sunulacak.  Mavi, en iyi 

denimin sürdürülebilir denim olduğuna ina-
narak, Ar-Ge ve ürün geliştirme süreçlerine
yönelik yatırımlarıyla, daha az su, kimyasal
ve enerji tüketen ve geri dönüştürülmüş, ileri
dönüştürülmüş ve organik malzemeler içe-
ren, çevresel etkisi düşük All Blue ürünlerini
müşterileriyle buluşturmaya devam ediyor.
Yenilikçi özgün fikirler ve teknolojinin gücüyle
denimi dönüştüren Mavi, sürdürülebilir All
Blue koleksiyonlarıyla müşterilerini de sürdü-
rülebilirlik dönüşümüne ortak ediyor ve kulla-
nım alışkanlıklarını değiştiriyor.
HABER MERKEZİ

Mavi işbirliğine gitti



ÇEVRE, Şehircilik ve 
İklim Değişikliği Baka-
nı Mehmet Özhaseki, 

TBMM Genel Kurulu’nda, ba-
kanlığı ve bağlı kuruluşların 2024 
Yılı Bütçe görüşmelerinde konuş-
tu. Bakan Özhaseki, bakanlığının 
faaliyet, hedef ve projelerinden 
bahsetti. Öncelikli hedeflerinin, 
afetlere karşı dirençli, yatay mi-
mariye sahip, mahalle kültürünü 
yaşatan, sıfır atık uyumlu ve yeşil 
varlığı artırılmış, ‘Akıllı Şehirler’ 
inşa etmek olduğunu aktaran Ba-
kan Özhaseki, “Özellikle teknolo-
jik ve bilimsel gelişmelerle birlikte 
şehirlerimiz ‘akıllı şehir’ konsepti-
ne doğru büyük bir hızla dönüşüm 
yaşıyor. Akıllı Şehirler; afetlerden 
iklim değişikliğine, enerji verim-
liliğinden ulaşıma, sağlıktan eği-
time kadar pek çok alanda birçok 
yenilik ve kolaylıklar sunuyor. 
Bize düşen ise şehircilik alanın-
daki bu treni yakalamak hatta bu 
yolculuğun öncüsü ve lokomotifi 
olmaktır” dedi.

Varoş yapılar ortaya çıkar 
70 yılda kırsaldan kentlere kont-
rolsüz bir şekilde başlayan göçler 
sebebiyle denetimsiz, kaçak şekilde 
ve hatta birkaç saat içinde yapılıp 
içine oturulan yapılar inşa edildi-
ğini kaydeden Bakan Özhaseki, 
“Tabiri caizse varoş yapılar ortaya 
çıkar. Bunun sonucunda karşılaştı-
ğımız manzara ise şudur: Sağlıksız 
evler ve mahalleler ile kimliksiz 
şehirler. En önemlisi de depreme 
dayanıksız milyonlarca konut stoku 
bizi bekliyor” diye konuştu.

Türkiye bir deprem ülkesidir
Bakan Özhaseki, Türkiye’nin bir 
deprem ülkesi olduğu gerçeğine 
dikkat çekerek, şöyle dedi:
“Türkiye bir deprem ülkesidir. 
Yapılan araştırmalara göre Tür-
kiye; Alpler’den Himalayalar’a 
kadar uzanan hat üzerinde en 
yüksek deprem riskini taşıyan 
5’inci ülkedir. Vatanımızın yüzde 
66’sı, vatandaşlarımızın yüzde 
71’i; 1’inci ve 2’nci dereceden 
deprem riski altında yer alıyor. 
Geride bıraktığımız son bir asırda 
6 ve üzeri büyüklükte tam 231 
depremle sarsıldık. Denizde yaşa-
nanları bir kenara bırakırsak bun-
ların 60’tan fazlası topraklarımız 
üzerinde yaşandı. Bu depremler 
nedeniyle son yüzyılda toplam 130 
bin canımızı yitirdik. Ülkemizi 
tehdit eden depremleri oluşturan 
üç büyük fay hattı topraklarımızın 
altından geçiyor.”

Fay hatları 
Bakan Özhaseki, fay hatlarına iliş-

kin, “Kuzey Anadolu Fay Hattı, 
Doğu Anadolu Fay Hattı, Batı 
Anadolu Fay Hattı. Tarihimiz 
boyunca karşı karşıya kaldığımız 
depremler bu üç hat üzerinde 
meydana geldi ve şu anda yaşa-
dığımız coğrafyada 500 civarında 
canlı ve hareketli fay hattı mev-
cut” açıklamasında bulundu.

6 Şubat; Bin yılın afeti!
Bakan Özhaseki 6 Şubat 2023 
tarihinde meydana gelen ve 11 ili 
etkileyen depremlere ilişkin de, 
“İkiz depremlerde 18 şehrimizde 
14 milyon insanımız doğrudan 
etkilendi. Deprem kayıtlara ‘asrın 
felaketi’ ‘bin yılın afeti’ olarak 
geçti. Afetin yaşandığı bölgede 
6 milyon 609 bin 408 bağımsız 
bölüm içeren, yapının hasar tespi-
tini yaptık. Bu sayılarda itirazlara 
bağlı olarak yer yer tadilatlar oldu 
fakat 680 bini konut, 170 bini iş 
yeri olmak üzere 850 bin bağımsız 
bölümün ağır hasar alarak kulla-
nılamaz hale geldiğini tespit ettik. 
Yapılan hesaplamalara göre zarar 
maliyeti 110 milyar dolar” bilgisini 
paylaştı.

Neler yaptık?
Bakan Özhaseki, depremden 
sonra neler yaptıklarını da şöyle 
anlattı: “Halihazırda TOKİ Baş-
kanlığımız, Emlak Konut ve Yapı 
İşleri Genel Müdürlüğümüz eliyle 
250 bin konutumuzun yapımına 
devam ediyoruz. Yerinde Dönü-
şüm projesini başlattık. Şartlarını 
belirledik. Şu ana kadar 250 bin 
müracaat oldu. TOKİ ve Emlak 
Konut eliyle başlayanları 1 yıl, 
çelik köy evlerini de 6- 8 ayda tes-
lim edeceğiz. Yerinde Dönüşüm 
projesiyle vatandaşlarımıza; kendi 
yerlerinde evlerini Bakanlık kont-
rolünde yapma imkanı sunduk.”

4 kırmızı çizgi var
Bakanlık olarak depreme daya-
nıklı konutlar için 4 kırmızıçizgi 
belirlediklerini anlatan Bakan 
Özhaseki, “4 kırmızı çizgiden asla 
taviz vermeden hareket edeceğiz. 
1. Evvela fay kırıklarının üzerinde 
yapılaşma olmayacak. 2. Zemin sı-
vılaşması olan noktalarda yapılaş-
maya izin verilmeyecek. 3. Dere 
yatakları asla imara açılmayacak. 
4. Mimarlık- mühendislik hizmet-
lerinde sıfır tolerans uygulana-
cak. Projemiz her bir aşamasıyla, 
ruhsattan meskene kadar bakan-
lığımızın denetiminde ve TOKİ 
Başkanlığımızın güvencesinde 
olacak” diye konuştu.

Kentsel dönüşüm önemli
Özhaseki, kentsel dönüşüm 

çalışmalarına ilişkin, “Bugün 
Türkiye genelinde 31 milyon 
konut ve 5 milyon ticari alandan 
oluşan 36 milyon bağımsız bölüm 
bulunuyor. Bunların 6 milyonu şu 
anda risk altında. 2 milyonunun 
ise acilen dönüşmesi gerekiyor. 
2012 yılında çıkan yasayla; yurdu-
muz genelinde 2 milyon 200 bin 
bağımsız bölümün dönüşümünü 
gerçekleştirdik. 400 bin bağımsız 
bölümün dönüşümü ise sürüyor. 
Kentsel dönüşüm çalışmaları 
için bugüne kadar 480 milyar TL 
değerinde kaynak kullanıldı.”

İstanbul verilerini paylaştı
Bakan Özhaseki, İstanbul’un fiziki 
durumu hakkında da, verileri 
şöyle paylaştı: “Deprem denilince 
hepimizin büyük bir hassasiyet 
gösterdiği İstanbul’da ise 6 milyon 
konut ve 1.5 milyon ticari alandan 
oluşan toplam 7.5 milyon bağım-
sız bölüm bulunuyor. Bunların 
600 bini acilen dönüştürülmek 
zorunda. Kentsel dönüşüm ça-
lışmalarımızın odağında yer alan 
İstanbul’da 2012’den bu yana 
800 bin bağımsız bölümün dönü-
şümünü gerçekleştirdik.170 bin 
941 bağımsız bölümün dönüşümü 
ise sürüyor. İstanbul genelinde 
yürütülen kentsel dönüşüm çalış-
maları için toplamda 127 milyar 
926 milyon TL değerinde yatırım 
gerçekleştirdik.”

Hamleler yapacağız
Bakan Özhaseki, olası İstanbul 
depremi için, yol haritalarının 
belli olduğunu belirterek, 5 yıl 
içerisinde, İstanbul’da acilen 
dönüşmesi gereken 600 bin konut 
başta olmak üzere riskli olan 1.5 
milyon bağımsız bölümü dönüş-
türüp, şehri afetlere hazır hale 
getireceklerini açıkladı. Bakan 
Özhaseki, şöyle devam etti: 
“Şehrin depreme hazırlanması 
için başlattığımız ‘Yarısı Bizden’ 
kampanyasına bugüne kadar 1 
milyon 233 bin bağımsız bölüm 
için başvuru yapıldı. Yarısı Bizden 
kampanyamızla ilgili yakında in-
şallah bir müjde açıklayacağız. Bu 
hamlemizle birlikte İstanbul’un 
dönüşümü için bir büyük adım 
daha atmış olacağız. İstanbul’un 
hızla dönüşümü için yol haritamız 
belli. Yeni yasamızın dönüşümün 
önündeki engelleri kaldırmasıyla 
şehri deprem başta olmak üzere 
bütün afetlere hazır hale getirece-
ğiz. Şehirde belirlediğimiz rezerv 
alanlarda 300 bin konut inşa ede-
rek dönüşüm çalışmalarına sürat 
katacağız. Yarısı Bizden kam-
panyasıyla 300- 350 bin konutun 
dönüşümünü sağlayacağız.” DHA

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Mehmet Özhaseki, olası İstan-
bul depremi için, “İstanbul’un hızla dönüşümü için yol haritamız belli. 
Yeni yasamızın dönüşümün önündeki engelleri kaldırmasıyla şehri 
deprem başta olmak üzere bütün afetlere hazır hale getireceğiz” dedi
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B eylikdüzü Belediye Başkanı Meh-
met Murat Çalık, Kurban Bay-
ramı öncesi Yakuplu

Mahallesi’nde bulunan Beylikdüzü Mo-
dern Kurban Satış ve Kesim Alanı'nı zi-
yaret etti. Kurban satış alanında esnaf ve
vatandaşlar ile sohbet eden Başkan Meh-
met Murat Çalık, belediye olarak halkın
rahat, hijyenik ve huzur içerisinde kur-
banlarını kesebilecekleri sağlıklı bir ortam
oluşturduklarını söyleyerek vatandaşlara
temizlik ve hijyen kurallarına uymalarını

hatırlattı. Vatandaşların kurban ibadetle-
rini en iyi şekilde yerine getirebilmeleri
amacıyla pandemi kurallarına uygun ge-
rekli tüm önlemlerin alındığını ifade eden
Başkan Çalık, “Bayramın getirdiği kar-
deşlik ve dayanışma ruhunun en üst dü-
zeyde olması gereken bir dönemden
geçiyoruz. Sosyal incelemeler sonucu
tespit ettiğimiz ihtiyaç sahibi vatandaşla-
rımız için kentimizde Kurban Bayra-
mı’nda et bağışlarını komşularımıza
ulaştırmaya devam ediyoruz. Geçen sene
yaklaşık 20 tonun üstünde bir kurban ba-
ğışı almıştık. Beylikdüzü Belediyesi ola-

rak çok önemli ve özel bir iş yapıyoruz.
Kurbanlarını keserek ibadetlerini yerine
getiren komşularımızdan bağış yapmak
isteyenler belediyemizin alanda kurduğu
masalara kurban eti bağışlarını yapabilir-
ler. Sağ elin verdiğini sol elin görmeyeceği
bir şekilde yapılan bağışları ihtiyaç sahibi
ailelere özenle ulaştıracağız.” dedi.  

İşlemler tamamlandı

Her yıl sağlıklı ve temiz şartları oluştur-
mak adına çalışan Beylikdüzü Belediyesi
bu yıl da ilaçlama, temizleme, bakım ve
alt yapı gibi tüm gerekli işlemleri tamam-

ladı. Alanda 24 saat hizmet veren Veteri-
ner İşleri Müdürlüğü’ne bağlı veteriner
hekimler kurbanlıkların gerekli tüm mua-
yenelerini gerçekleştirerek ilçe halkının
kurbanlıklarını güvenle ve sorunsuz ala-
bilmesi için çalışıyor. İlaçlama hizmetinin
yanı sıra, vatandaşların hem kurbanlıkla-
rını seçip hem de kesim yaptırabilecekleri
alan her gün yıkanarak gerekli dezenfek-
siyon uygulamaları da yapılıyor. Ayrıca
kurban bağışlamak isteyen vatandaşlar
alanda bulunan belediye personelleriyle
temas kurarak gönül rahatlığıyla bağışla-
rını gerçekleştirebilecek.

FetullAhçı Terör Örgütü’nün
(FETÖ) 15 Temmuz 2016 gecesi ger-
çekleştirdiği hain darbe girişiminin be-
şinci yıl dönümünde tüm Türkiye’de
olduğu gibi Beşiktaş’ta da şehitler ve
gaziler minnetle yad edildi. Törene, Be-
şiktaş Kaymakamı Önder Bakan, Beşik-
taş Belediye Başkan Yardımcısı Seyhun
Şahin, İlçe Emniyet Müdürü Ercan Ça-
mırcı, ilçe protokolü, şehit aileleri ile ya-
kınları, muhtarlar ve vatandaşlar katıldı.
İlk olarak Barbaros Meydanı’nda açılan
15 Temmuz temalı sergi ziyaret edildi.
Beşiktaş Belediyesi’ni ait led araçtan 15
Temmuz günü yaşanan hain darbe giri-
şimine ait görüntüler yayınlandı. Ardın-
dan Ortaköy Mezarlığı’na geçilerek 15
Temmuz gecesi Boğaziçi Köprüsü’nde
21 yaşında şehit olan Batuhan Ergin
kabri başında Kur’an-ı Kerim Tilaveti ve
dualarla anıldı. Öğle saatlerinde ise Or-

taköy Camisi'nde 15 Temmuz’da haya-
tını kaybeden şehitler için Mevlid-i Şerif
düzenlendi. Kur’an-ı Kerim Tilaveti ve
dualarla 15 Temmuz şehitleri anıldı. 15
Temmuz’da hayatını kaybeden şehit
Şenol Sağman da Riva Mezarlığı’ndaki
kabri başında dualarla yad edildi. Beşik-
taş Belediye Başkan Yardımcısı Seyhun
Şahin Ergin ve Sağman ailesine Beşiktaş
Belediye Başkanı Rıza Akpolat adına
Türk bayrağı hediye etti. Şehit ve gazile-
rimizi yad eden Başkan Akpolat 15 Tem-
muz darbe girişiminde şehit düşen
kahramanlarımızı anarak şu ifadeleri
kullandı: "Ulusal egemenliğimize ve de-
mokrasimize yönelik hain darbe girişi-
minin 5. yıl dönümünde, 15 Temmuz
gecesi şehit olan vatandaşlarımızı rah-
metle anıyorum. Ata'mızın dediği gibi;
egemenlik kayıtsız şartsız milletindir!"
DHA

BARIŞ KIŞ

Beşiktaş’ta ‘15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik
Günü’nün beşinci yıl dönümü için resmi tören düzen-
lendi. Beşiktaş Kaymakamlığı’nın koordinasyonu ve
Beşiktaş Belediyesi’nin desteğiyle düzenlenen
törende hayatını kaybeden şehitler dualarla anıldı

Avcılar'da kentsel dönüşüm kapsamında
yıkımı yapılan binanın bir duvarında
ayna ve üzerine asılı Türk bayrağı
olduğu görülünce yıkım durduruldu.
Yıkım firmasında görevli Yunus Çalı,
kepçe ile duvara ulaşarak "Bu hep-
imizin ortak değeri" dediği bayrağı aldı

Şehitler için dua edildi

OZEL BIR IS
YAPIYORUZ

Acılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdiler
Kıbrıs Barış Harekatı'nın başladığı tarih olan 20
Temmuz 1974 anısına her yıl kutlanan Özgürlük ve
Barış Bayramı'nın 47'nci yıldönümü, Taksim Cumhu-
riyet Anıtı'nda düzenlenen törenle kutlandı.  20 Tem-
muz'un Kurban Bayramı'nın ilk gününe denk
gelmesi nedeniyle bugün 11.00'de yapılan törene,
Kuzey Kıbrıs Türk Devleti (KKTC) İstanbul Başkon-
solosu Seniha Birand Çınar, Vali Yardımcısı Özlem
Bozkurt Gevrek, 52'nci Motorlu Piyade Tümen Ko-
mutanı Tuğgeneral Ali Ekiyor, İstanbul Büyükşehir
Belediyesi temsilcileri, Kıbrıs Harekatı Gazileri ve va-
tandaşlar katıldı.

Şehitlere rahmet

Cumhuriyet Anıtı'na, dernek ve kuruluşların çelenkle-
rinin sunulmasının ardından başlayan törende, şehit
ve gaziler anısına yapılan saygı duruşunun ardından
İstiklal ve Mücahit marşları okundu. KKTC İstanbul
Başkonsolosu Seniha Birand Çınar, "Bu yıldönümü,
20 Temmuz sabahı anavatan Türkiye'nin, tüm baskı-
ları göze alarak, 1960 Antlaşmalarından doğan hak

ve yükümlülükleri doğrultusunda bu harekata katıla-
rak, Kıbrıs Türk halkının çektiği acıları dindiren, Kıb-
rıslı Türkler kendi vatanlarında insanlık onurlarını
koruyabilsinler diye canını veren aziz şehitlerimizi
saygı ve rahmetle anıyor, kahraman gazilerimize ve
anavatanımıza şükranlarımızı yineliyoruz" dedi.

Bir dönüm noktası

Çınar, "20 Temmuz 1974, esasen yüzyıllık bir zaman
dilimi içerisinde Kıbrıs Adası'nda verilen Türklük,
Atatürkçülük mücadelesinin dönüm noktasıdır. Kıb-
rıs'ta Türk halkının asırlık varoluş mücadelesi Ada'nın
1878'de İngiltere'ye kiralanmasıyla başlar. Merhum
Kurucu Cumhurbaşkanımız Rauf Raif Denktaş'ın,
toplum liderimiz Fazıl Küçük'le ilgili bir kitaba yazdığı
önsözünde dile getirdiği gibi; 'Bu mücadele, Rumların
Enosis mücadelelerine karşıdır. Bu mücadele İngiliz
Müstemleke idaresinden hak ve hukukumuzu almak
içindir. Bu mücadele, anavatan Türkiye'yi uyarmak ve
Türkiye ile olan gönül bağlarını daha da güçlendir-
mek içindir" ifadelerini kullandı. DHA

AvcılAr Gümüşpala Mahallesi'nde önceki gün saat
15.30 sıralarında 2 katlı binanın yarısını yıkımı yapıldı.
Kepçe operatörü yıkıma devam ederken, birinci katta
ortaya çıkan bir odanın duvarında asılı ayna ve üze-
rinde Türk bayrağı olduğu görüldü. Yıkım firmasının
yetkililerinden Yunus Çalı, operatöründen kepçeyi
yere indirmesini istedi. Kepçenin üzerine çıkan Çalı,
duvara ulaşarak buradaki ayna ve üzerindeki Türk
bayrağını aldı. Bayrak hassasiyeti cep telefonu kame-
rası ile görüntülendi. Yunus Çalı, indirdiği Türk bay-
rağını öperken, "İlk yıkımda bayrağımızı göremedik.
Sonraki yıkımda görünce, hemen aldık. Bayrak hepi-
mizin ortak değeri. Orada durmasına gönlümüz el
vermedi" dedi. Alışverişe gittiği sırada kepçe ile yıkılan
binanın duvarından Türk bayrağının alınmasını cep
telefonu ile görüntüleyen Halil Tuncer, "Kardeşimiz
duvardaki bayrağı görünce hızla kepçeye binerek onu
almaya gitti. Bayrağımızı inşallah her zaman göklerde
tutmaya devam edeceğiz. Bayrak, bizim her şeyimiz"
açıklamalarında bulundu. DHA

ArAştırmA şirketi Areda Survey’in darbe girişiminin
5’inci yılında gerçekleştirdiği ‘15 Temmuz Algı Araştır-
ması’na göre, vatandaşların yüzde 51,5’i Türkiye’de
darbe tehdidinin bulunmadığını düşünürken, yüzde
71,9’u ise yeni bir darbe girişimi olsa sokağa çıkaca-
ğını ifade ediyor. 2201 kişinin katıldığı ve bilgisayar
destekli web anketi (CAW) yöntemiyle gerçekleştirilen
araştırmaya göre, katılımcıların yüzde 64’ü darbe giri-
şiminden sonra FETÖ ile mücadeleyi yeterli buluyor.
Araştırmada yer alan ‘Sizce Türkiye’de hala bir darbe
tehlikesi var mı?’ sorusuna katılımcıların yüzde 51,5’i
hayır dedi. Katılımcıların yüzde 28,7’si darbe tehlikesi
olduğunu ifade ederken yüzde 19,8’lik kısım ise so-
ruyu cevapsız bıraktı.

Yüzde 80 karşı koyuyor

Araştırmada vatandaşlara yöneltilen, ‘15 Temmuz
darbe girişimi sonrası FETÖ ile mücadeleyi yeterli
buluyor musunuz’ sorusuna katılımcıların yüzde 64
evet, yüzde 32,5 hayır dedi. Katılımcıların yüzde 3,5’i
ilgili soruya fikrim yok cevabını verdi. Katılımcılara
yöneltilen, ‘15 Temmuz gecesi sokağa çıktınız mı’ so-
rusuna ise yüzde 50,7 çıktım yüzde 49,3 çıkmadım ce-
vabı verildi. Araştırmada bulunan, ‘Tekrar bir darbe
girişimi olsa sokağa çıkar mısınız’ sorusuna ise katı-
lımcıların yüzde 71,9 sokağa çıkarım dedi. Vatandaş-
ların yüzde 28,1’i ise sokağa çıkmayı düşünmediğini
ifade etti. Araştırma şirketi Areda Survey’in 14 Tem-
muz tarihinde Bilgisayar Destekli Web Anketi (CAWI)

yöntemiyle gerçekleştir-
diği araştırmaya Türkiye
genelini temsil eden
NUTS-2 istatistiksel böl-
geleme sistemine göre se-
çilmiş 26 ilde cinsiyet, yaş,
eğitim ve SES (Sosyo-
ekonomik statü) grupları
dikkate alınarak toplam
2201 kişi katıldı. DHA

Beylikdüzü Belediye Başkanı Mehmet
Murat Çalık, Kurban Bayramı öncesi
Beylikdüzü Modern Kurban Satış ve
Kesim Alanı'nı ziyaret etti. Çalık, “Sosyal
incelemeler sonucu tespit ettiğimiz ihti-
yaç sahibi vatandaşlarımız için kenti-
mizde Kurban Bayramı’nda et
bağışlarını komşularımıza ulaştırmaya
devam ediyoruz. Geçen sene yaklaşık
20 tonun üstünde bir kurban bağışı al-
mıştık. Beylikdüzü Belediyesi olarak çok
önemli ve özel bir iş yapıyoruz" dedi
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20 Temmuz Özgürlük
ve Barış Bayramı'nın
47'nci yıldönümü ne-

deniyle Taksim
Cumhuriyet Anıtı'nda

tören düzenlendi.
KKTC İstanbul

Başkonsolosu Seniha
Birand Çınar, "Kıbrıs
Türk halkının çektiği
acıları dindiren aziz

şehitlerimizi saygı ve
rahmetle anıyorum"

diye konuştu.

Bayrak hassasiyeti

15 Temmuz 
algı araştırması
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B eylikdüzü Belediye Başkanı Meh-
met Murat Çalık, Kurban Bay-
ramı öncesi Yakuplu

Mahallesi’nde bulunan Beylikdüzü Mo-
dern Kurban Satış ve Kesim Alanı'nı zi-
yaret etti. Kurban satış alanında esnaf ve
vatandaşlar ile sohbet eden Başkan Meh-
met Murat Çalık, belediye olarak halkın
rahat, hijyenik ve huzur içerisinde kur-
banlarını kesebilecekleri sağlıklı bir ortam
oluşturduklarını söyleyerek vatandaşlara
temizlik ve hijyen kurallarına uymalarını

hatırlattı. Vatandaşların kurban ibadetle-
rini en iyi şekilde yerine getirebilmeleri
amacıyla pandemi kurallarına uygun ge-
rekli tüm önlemlerin alındığını ifade eden
Başkan Çalık, “Bayramın getirdiği kar-
deşlik ve dayanışma ruhunun en üst dü-
zeyde olması gereken bir dönemden
geçiyoruz. Sosyal incelemeler sonucu
tespit ettiğimiz ihtiyaç sahibi vatandaşla-
rımız için kentimizde Kurban Bayra-
mı’nda et bağışlarını komşularımıza
ulaştırmaya devam ediyoruz. Geçen sene
yaklaşık 20 tonun üstünde bir kurban ba-
ğışı almıştık. Beylikdüzü Belediyesi ola-

rak çok önemli ve özel bir iş yapıyoruz.
Kurbanlarını keserek ibadetlerini yerine
getiren komşularımızdan bağış yapmak
isteyenler belediyemizin alanda kurduğu
masalara kurban eti bağışlarını yapabilir-
ler. Sağ elin verdiğini sol elin görmeyeceği
bir şekilde yapılan bağışları ihtiyaç sahibi
ailelere özenle ulaştıracağız.” dedi.  

İşlemler tamamlandı

Her yıl sağlıklı ve temiz şartları oluştur-
mak adına çalışan Beylikdüzü Belediyesi
bu yıl da ilaçlama, temizleme, bakım ve
alt yapı gibi tüm gerekli işlemleri tamam-

ladı. Alanda 24 saat hizmet veren Veteri-
ner İşleri Müdürlüğü’ne bağlı veteriner
hekimler kurbanlıkların gerekli tüm mua-
yenelerini gerçekleştirerek ilçe halkının
kurbanlıklarını güvenle ve sorunsuz ala-
bilmesi için çalışıyor. İlaçlama hizmetinin
yanı sıra, vatandaşların hem kurbanlıkla-
rını seçip hem de kesim yaptırabilecekleri
alan her gün yıkanarak gerekli dezenfek-
siyon uygulamaları da yapılıyor. Ayrıca
kurban bağışlamak isteyen vatandaşlar
alanda bulunan belediye personelleriyle
temas kurarak gönül rahatlığıyla bağışla-
rını gerçekleştirebilecek.

FetullAhçı Terör Örgütü’nün
(FETÖ) 15 Temmuz 2016 gecesi ger-
çekleştirdiği hain darbe girişiminin be-
şinci yıl dönümünde tüm Türkiye’de
olduğu gibi Beşiktaş’ta da şehitler ve
gaziler minnetle yad edildi. Törene, Be-
şiktaş Kaymakamı Önder Bakan, Beşik-
taş Belediye Başkan Yardımcısı Seyhun
Şahin, İlçe Emniyet Müdürü Ercan Ça-
mırcı, ilçe protokolü, şehit aileleri ile ya-
kınları, muhtarlar ve vatandaşlar katıldı.
İlk olarak Barbaros Meydanı’nda açılan
15 Temmuz temalı sergi ziyaret edildi.
Beşiktaş Belediyesi’ni ait led araçtan 15
Temmuz günü yaşanan hain darbe giri-
şimine ait görüntüler yayınlandı. Ardın-
dan Ortaköy Mezarlığı’na geçilerek 15
Temmuz gecesi Boğaziçi Köprüsü’nde
21 yaşında şehit olan Batuhan Ergin
kabri başında Kur’an-ı Kerim Tilaveti ve
dualarla anıldı. Öğle saatlerinde ise Or-

taköy Camisi'nde 15 Temmuz’da haya-
tını kaybeden şehitler için Mevlid-i Şerif
düzenlendi. Kur’an-ı Kerim Tilaveti ve
dualarla 15 Temmuz şehitleri anıldı. 15
Temmuz’da hayatını kaybeden şehit
Şenol Sağman da Riva Mezarlığı’ndaki
kabri başında dualarla yad edildi. Beşik-
taş Belediye Başkan Yardımcısı Seyhun
Şahin Ergin ve Sağman ailesine Beşiktaş
Belediye Başkanı Rıza Akpolat adına
Türk bayrağı hediye etti. Şehit ve gazile-
rimizi yad eden Başkan Akpolat 15 Tem-
muz darbe girişiminde şehit düşen
kahramanlarımızı anarak şu ifadeleri
kullandı: "Ulusal egemenliğimize ve de-
mokrasimize yönelik hain darbe girişi-
minin 5. yıl dönümünde, 15 Temmuz
gecesi şehit olan vatandaşlarımızı rah-
metle anıyorum. Ata'mızın dediği gibi;
egemenlik kayıtsız şartsız milletindir!"
DHA

BARIŞ KIŞ

Beşiktaş’ta ‘15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik
Günü’nün beşinci yıl dönümü için resmi tören düzen-
lendi. Beşiktaş Kaymakamlığı’nın koordinasyonu ve
Beşiktaş Belediyesi’nin desteğiyle düzenlenen
törende hayatını kaybeden şehitler dualarla anıldı

Avcılar'da kentsel dönüşüm kapsamında
yıkımı yapılan binanın bir duvarında
ayna ve üzerine asılı Türk bayrağı
olduğu görülünce yıkım durduruldu.
Yıkım firmasında görevli Yunus Çalı,
kepçe ile duvara ulaşarak "Bu hep-
imizin ortak değeri" dediği bayrağı aldı

Şehitler için dua edildi

OZEL BIR IS
YAPIYORUZ

Acılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdilerAcılarımızı dindirdiler
Kıbrıs Barış Harekatı'nın başladığı tarih olan 20
Temmuz 1974 anısına her yıl kutlanan Özgürlük ve
Barış Bayramı'nın 47'nci yıldönümü, Taksim Cumhu-
riyet Anıtı'nda düzenlenen törenle kutlandı.  20 Tem-
muz'un Kurban Bayramı'nın ilk gününe denk
gelmesi nedeniyle bugün 11.00'de yapılan törene,
Kuzey Kıbrıs Türk Devleti (KKTC) İstanbul Başkon-
solosu Seniha Birand Çınar, Vali Yardımcısı Özlem
Bozkurt Gevrek, 52'nci Motorlu Piyade Tümen Ko-
mutanı Tuğgeneral Ali Ekiyor, İstanbul Büyükşehir
Belediyesi temsilcileri, Kıbrıs Harekatı Gazileri ve va-
tandaşlar katıldı.

Şehitlere rahmet

Cumhuriyet Anıtı'na, dernek ve kuruluşların çelenkle-
rinin sunulmasının ardından başlayan törende, şehit
ve gaziler anısına yapılan saygı duruşunun ardından
İstiklal ve Mücahit marşları okundu. KKTC İstanbul
Başkonsolosu Seniha Birand Çınar, "Bu yıldönümü,
20 Temmuz sabahı anavatan Türkiye'nin, tüm baskı-
ları göze alarak, 1960 Antlaşmalarından doğan hak

ve yükümlülükleri doğrultusunda bu harekata katıla-
rak, Kıbrıs Türk halkının çektiği acıları dindiren, Kıb-
rıslı Türkler kendi vatanlarında insanlık onurlarını
koruyabilsinler diye canını veren aziz şehitlerimizi
saygı ve rahmetle anıyor, kahraman gazilerimize ve
anavatanımıza şükranlarımızı yineliyoruz" dedi.

Bir dönüm noktası

Çınar, "20 Temmuz 1974, esasen yüzyıllık bir zaman
dilimi içerisinde Kıbrıs Adası'nda verilen Türklük,
Atatürkçülük mücadelesinin dönüm noktasıdır. Kıb-
rıs'ta Türk halkının asırlık varoluş mücadelesi Ada'nın
1878'de İngiltere'ye kiralanmasıyla başlar. Merhum
Kurucu Cumhurbaşkanımız Rauf Raif Denktaş'ın,
toplum liderimiz Fazıl Küçük'le ilgili bir kitaba yazdığı
önsözünde dile getirdiği gibi; 'Bu mücadele, Rumların
Enosis mücadelelerine karşıdır. Bu mücadele İngiliz
Müstemleke idaresinden hak ve hukukumuzu almak
içindir. Bu mücadele, anavatan Türkiye'yi uyarmak ve
Türkiye ile olan gönül bağlarını daha da güçlendir-
mek içindir" ifadelerini kullandı. DHA

AvcılAr Gümüşpala Mahallesi'nde önceki gün saat
15.30 sıralarında 2 katlı binanın yarısını yıkımı yapıldı.
Kepçe operatörü yıkıma devam ederken, birinci katta
ortaya çıkan bir odanın duvarında asılı ayna ve üze-
rinde Türk bayrağı olduğu görüldü. Yıkım firmasının
yetkililerinden Yunus Çalı, operatöründen kepçeyi
yere indirmesini istedi. Kepçenin üzerine çıkan Çalı,
duvara ulaşarak buradaki ayna ve üzerindeki Türk
bayrağını aldı. Bayrak hassasiyeti cep telefonu kame-
rası ile görüntülendi. Yunus Çalı, indirdiği Türk bay-
rağını öperken, "İlk yıkımda bayrağımızı göremedik.
Sonraki yıkımda görünce, hemen aldık. Bayrak hepi-
mizin ortak değeri. Orada durmasına gönlümüz el
vermedi" dedi. Alışverişe gittiği sırada kepçe ile yıkılan
binanın duvarından Türk bayrağının alınmasını cep
telefonu ile görüntüleyen Halil Tuncer, "Kardeşimiz
duvardaki bayrağı görünce hızla kepçeye binerek onu
almaya gitti. Bayrağımızı inşallah her zaman göklerde
tutmaya devam edeceğiz. Bayrak, bizim her şeyimiz"
açıklamalarında bulundu. DHA

ArAştırmA şirketi Areda Survey’in darbe girişiminin
5’inci yılında gerçekleştirdiği ‘15 Temmuz Algı Araştır-
ması’na göre, vatandaşların yüzde 51,5’i Türkiye’de
darbe tehdidinin bulunmadığını düşünürken, yüzde
71,9’u ise yeni bir darbe girişimi olsa sokağa çıkaca-
ğını ifade ediyor. 2201 kişinin katıldığı ve bilgisayar
destekli web anketi (CAW) yöntemiyle gerçekleştirilen
araştırmaya göre, katılımcıların yüzde 64’ü darbe giri-
şiminden sonra FETÖ ile mücadeleyi yeterli buluyor.
Araştırmada yer alan ‘Sizce Türkiye’de hala bir darbe
tehlikesi var mı?’ sorusuna katılımcıların yüzde 51,5’i
hayır dedi. Katılımcıların yüzde 28,7’si darbe tehlikesi
olduğunu ifade ederken yüzde 19,8’lik kısım ise so-
ruyu cevapsız bıraktı.

Yüzde 80 karşı koyuyor

Araştırmada vatandaşlara yöneltilen, ‘15 Temmuz
darbe girişimi sonrası FETÖ ile mücadeleyi yeterli
buluyor musunuz’ sorusuna katılımcıların yüzde 64
evet, yüzde 32,5 hayır dedi. Katılımcıların yüzde 3,5’i
ilgili soruya fikrim yok cevabını verdi. Katılımcılara
yöneltilen, ‘15 Temmuz gecesi sokağa çıktınız mı’ so-
rusuna ise yüzde 50,7 çıktım yüzde 49,3 çıkmadım ce-
vabı verildi. Araştırmada bulunan, ‘Tekrar bir darbe
girişimi olsa sokağa çıkar mısınız’ sorusuna ise katı-
lımcıların yüzde 71,9 sokağa çıkarım dedi. Vatandaş-
ların yüzde 28,1’i ise sokağa çıkmayı düşünmediğini
ifade etti. Araştırma şirketi Areda Survey’in 14 Tem-
muz tarihinde Bilgisayar Destekli Web Anketi (CAWI)

yöntemiyle gerçekleştir-
diği araştırmaya Türkiye
genelini temsil eden
NUTS-2 istatistiksel böl-
geleme sistemine göre se-
çilmiş 26 ilde cinsiyet, yaş,
eğitim ve SES (Sosyo-
ekonomik statü) grupları
dikkate alınarak toplam
2201 kişi katıldı. DHA

Beylikdüzü Belediye Başkanı Mehmet
Murat Çalık, Kurban Bayramı öncesi
Beylikdüzü Modern Kurban Satış ve
Kesim Alanı'nı ziyaret etti. Çalık, “Sosyal
incelemeler sonucu tespit ettiğimiz ihti-
yaç sahibi vatandaşlarımız için kenti-
mizde Kurban Bayramı’nda et
bağışlarını komşularımıza ulaştırmaya
devam ediyoruz. Geçen sene yaklaşık
20 tonun üstünde bir kurban bağışı al-
mıştık. Beylikdüzü Belediyesi olarak çok
önemli ve özel bir iş yapıyoruz" dedi
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20 Temmuz Özgürlük
ve Barış Bayramı'nın
47'nci yıldönümü ne-

deniyle Taksim
Cumhuriyet Anıtı'nda

tören düzenlendi.
KKTC İstanbul

Başkonsolosu Seniha
Birand Çınar, "Kıbrıs
Türk halkının çektiği
acıları dindiren aziz

şehitlerimizi saygı ve
rahmetle anıyorum"

diye konuştu.

Bayrak hassasiyeti

15 Temmuz 
algı araştırması
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA

SİYASET 721 ARALIK 2023 PERŞEMBE

CHP Genel Başkanı Özgür 
Özel, 19 Aralık Salı günü, X 
platformundaki hesabında “Siz 

15 Temmuz’dan hiç mi ders almadı-
nız?” notuyla paylaştığı videoda Güler 
için “Saygı duyduğumuz birisinin bunu 
yapmasına tahammülümüz yoktur. Ya 
aklını başına alacak ya da biz onun aklı-
nı başına getireceğiz” dedi. Özel, Tuzla 
Piyade Okulu’nda 10 Kasım törenleri 
sırasında 3 teğmenin yakasına Atatürk 
rozeti takmayı reddetmesi ve 4 teğme-
nin bu duruma itirazı üzerinden Kara 
Kuvvetleri Komutanlığınca başlatılan 
idari soruşturmayı yakından takip etti-
ğini söyleyerek Güler’i eleştirdi: “Öğ-
rendim ki 7’si birden amirleri ile birlikte 
açığa alınmışlar. Yakalarına Atatürk 
rozeti takmayı reddeden teğmenlerin 
mazeretini beyan etmek, alenileştirmek 
ve savunmak da Milli Savunma Bakanı 
Yaşar Güler’e düşmüş”

Ne olmuştu?
İddiaya göre, İstanbul’daki Tuzla Piyade 
Okulu’nda gerçekleştirilen 10 Kasım 
Atatürk’ü Anma etkinlikleri sırasında, 
bazı teğmenler Mustafa Kemal Ata-
türk’ün fotoğrafı takmayı reddetti. Bu 
tutum, diğer teğmenler arasında tepkiye 
yol açtı ve olayın büyümesine neden 
oldu. Fotoğraf takmayanlardan bir teğ-
men, yaşanan arbede sırasında şikayetçi 
olarak darp raporu aldı. 16 Aralık’ta 
basın kuruluşlarının Ankara temsilcileri 
ile buluşan Milli Savunma Bakanı Yaşar 
Güler, Tuzla Piyade Okulu’nda 10 Ka-

sım günü yaşanan arbede ile ilgili “Bir 
öğrenci subayımız, yakasına takması 
gereken fotoğrafı takmıyor ve ‘toplu 
iğnem yok onun için takamadım’ gibi 
bir gerekçe ortaya sürüyor. Ona tepki 
gösteren başka öğrencilerle aralarında 
tartışma yaşanıyor” sözleriyle değer-
lendirdi ve olaya karışan 7 teğmenin 
geçici olarak görevden uzaklaştırıldığını 
açıkladı. Sorumlu görülen yöneticilerin 
de görevden uzaklaştırıldığını söyleyen 
Güler, “Mahkeme ve Yüksek Disiplin 
Kurulu’nda verilecek kararları duyura-
cağız” dedi.

Aklınızı başınıza alın 
3 teğmenin yakasına Atatürk rozeti 
takmayı reddetmesini, Millî Savunma 
Bakanı Yaşar Güler’in Atatürk’ün 
adını zikretmeden bir teğmenin toplu 
iğne bulamadığı için fotoğrafı takma-
dığını söylemesine Özel 10 Kasım’da 
yaşananları çok yakından takip ettiğini 
söyleyerek tepki gösterdi. Özel, Güler’e 
üstlendiği görevden ve kendisine bağlı 
olduğu kuvvetlerden dolayı saygı duy-
duğunu ancak yaşananlara tahammülü 
olmadığını söyledi. Güler’e “Ya aklını 
başına alacak, ya da biz onun aklını 
başına getireceğiz” diyen Özel, “Siz ,15 
Temmuz’dan hiç mi ders almadınız?” 
diye sordu:

Hiç mi ders almadınız!
CHP Genel Başkanı Özgür Özel, Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler’in Tuzla Piyade 
Okulu’nda 10 Kasım törenlerinde Mustafa Kemal Atatürk’ün resmini takmayı redde-
denler hakkındaki, “Bir tane öğrenci subayımız, yakasına takması gereken fotoğrafı 
takmıyor ve ‘toplu iğnem yok onun için takamadım’ gibi bir gerekçe ortaya sürüyor” 
açıklamasına tepki gösterdi. “Hiç mi ders almadınız?” diye sordu

HABER MERKEZİ

ATATÜRK’ÜN fotoğrafını takma-
yanların ne niyette olduklarını ve 
esas olarak neyi amaçladıklarını bil-
diğini söyleyen Özel, Güler’in açık-
lamasından dört-beş gün önce çıkan 
Yeni Şafak Gazetesi’nin haberine 
de değindi: “Yeni Şafak, ‘teğmenler 
cuntası’ diye haber yaparak yakaları-
na Atatürk resmi takmayanları değil 
de onlara tepki gösterenleri ‘cunta’ 
diye yaftalayarak, FETÖ taktikleri-
ne başvurmuş ve bugün ortaya çıka-

cak olan bu haberlerin psikolojik alt-
yapısını hazırlamıştı. Siz bu tarikat 
ve cemaatlere Atatürk’ün ordusunu 
açarsanız, onların orada yerleşmesi-
ne, onların orada yapılanmasına izin 
verirseniz, günü geldiğinde bunlar, 
Atatürk’ün resmini takmayacak 
hadsizliği gösterirler.”

Hadsizlik ettiler

ÖZHASEKI, TBMM’den geçen ve 
Cumhurbaşkanı Erdoğan tarafından 
onaylanan Kentsel Dönüşüm Yasası 
içinde milletvekillerine teşekkür etti. 
Bakan Özhaseki söz konusu yasaya 
ilişkin, “Kentsel dönüşüm kararı, 
yüzde 50+1 ile yani hak sahipleri-
nin salt çoğunluğuyla alınabilecek. 
Kanun kapsamındaki riskli yapıların 
bir an evvel tespit edilip yıktırılma-
sını sağlamak maksadıyla, riskli yapı 

tespitine ve tahliyeye ilişkin tebli-
gatların yapıların kapısına asılmak, 
maliklere e-Devlet Kapısı üzerinden 
bildirilmek ve ilgili muhtarlıkta 
ilan edilmek suretiyle yapılacağı 
düzenlenmiştir. Kentsel dönüşüm 
sürecinde yapısı yenilenen ve öde-
me imkanı bulunmayan dar gelirli 
vatandaşlara bu bağımsız bölümler 
üzerinde hak sahibine ve eşine otur-
ma hakkı tanınacak” diye konuştu. 

Kentsel dönüşüm yasası

GENÇLIK ve Spor Ba-
kanı Osman Aşkın Bak, 
TBMM Genel Kurulu’n-

da, bakanlığı ve bağlı kuruluşların 
bütçe görüşmelerinde konuştu. 
Bakanlığının faaliyet, hedef ve 
projelerini anlatan Bakan Bak, 
“Bakanlık olarak gençlerimizle il-
gili bütün politika ve yaklaşımları 
gençlerle birlikte, onların bek-
lentilerine ve taleplerine uygun 
biçimde belirliyoruz. Buradan 
hareketle gençlerimizin ihtiyaç 
duydukları her türlü desteğin 
devlet eli ile kendilerine sunul-
duğu Gençlik Merkezlerimizi 81 
ilin tamamı ve pek çok ilçemizde 
gençlerle buluşturduk” dedi.

Önemli faaliyetler
Bugün sayısının 477’yi bulan genç-
lik merkezlerinde eğitimden istih-
dama, girişimcilikten yabancı dile, 
kodlamadan müziğe, spordan 

sanata her alanda ücretsiz eğitim 
ve atölyenin hizmet verdiğini 
kaydeden Bakan Bak, “Çok yakın 
zamanda hizmete alacağımız 10 
Gençlik Merkeziyle de bu sayı 
487’ye ulaşacak” diye konuştu.

Genç çiftçi projesi var
Tarım ve Orman Bakanlığı ile 
birlikte genç nüfusun tarıma 
olan ilgisini artırmaya ve sosyal 
imkanları güçlendirmeye 
yönelik, Genç Çiftçi 
projesini başlattıklarını 
duyuran Bakan Bak, 
“Gençlik merkezle-
rimiz, kamplarımız 
ve genç ofislerimiz 
aracılığıyla gençlerin 
tarım sektörüne olan 
ilgilerini desteklemek 
ve tarımsal faaliyetlere 
katılımlarını artırmak 
amacıyla çeşitli etkinlikler 

ve eğitimler düzenleyeceğiz” dedi. 
‘Oku, düşün, uygula, neticelendir’ 
şiarıyla gençlere yol gösterecek 
projeleri bir bir hayata geçirdikle-
rini kaydeden Bakan Bak, “Bizler 
de aynı şiarla gençlerimizin, 
girişimcilik ve kariyer planlarını 
destekleme yolunda pek çok ça-
lışmayı hayata geçirmeye devam 
ediyoruz. Onları yüreklendirme-
ye ve cesaretlendirmeye devam 

edeceğiz” diye konuştu. nÇok 
yeni bir çevrim içi uygula-

ması olan GSB EDU’yu 
hayata geçirdiklerini 
aktaran Bakan Bak, 
“Milyonlarca gencimiz 
çevrimiçi eğitimlerle, 
eğitimden sanata, 
spordan kariyere, 
teknolojiden tarihe 

pek çok alanda kendi-
lerini geliştirme imkanı 

buluyorlar” dedi. DHA

1071 kişi işe alınacak!
Gençlik ve Spor Bakanı Osman Aşkın Bak, önlerindeki süreçte 1071 gençlik çalışanı ve 950 
antrenör olmak üzere toplam 2021 yeni personel alımını gerçekleştireceklerini söyledi

CUMHURBAŞKANI Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 
sosyal medya hesabından yaptığı açıklamada, Azerbay-
can’a resmi ziyaretinde, Azerbaycan Cumhurbaşkanı 
İlham Aliyev ile bir araya geldiklerini belirterek, “Sa-
yın Aliyev ile görüşmemizde, ülkelerimiz arasındaki 
mevcut iş birliklerimiz ve yeni iş birliği olanakları ile 
bölgesel ve küresel gelişmeleri değerlendirdik. Türk 
dünyasının itici gücünü oluşturan” dedi. DHA

Yılmaz, Aliyev ile görüştü

İSTANBUL İCİN YOL İSTANBUL İCİN YOL 
HARİTAMIZ BELLİHARİTAMIZ BELLİ
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Esenyurt Belediyesi, meydana gelebilecek
tüm doğal afetlere karşı vatandaşlarımızı
bilinçlendirmeye devam ediyor. Belediye,
mahalle afet gönüllüsü vatandaşlara 
“Deprem Bilinci Eğitimi” ve “Temel İlk
Yardım Dersleri” verdi

EsEnyurt dEprEmE
karşı bİlİnçlEndİ

Kartal’ın
gençliği var!
Kartal Belediyesi, çalışanların 
motivasyonunu artırmak ve ekip ruhunu
pekiştirmek amacıyla her yıl düzenlediği
Birimler Arası Bowling Turnuvası’nda bu
yıl da kıyasıya bir rekabet yaşandı

GAzeteciler Kartal Belediyesi Gençlik ve
Spor Hizmetleri Müdürlüğü’nün düzenle-
diği 3. Birimler Arası Bowling Şampiyona-

sı’nda birinciliği Yapı Kontrol Müdürlüğü kazandı.
Turnuvanın finaline ise Kartal Belediye Başkanı
Gökhan Yüksel’in yanı sıra Başkan Yardımcıları,
Başkan Danışmaları, birim müdürleri ve çalışanlar
katıldı. İki gün süren kıyasıya bir rekabetin ardından
kazanan takımlara kupalarını Kartal Belediye Baş-
kanı Gökhan Yüksel takdim etti. 

Takım ruhu önemlidir

Her takımın dörder oyuncuyla katıldığı turnuvanın
başlangıç atışını ise Kartal Belediyesi Başkan Yar-
dımcısı Adem Uçar gerçekleştirdi. Uçar, Gençlik ve
Spor Hizmetleri Müdürlüğü’nün gerçekleştirdiği bu
tür etkinliklerin takım ruhunu geliştirerek çalışanların
motivasyonunu olumlu yönde artırdığını söyledi.
Başlangıç atışının ardından başlayan turnuvada 26
takım arasından finale kalan 4 takım 2’şer kez maç
yaptı. En yüksek puanı alan Yapı Kontrol Müdür-
lüğü birincilik kupasını kaldıran taraf oldu. Turnu-
vada ikinciliği Gençlik ve Spor Hizmetleri
Müdürlüğü, üçüncülüğü ise Temizlik İşleri Müdür-
lüğü kazandı. Her yıl düzenlenen Birimler Arası
Bowling Turnuvası’nın finalinde ise Kartal Belediye
Başkanı Gökhan Yüksel, kazanan takımlara kupala-
rını takdim etti. HABER MERKEZİ

Y oğun katılımın gerçekleştiği eğitimlerde,
deprem öncesi ve sonrası alınabilecek ön-
lemler konusunda programa katılan gö-

nüllülere gerekli bilgiler anlatıldı. Tamamlanan
eğitimlerin ardından vatandaşlara katılım sertifi-
kası verildi. Programdan duyduğu memnuniyeti
dile getiren vatandaşlar, Esenyurt Belediyesi’ne
teşekkür ederken, projede yer alan belediye yetkilileri de
bu ve buna benzer çalışmaların devam edeceğini söyledi.

Herkes bilinçli olmalı

Esenyurt Belediyesi Afet İşleri Müdürü Gülşah Daş, Esen-
yurt’un her yanında vermiş oldukları Deprem Bilinci Eğitim-
lerinin devam edeceğini belirterek şunları söyledi:
“Belediyeye başvuran mahalle afet gönüllülerine Deprem Bi-
linci Eğitimi ile İlk Yardım Eğitimi vermek için buraya davet
ettik. Deprem öncesi ve sonrası anlarda vatandaşlarımızın ne
yapmaları gerektiği hususunda önemli bilgiler veriyoruz. Bu
bilgiler sayesinde vatandaşlarımız olası bir depreme karşı bi-
linçli bir hale geliyorlar. Deprem bilinci eğitimlerinin yanı sıra
vatandaşlarımıza ilk yardım eğitimi de veriyoruz. İlerleyen
zamanlarda verdiğimiz bu teorik eğitimleri pratikte de uygu-
lamaya alarak bilinçli bir toplum olmayı planlıyoruz.’’ 

BARIŞ 
KIŞ

HABER

Beylİkdüzü 
bu kış çok sıcak!

Beylikdüzü 
Belediyesi Gençlik ve

Spor Hizmetleri
Müdürlüğü
tarafından

düzenlenen Kış 
Spor Okulları ve

Yetişkin Spor
Kursları’nda eğitimler
devam ediyor. Uzman

spor eğitmenleri
tarafından 20 farklı

branşta verilen
eğitimler vatandaşlar
tarafından yoğun ilgi

görüyor
Beylikdüzü Belediyesi,  ilçe halkını spor ve
sağlıklı yaşama teşvik etmek amacıyla çalışma-
larına aralıksız devam ediyor. Gençlik ve Spor

Hizmetleri Müdürlüğü tarafından düzenlenen Kış Spor
Okulları, Yetişkin Spor Kursları ve engelsiz spor branşla-
rında eğitimler tüm hızıyla sürerken vatandaşlara sağlıklı
spor yapma imkanı da sağlanıyor. Pilates, aerobik, fit-
ness, zumba, yoga ve yüzme olmak üzere birçok farklı
branşta eğitim imkanı sunan Yetişkin Spor Kursları, ilçe-
nin birçok farklı merkezinde uzman eğitmenler eşliğinde
gerçekleşiyor. Çocuk ve gençlerin sportif faaliyetlerde bu-
lunması amacıyla düzenlenen Kış Spor Okulları ile ilçede
ikamet eden gençler ise basketbol, voleybol, cimnastik,
yüzme, satranç, çocuk zumbası, futbol, masa tenisi, taek-

wondo, kick boks, aikido, tenis ve izcilik gibi birçok farklı
branşta ücretsiz olarak eğitim veriliyor. Yoğun ilgi gören
kurslarda çocuk ve yetişkin kategorileri olmak üzere top-
lam 5286 kişi hizmet alıyor.  

İkinci dönem kayıtları 

Ocak'ta Öte yandan Kış Spor Okulları’ndaki engelsiz
branşlardan 50 çocuğun faydalandığını dile getiren mü-
dürlük yetkilileri 2024 Kış Spor Okulları’nın ikinci dönem
kayıtlarının ise 16 – 29 Ocak tarihleri arasında gerçekle-
şeceğini belirtiyor. Kayıtların ardından dersler ise 10
Şubat tarihinde başlayacak. 2024 Yetişkin Spor Kursları
kayıtları 02 – 11 Ocak tarihleri arasında dersler ise 15
Ocak tarihinde başlayacak.   ZEYNEP VURAL

Maltepeli
öğrenciler
geziyor
Maltepe Belediyesi Cumhuriyet Eğitim
Merkezi’nde Yükseköğretim Kurumları
Sınavı’na (YKS) hazırlanan öğrencilere
yönelik üniversite tanıtım gezileri
düzenlenmeye başladı

öğrencilerin meslek seçimlerini belir-
lemelerinde yardımcı olmayı amaçlayan
gezilerin ilki dün Acıbadem Üniversite-

si’nin kampüsünde gerçekleştirildi. Maltepe Beledi-
yesi Kütüphane Müdürlüğü’nce organize edilen
gezide öğrenciler rehber öğretmenleri eşliğinde
üniversite kampüsünde bulunan fakülteleri gezdi.
Üniversite ortamını gözlemleyen öğrenciler kam-
püs yaşamı, burs ve barınma olanakları, öğrenci
kulüpleri hakkında detaylı bilgi aldılar. Öğrenciler
tanıtım gezisine katılmaktan memnun olduklarını

ifade ederek “Bu geziler üniversite sınavlarına
hazırlanırken meslek tercihlerimizin şekillen-

mesi noktasında bizlere faydalı oluyor.
Cumhuriyet Eğitim Merkezi’ndeki öğ-

retmenlerimiz bize bu zorlu süreçte
büyük destek veriyor. Bize bu ola-

nağı sunan öğretmenlerimize ve
Maltepe Belediye Başkanımız

Sayın Ali Kılıç’a çok teşek-
kür ederiz.” şeklinde ko-

nuştular. Tanıtım
gezileri önümüz-

deki günlerde
düzenlenmeye

devam ede-
cek.

DHA 

arnavutköy
renkleniyor

ArnAvutköy Belediyesi tarafından okul
bahçelerine renkli oyun alanları oluşturulu-
yor. Arnavutköy Belediyesi, öğrencilerin fi-

ziksel ve ruhsal gelişimlerine katkı sağlamak amacıyla,
ilçe genelindeki okullarda geleneksel oyunlarla bulu-
şabilecekleri renkli oyun alanları oluşturuyor. İlçe
Milli Eğitim Müdürlüğü ile koordineli bir şekilde yü-
rütülen bu çalışma, öğrencilere eğlenceli teneffüsler ve
keyifli bir öğrenme ortamı sunmayı hedefliyor.

Eğlenceli vakit geçiriyorlar

Arnavutköy Belediye Başkanı A. Haşim Baltacı'nın
talimatları doğrultusunda hayata geçirilen proje kap-
samında, okul bahçelerinde çocukların geleneksel
oyunlarla buluşabileceği renkli oyun alanları oluştu-
ruluyor. Bu alanlar, öğrencilerin hem fiziksel aktiviteye
katılımını teşvik etmek hem de sosyal becerilerini ge-
liştirmeleri amaçlanıyor. Belediye ekipleri, okullardan
gelen taleplere göre seksek, yağ satarım bal satarım,
voleybol, basketbol, futbol, yakar top, köşe kapmaca
gibi çocukların oyun oynanabileceği alanlar oluşturu-
yor. Ayrıca, okul bahçelerinde yapılan boyama çalış-
malarıyla çocuklar, renkli ve eğlenceli ortamlarda
vakit geçirme imkanına sahip oluyor.

Her şey çocuklar için

Belediye personeli Turgut Çelik, konuyla ilgili yaptığı
açıklamada, "Belediye başkanımız A. Haşim Balta-
cı’nın vermiş olduğu talimatla geleneksel zemin oyun-
larını okullarımızın bahçelerine uygulamaya başladık.
Asıl gayemiz çocuklarımızın okullarda daha eğlenceli
vakit geçirmeleri, çocukların mutlu olmaları, her şey
çocuklar için" şeklinde konuştu. Çelik ayrıca, okulla-
rın İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü'ne taleplerde bulun-
duğunu ve bu talepler doğrultusunda ihtiyaç ve
öncelik sırasına göre çalışmaların gerçekleştirildiğini
belirtti. YAKUP TEZCAN

DoğaDan metropele!
Başakşehir Belediyesi, Cumhuriyet’in 100. yılı kapsamında ev sahipliği yaptığı sergilere bir yenisini
daha ekledi. Sanatseverlere doğanın ve şehirlerin büyüleyici güzelliklerini keşfetme fırsatı sunan
Doğadan Metropole Sergisi, Başakşehir Belediye Başkanı Yasin Kartoğlu tarafından ziyarete açıldı

Başakşehir Belediyesi,
Cumhuriyet’in 100. yılı kap-
samında ev sahipliği yaptığı

sergilerin sayısını artırmaya devam
ediyor. şehrin yeni sanat merkezi
şehir Sanat’ta Doğadan Metropole
Sergisi, Başakşehir Belediye Başkanı
Yasin kartoğlu ve sanatseverlerin ka-
tılımıyla ziyarete açıldı.

Mutlaka görülmesi gerek

Başkan Yasin kartoğlu, 17 sanatçıya
ait 42 eserin yer aldığı sergi ile sa-

natseverlere doğanın ve şehirlerin
büyüleyici güzelliklerini keşfetme fır-
satı sunduklarını söyledi. Sergide
doğanın huzuruna ve şehrin canlılı-
ğına da tanıklık edileceğini vurgula-
yan Başkan kartoğlu, “Doğadan
Metropole Sergimizde doğa ve şehir
arasındaki tezatlık ve benzerlikleri
yakından görme şansı bulacaksınız.
Sergimizde özel tekniklerle oluştu-
rulmuş manzara resimleri yer alıyor.
Bu bakımdan mutlaka görülmesi ge-
reken bir sergi olduğunu düşünüyo-

rum.” şeklinde konuştu.

Gerçekçi yansımalar

eserlerinde doğanın ve şehirlerin çe-
şitli yönlerini özgün bir bakış açısıyla
ele alan sanatçılar, sanatseverlere
farklı dünyaların kapılarını araladı.
Özel tekniklerle oluşturulmuş man-
zara resimlerin yanı sıra hem ger-
çekçi yansımalar hem de soyut
eserlerin yer aldığı sergi, 29 şubat
2024 tarihine kadar ziyarete açık ka-
lacak. YakUP TeZCaN



O lay, önceki gün saat 14.30 sıralarında,
Küçükçekmece Yeşilova Mahallesi'nde
yaşandı. Yeşilova Esnaf Spor Kulübü

binası altında otopark işleten Barış Can Akçay,
yakını Levent Kalaycı ile birlikte Yeşilova Esnaf
Spor Kulübü Başkanı Ahmet Ulaş ile görüşmek
için ofisine gitti. Ofise girmelerinden birkaç dakika
sonra taraflar arasında tartışma çıktı. Çıkan tartış-
mada, Levent Kalaycı, kulüp başkanı Ahmet
Ulaş'a silahla 9 el ateş ettikten sonra kaçtı. Silah
seslerini duyan kulüp çalışanları, polis ve sağlık
ekiplerine haber verdi. Bacağına isabet eden 4
kurşun ile yaralanan Ahmet Ulaş, olay yerinde
yapılan ilk müdahalenin ardından ambulans ile
hastaneye kaldırıldı. Polis ekipleri, olay yerindeki
kiracı Barış Can Akçay'ı gözaltına aldı. Olayın ar-
dından kaçan şüpheli Levent Kalaycı ise gece sa-
atlerinde yakalanarak gözaltına alındı. Şüpheli
Levent Kalaycı, polis merkezindeki işlemlerinin
ardından bugün adliyeye sevk edilirken kiracı
Barış Can Akçay, serbest bırakıldı. Kiracı Barış
Can Akçay ile Levent Kalaycı'nın kulüp binasına
girdikleri ve şüpheli Levent Kalaycı'nın saldırının
ardından koşarak binadan çıktığı anlar, güvenlik
kamerasına yansıdı. Görüntülerde, şüphelinin
hızla binadan çıkarken elinde tabanca olduğu gö-
rülüyor. Şüpheli, binadan çıktıktan sonra taban-
cayı beline sokuyor.

Burayı ben aldım!

Yeşilova Esnaf Spor Başkan Vekili Mehmet Cem

Özer "Dün saat öğleden sonra 14.00 sularında
olay gerçekleşiyor. Buradaki arkadaşlarımızdan
bir telefon geliyor. Başkanımız Ahmet Ulaş'ın si-
lahlı saldırıya uğradığı yönünde. Oradan haberi-
miz oluyor, daha sonrasında yöneticilerimizle
beraber hızlıca zaten olay mahalline geliyoruz.
Buradaki kulübümüze ait olan kiracılarımızdan
alt katta olan otopark işletmecisi Barış Can Akçay
isimli işletmecinin son birkaç aydır yanında or-
taya çıkan Levent Kalaycı isimli şahsın, birkaç
aydır başkanımızı, yönetimimizi arayarak, "Burayı
ben aldım, bundan sonra bu konunun muhatabı
benim" demesi üzerine başkanımızın da "Hayır
sen bizim muhatabımız değilsin, bizim mukavele-
miz Barış Can Akça isimli şahısla" diye belirtmesi
ve buranın bir spor kulübü olduğu, spor kulübüne
uygun şekilde işletmecilik yapılması gerektiğini
belirtmesi üzerine yapılan bir saldırı” dedi. 

Silah boşa düşüyor

Saldırganların 3 kakika içerisinde içeriye girip, sal-
dırıyı gerçekleştirdiklerini dile getiren Özer, “Girip
bir konuşma tartışma uzlaşının sağlanmaması
değil. Tamamen bilinçli, tamamen hazırlıklı gelin-
miş şekilde oluyor ve dokuz el silah sıkılıyor. Hiç-
bir hazırlık yapmıyor. Silahı, mermisi ağzında,
emniyeti açık şekilde oluyor. Girmesi çıkması 3
dakikada oluyor. Dokuz el silah sıkıyor, dört ta-
nesi başkanımızın ayağında. En kötüsü, Allah ço-
luğuna çocuğuna bağışladı. En sonunda da iki el
daha göğsüne ve kafasına doğru silah tutaraktan

basıyor ama mermisi bitmiş vaziyette olduğun-
dan dolayı silah boşa düşüyor. İlgili şahıslardan
bir tanesi zaten emniyet güçleri tarafından gözal-
tına alınmıştı. Saldırıda bulunan Levent Kalaycı
isimli şahıs da gece saat 23:00 - 23:30 sularında
emniyet güçlerimiz tarafından saldırıyı gerçekleş-
tirmiş olduğu silahı ile beraber gözaltına alındı.
Şu anda da kendileri adliyede süreç devam ediyor,
savcılık süreci devam ediyor" diye konuştu. 

Gözaltına aldılar

Kulüp Hukuk Müşaviri ve Başkan Yardımcısı
Avukat Mustafa Korkut ise "Başkanımızın ifade
ettiği gibi olay vuku bulur bulmaz hemen biz de
intikal ettik buraya geldik. O aşamada emniyet
müdürlüğümüz, kaymakamlığımız ve tüm adli bi-
rimler bilgilendirdi. Sağ olsunlar gerekli tedbirleri
önlemleri aldılar. Başkanımızın ifade ettiği gibi ki-
racı olan vatandaş, yani bu işin belki azmettireni
oydu. Onu hemen gözaltına aldılar, daha sonra
da başkanımızın ifade ettiği gibi diğer vatandaşı
da emniyet güçleri silahla beraber yakaladılar,
gözaltına aldılar. Adli süreç devam ediyor. Başka-
nımız dün hastanedeydi, ifadesini verdi. İnşallah
biz de sonuna kadar hukuki mücadelenin takipçi
olacağız. Basit bir mesele değil çünkü bu mahalle-
ler için amatör spor kulüpleri çok çok kıymetli ve
kulüplerde yapılacak en ufak bir durum gerçekten
çok önemli bir kitlelere hitap ediyor. Dolayısıyla
biz bu sürecin hızlı bir şekilde takibini yapacağız
inşallah" ifadelerini kullandı.  DHA
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Şehitler Kız Öğrenci
Yurdu kimlik 

kartımı kaybettim.
Hükümsüzdür. 
SEHER ÇİDEM

Küçükçekmece'de, Yeşilova Esnaf Spor Kulübü Başkanı Ahmet Ulaş, otopark işletmeciliği yapan kiracısının yakını Levent
Kalaycı tarafından silahlı saldırıya uğradı. Yeşilova Esnaf Spor Başkanvekili Mehmet Cem Özer "Tamamen bilinçli bir şekilde
dokuz el silah sıkılıyor. Silahı, mermisi ağzında, emniyeti açık şekilde geliyor. Girmesi çıkması 3 dakikada oluyor" dedi

Tarihi bir güne
şahitlik ediyoruz
Okullarda sporu yaygınlaştırmak için ilk ve orta dereceli okullardan
2 bin 710 spor kulübünün katılacağı Okul Spor Kulüpleri Ligi'nin
sponsorluk anlaşması töreninde konuşan İstanbul Valisi Davut Gül,
"Bugün tarihi bir güne şahitlik ediyoruz. Hedefimiz İstanbul
genelinde 1 milyon öğrencimizin lisanslı olarak herhangi bir spor
branşında spor yapmalarını sağlamak” dedi

İstanbul Valiliği ile Petrol
Ofisi arasında Okul Spor
Kulüpleri Ligi sponsorluk

anlaşması imzalandı. İmza törenine,
İstanbul Valisi Davut Gül, Petrol Ofisi
Grubu CEO'su Mehmet Abbasoğlu
ile İstanbul Gençlik ve Spor İl Müdür-
lüğü ve İstanbul İl Milli Eğitim Mü-
dürlüğü yetkilileri katıldı. İstanbul
Valiliği tarafından okullarda sporu
yaygınlaştırmak için Gençlik ve Spor
Bakanlığı'nın destekleriyle, haziran
ayından bu yana, İstanbul'daki ilk ve
orta dereceli okullarda 2 bin 710 spor
kulübü kuruldu. Proje ile sporu genç-
ler arasında yaygınlaştırmak ve öğren-
cilerin liseden mezun olurken en az bir
spor dalında aktif spor lisansına sahip
olması hedeflendi. Okul Spor Kulüp-
leri Ligi'ndeki branşlar şu şekilde; bas-
ketbol, voleybol, hentbol, atletizm,
jimnastik, badminton, masa tenisi,
satranç, okçuluk, geleneksel okçuluk,
bocce, dart, bilek güreşi, halk oyunları,
bisiklet, tenis, güreş, judo, tekvando,
karate, floor curling, kano ve yüzme-
den oluşuyor.

Taramalar yapıldı

İmza töreninde konuşan İstanbul Va-
lisi Davut Gül, "Bugün tarihi bir güne
şahitlik ediyoruz. İstanbul genelinde
bütün okullarda, okul spor kulüplerini
kurduk. Hedefimiz İstanbul genelinde
1 milyon öğrencimizin lisanslı olarak
herhangi bir spor branşında spor yap-
malarını sağlamak. Gençlik ve Spor

Bakanlığı'mızın ve Milli Eğitim Bakan-
lığı'mızın destekleriyle kulüplerin ku-
rulması tamamlandı. Yetenek
taramaları yapıldı. Öğrencilerimizin
lisan çıkarma işlemleri hızlı bir şekilde
devam ediyor. Cumhuriyet tarihinde
sporun tabana yayılmasında birincisi
gerçekleşmiş oluyor. 1 milyon lisanslı
öğrencinin spor yapması demek öğ-
rencilerin 3'te 1'inden fazlasının sporcu
olacağı anlamına geliyor. Burada
amacımız bağımlılıkla mücadele başta
olmak üzere, çocuklarımızın ruhen,
bedenen kendilerini rahat hissetmele-
rini, sağlıklı bir birey olabilmeleri için
spor yapmaları, arkadaşlık ve birlikte-
liği toplumsal bilincin oluşması için
spora yönlendirilmesi amaçlanıyor.
Kulüpler kuruldu. Yetenek taraması
yapıldı. Lisanslar çıktı ama bunların
müsabaka yapması gerekiyor. Türkiye
Yüzyılı'nı her branşta sporcularımızla
da gerçekleştireceğiz." diye konuştu.

Memnuniyet duyuyoruz

Petrol Ofisi Grubu CEO'su Mehmet
Abbasoğlu ise "Bu lig vasıtasıyla ilk
etapta tam 2695 okul kulübünden 150
bin lisanlı sporcu, 23 branş ve 8 kate-
goride 11 binin üzerinde müsabakaya
katılacak. Hedefse lisanslı sporcu sayı-
sını 1 milyona ulaştırmak. Sporla bü-
yüyen sağlıklı ve mutlu nesiller için
önemli bir çıkış noktası olacağını um-
duğumuz bu projede yer almaktan
ötürü büyük memnuniyet duyuyoruz"
dedi.  DHA

Doğal gaz 
borusu patladı 
Üsküdar’da belediye ekiplerinin yol çalışması sırasında iş
makinası doğal gaz borusunu patlattı. Patlama sonrası 
yangın çıktı. Alevler yakındaki bir binaya zarar verdi

Olay saat 14.30 sıralarında
Mehmet Akif Mahallesi
Çamlıca Yolu Caddesi’nde

meydana geldi.İddiaya göre belediye
ekiplerinin yol çalışması sırasında iş
makinası doğal gaz borusunu patlattı.
Patlama çevrede korku ve panik ya-
şanmasına neden oldu. İhbar üzerine
olay yerine itfaiye, polis ve İGDAŞ
ekipleri sevk edildi. Polis ekipleri çev-

rede güvenlik önlemi aldı; vatandaşlar
olay yerinden uzaklaştırıldı.Alevler ya-
kındaki bir binaya da sirayet etti. Yan-
gın doğalgazın kesilmesi ve itfaiyenin
müdahalesi sonucu söndürüldü. Ma-
halle sakini Hakan Akpınarlı, "Burada
yarım saat 1 saat önce çalışma baş-
ladı. Ben kepçe kullanana sordum,
'görmedim' dedi. Bir anda binaları bo-
şalttık" dedi.  DHA

Hazırlıklar tamamlandı

İstanbul Sabiha
Gökçen Uluslararası
Havalimanı'nda 
kış mevsiminde
olumsuz hava
koşullarının 
uçuş trafiğini 
etkilememesi
amacıyla başlatılan
hazırlıklar
tamamlandı

Havaalanı İşletme ve Havacılık
Endüstrileri AŞ (HEAŞ) tarafından
sosyal medyada hesaplarından ha-

zırlıkların tamamlanmasına ilişkin bir video
yayımlandı. Video, olumsuz hava koşulla-
rında görev alacak personel ve araçlara yer

verildi. Videoda görüşlerine yer verilen HEAŞ
Apron Şefi İhsan Çelebi, ekip olarak 2023-
2024 dönemi için kar ve buzla mücadele ha-
zırlık çalışmalarını tamamladıklarını söyledi.
Personele gerekli eğitimlerin verildiğini belir-
ten Çelebi, "50 kapsamlı araç ve 100 dene-

yimli personelimizle operasyonların emniyetli
şekilde akışını sağlamak ve misafirlerimize
daha kaliteli hizmet sunmak için 7-24 göreve
hazırız. Misafirlerimize, havalimanındaki
paydaşlarımızla iyi uçuşlar dileriz” ifadesini
kullandı.  AA



G üçlü bir bağışıklık için su tüketimini
ihmal etmemeliyiz. Böbreklerin süzme
işlemini yerine getirebilmesi, besin

atıklarının uzaklaştırılması ve vücut ısısının
dengelenmesi için suyu yeterli miktarda tü-
ketmeliyiz. Aynı zamanda kilo kontrolü için
de su tüketiminin yeri oldukça büyük. Terle
birlikte kaybettiğimiz suyu yerine koymak
çok önemli. Su tüketemeyen kişiler sularına
elma dilimleri, kabuk tarçın, limon dilimleri
katabilir ve karanfil ile güzel bir aroma ka-
zandırabilir. Kilogramımız başına 30-35 ml
su içmek yeterli olacaktır. Bunu şöyle bir
örnek ile açıklayacak olursak: 70 kilogramlık
bir kişinin  70 kg x 30 ml veya 70 kg x35 ml
hesabı ile günde 2100 ml-2450 ml arasında su
tüketmesi gerekir.

Değerli baharatlar 

Zerdeçal harika bir antioksidandır. Etken maddesi
olan kurkuminin etkisi ise karabiber ve zeytinyağ ile  or-
taya çıkar. Zerdeçalı, karabiberli ve zey-
tinyağlı yemeklere bol bol
ekleyebilirsiniz. Kekik de antioksidan,
antiviral ve antiseptiktir. Bu nedenle sof-
ralarımızın baş tacı olması için yeterli
bir sebep içerir. Kekik, üst solunum yol-
ları enfeksiyonlarında baş etmede de rol
oynar. Magnezyum, demir, çinko, potas-
yum, kalsiyum ve demir içerir. Sindirim
sistemini rahatlatır. Sin-
dirim problemi yaşayan-
lar yemek sonrasında
kekiği demleyip çayını
içebilir. Uykuya dal-
makta güçlük çekenler
ise uyumadan 1 saat
önce kekik çayı tüketebi-
lir. Sakinleştirir ve uy-
kuya geçişi kolaylaştırır.
Üst solunum yollarına
iyi geldiği için öksürük gibi şikayetlerde çayı içilebilir.
Virüslere karşı kalkan görevi görür. İltihaplı romatizma
gibi hastalıklarda antioksidan görevi gördüğü için ilti-
haplanmayı azaltır. Kış aylarının vazgeçilmez baharat-
larından biri de zencefildir. İltihaplı romatizma
hastalıklarında, gribal enfeksiyonlarda ve sindirim prob-
lemlerinde süper bir baharattır. Zencefilin çayını demle-
yip içebiliriz böylece boğaz ağrılarını da hafifletecektir. 

Doğal antibiyotikler

Yemeklerimize sarımsak ve soğan ekleyerek antimik-
robiyal etkilerinden faydalanmalıyız. Aynı zamanda sa-
rımsak ve soğan doğal antibiyotiklerimizdendir.
Özellikle sarımsağın içinde bulunan ‘allisin’ adı verilen
madde sarımsak ezilince açığa çıkar. Sarımsağı ezerek
yemeklere katmakta fayda var. Soğanı da yemeklerde
bolca kullanmalıyız. Kuru veya yeşil soğanı yemeklerde
çiğ veya pişmiş olarak tercih edebilirsiniz.  

Şifa veren tarifler:

1 tane portakal
1 tane mandalina
Yarım limon
1 tane havuç
1 ceviz büyüklüğü kadar taze zencefil
1 çay kaşığı toz zerdeçal
1 çay kaşığı toz tarçın
1 çay kaşığı karabiber
2 bardak su
Hepsi mutfak robotundan geçirilecek. Haftada 2 kez

bu tarifi ara öğünlerde tüketebilirsiniz. Kronik hastalığı
olanlar ve gebe-emzirenler kullanmadan önce doktoruna
danışmadan kullanmamalıdır.

Sebze-meyve tüketimi 

Sebze ve meyveler iyi birer antioksidan kaynağıdır.
Her gün 2-3 porsiyon meyveyi ve 2 porsiyon sebzeyi bes-
lenmemize eklemeliyiz. Bir sebze veya meyvenin rengi
ne kadar koyuysa onun antioksidan içeriği de o kadar
yüksektir diyebiliriz. Kırmızı-mor-koyu yeşil sebze ve

meyvelerden daha çok faydalanmalıyız. Kış mevsiminde
turp, nar, yer elması, ıspanak, brokoli, pazı, brüksel la-
hanası, pancar, havuç, karnabahar, mandalina, porta-
kal, ayva, cennet hurması(trabzon hurması) gibi meyve
ve sebzeleri soframızdan eksik etmemeliyiz. Her zaman
renkli beslenmeden yana olduğumuz için tabağınıza bir
miktar çiğ veya pişmiş sebze eklemenizde fayda vardır.
Sebze ve meyveler posadan(lif) zengindir. Sağlıklı bir
bağırsak hareketliliği için ise posa şart. Bunun için de
sebze ve meyveleri mümkün olduğu kadar kabuklarıyla
birlikte tüketmeliyiz.

Ne kadar meyve yenmeli?

Meyve tüketiminde çoğu zaman aşırıya kaçabiliyo-
ruz. Kişiye göre değişebilmekle beraber genel olarak
günde 2-3 porsiyon meyve tüketimini aşmamalıyız.
Meyveden gelen şeker doğal şekerdir. Fakat fazlası vü-
cudumuzda yağ olarak depolanır. Şeker hastalarının da
kontrollü tüketmesi gerekir. Üstelik meyve yerken onu
tek başına değil yanında bir süt grubu veya yağlı tohum-
larla beraber yersek şekeri ani yükseltmemiş ve daha
uzun süre tok kalmış oluruz. Böylece kilo kontrolünü
daha rahat sağlayabiliriz. Örneğin bir elma yerken onun
yanında bir kase yoğurt veya bir avuç kadar çiğ kuruye-
miş eklemeniz tokluk süresini uzatacak ve şekerin daha
yavaş yükselmesini sağlayacaktır.

Sindirimi kolay ürünler önemli

Sindirimi kolay, vücudumuzda ani bir şekilde şişkin-
lik yapmayacak besinleri tüketmeliyiz. Sağlıklı beslen-
mede kolesterol içeriğinden dolayı çok fazla kırmızı et
tüketimi olmaması daha çok hindi eti, balık eti, tavuk
eti gibi beyaz et ağırlıklı, buharda haşlanmış renkli seb-
zelerin de eşlik ettiği veya zeytinyağlı sebze yemeklerle
günü kapatabileceğimiz daha hafif besinleri tercih etme-
liyiz. Ayran, kefir, cacık, yoğurt, maden suyu gibi gıda-
ları da yanlarına ekleyebiliriz. Kış mevsiminde iştah
artışı görülebildiği için uzun kış akşamlarında sindirimi
kolay besinler tüketmek bizi her zaman daha hafif his-
settirecektir.

Tuz tüketimine dikkat 
Fazla tuz tüketimi hem tansiyonu yükseltip böbrek-

lere yük bindiriyor hem de ödem tutuyor. Kış mevsi-
minde daha çok tuzlu besinler tüketme ihtiyacı da
oluşabiliyor fakat günlük eklenti tuz tüketimi 5-6 gramı
geçmemelidir.(yaklaşık 1 çay kaşığı kadar.) Yemek ya-
parken bir miktar tuz eklenebilir fakat masaya tuzluk
konulmaması gerekir. Bunun yerine baharatlar eklene-
bilir. Eğer mide rahatsızlığınız yoksa yemeklerinize bol
baharat ekleyebilirsiniz böylece metabolizmanızı hızlan-
dırmaya destek de olacaksınız.

Çay-kahve tüketimi

Havaların soğumasıyla birlikte daha çok sıcak içe-
ceklerden yana tercihler yapıyoruz. En fazla tükettikle-
rimiz ise çay ve kahve oluyor. Çay ve kahve kafein
içeriyor. Fazla kafein alımı ise vücutta ödem tutuyor.
Aynı zamanda diüretik besinler oldukları için vücuttan
suyu çekiyor. Her kahve içtiğimizde yanında büyük bir
bardak su içmeliyiz. Böyle yüksek oranda kafein içeren

içe-
cek-

lere de bir
sınırlandırma getirmeliyiz.
Eğer kronik bir hastalığı-
mız yoksa yetişkinlerde
günlük alınabilir en fazla
kafein miktarı 400 milig-
ramdır. Gebelerde ve em-

ziren annelerde ise bu 200 miligrama kadar inmektedir.
Gebeler mutlaka doktoruna danışmalıdır. Bazı içecekle-
rin kafein miktarları ise şöyledir:

1 fincan Türk Kahvesi: 65 mg
1 kupa Filtre Kahve: 120-170 mg
1 kupa Espresso: 130-200 mg
1 fincan Americano: 130-200 mg 
1 fincan Siyah Çay: 25-48 mg
Şekerli içecekler sınırlandırılmalı
Şekerli ve gazlı içecekler içerdikleri yüksek şeker ile

hücrelere zarar verir ve kanda biriken yüksek şeker ne-
deniyle pek çok hastalığa davetiye çıkartabilir. Yaz-kış
demeden en büyük rağbeti bu tarz içeceklere gösteriyo-
ruz. Onların yerine sade maden suyu, ev yapımı ve sofra
şekeri eklentisi olmadan balla tatlandırılmış limonata,
doğal meyve özlerinden yapılmış meyve suları, sade
kefir, ayran, şekersiz sütlü kahve ve sıcak bitki çayları
gibi içeceklerden destek alabilirsiniz.

Çok karıştırılan bu içeceklerin ayrımını da iyi yapmak
gerekir. 
GAZOZ:
İçilebilir suya karbondioksit eklenmesiyle oluşan gazlı
bir içecektir. Mideyi rahatlatma özelliği vardır. Şekerli,
aromalı ve sitrik asit ihtiva eden soda türleri gazoz ola-
rak da adlandırılır. 
MADEN SUYU:
Yeraltı sularından elde edilen, mineral açısından ol-
dukça zengin doğal içecektir. Maden suyu da mideyi ra-
hatlatır. Bu doğal suyun içinde: Bikarbonat, sülfat, klorür,

kalsiyum, magnezyum, florür, iyodür, demir, potasyum ve
sodyum bulunur.

Tercihimiz mineral açısından zengin olduğu için maden su-
ları olmalıdır. Fakat hipertansiyon hastalarımız sodyum iç-

eriğinden dolayı çok dikkat etmeliler. Düşük sodyum içeren
maden sularını tüketmeliler. Maden sularının içerisine limon,

elma, çilek gibi meyve dilimleri atarak aromatik hale getirebilir
veya bunları buzdolabında kalıplarda

dondurup maden sularının
içerisine katabilirsiniz.

dytburcukirbac@medilife.com.tr
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Kış mevsımınde
sağlıKlı beslenme!

DİYESTİSYENİN GÖZÜNDEN

Burcu KIRBAÇ
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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KIBRIS’TA, terör örgütü 
EOKA militanları 
tarafından 21 Aralık 

1963’te Kıbrıs Türklerine yöne-
lik başlatılan ve tarihe “Kanlı 
Noel” olarak geçen katliamın 
60. yılında, o günün tanıkları 
yaşadıkları acıları anlattı. İki 
toplumun ortaklığında kuru-
lan “Kıbrıs Cumhuriyeti”nden 
Türkleri şiddet yoluyla tasfiye 
etmeyi hedefleyen Akritas 
Planı’nı uygulamaya koyan EO-
KA’cı Rum çeteleri, 20 Aralık 
1963’ü 21 Aralık’a bağlayan 
gece Türklere karşı Lefkoşa’da 
saldırıya geçerek onlarca Kıbrıs 
Türkü’nü şehit etti. “Kanlı 
Noel” saldırılarına tanık olan ve 
1963-1974 arasında Rumların 
“soykırım girişimlerine” karşı 
mücadele eden Kıbrıs Türk mü-
cahitleri Celal Bayar ve Yılmaz 
Bora, 60 yıl önce yaşadıkları acı 
dolu günleri AA muhabirine 
anlattı.

O günler unutulmuyor
Türk Mukavemet Teşkilatı 
(TMT) Mücahitler Derneği 
Başkanı Celal Bayar, Rumların 
özellikle terör örgütü EOKA 
ve polis aracılığı ile 1962 yılı 
boyunca Türklere yönelik taciz 
ve tehditkar eylemler içerisi-
ne girdiklerini belirtti. Bayar, 
1955’te kurulan EOKA’nın 
“Kanlı Noel” saldırılarını daha 
önceden planladığını, bunun 
için Rum ve Yunan yetkililerin 
Kıbrıs Türklerini soykırımdan 
geçirmek üzere Akritas Planı’nı 
uygulamaya koyduğunu aktar-
dı. O tarihte 22 yaşında TMT 

mensubu bir öğretmen oldu-
ğunu ifade eden Bayar, “Kıbrıs 
Cumhuriyeti” Cumhurbaşkanı 
3. Makarios’un beyanatları ve 
Rum polisinin yetkisi olmadı-
ğı halde Türk mahallelerine 
baskınlarının, kendilerine 21 
Aralık tarihinin gelişini haber 
verdiğini söyledi.

Direniş yapıldı
Bayar, Kıbrıs’ta İngiliz sömürge 
idaresinin sona ermesinden 
itibaren Rumların “Enosis” 
hayalleri ile Kıbrıs’ı Yunanis-
tan’a bağlamak üzere devamlı 
bir çaba içinde olduklarını 
vurgulayarak “Rumlar, Kıbrıs’ı 
Türklerden arındırmak için 
‘Kanlı Noel’ saldırılarına hazır-
lanmışlardı. Ortağı olduğumuz 
‘Kıbrıs Cumhuriyeti’nden 3. 
Makarios’un bizleri atmak için 
argümanlar üretmeye başlaması 
ve Anayasa değişikliği isteği 
kara günlerin gelişini haber 
veriyordu. Rumlar 21 Ara-
lık’tan 25 Aralık tarihine kadar 
Lefkoşa’dan Türkleri atmak 
istediler fakat TMT’nin direnişi 
bunu engelledi.” diye konuştu. 
“Kanlı Noel” saldırılarının 21 
Aralık 1963’ün ilk saatlerinde 
Lefkoşa’daki Tahtakale sem-
tinde başlayarak Ada geneline 
yayıldığını belirten Bayar, saldı-
rılar sonucunda Ayvasıl Kat-
liamı ve Kumsal Baskını’nda 
onlarca Türk’ün katledildiğini 
vurguladı.

Gazze’nin aynısını yaşadık 
Bayar, şöyle devam etti: “Saldı-
rılarla birlikte Lefkoşa kuşatıl-

dı. Biz cephanemiz bittiği için 
Küçükkaymaklı’dan maalesef 
çekilmek zorunda kaldık. Böl-
geye önce Rum polisi ardından 
EOKA teröristleri ve daha 
sonra anlaşmalar ile Kıbrıs’ta 
bulunan Yunan Alayı’ndaki 
askerler saldırdı. 25 Aralık 
1963’te Türk savaş jetlerinin 
gelişi ve Türk Alayı’nın Hamit-
köy civarına konuşlanması ile 
saldırılar durdu fakat Rumların 
Lefkoşa kuşatması Türk aske-
rinin Kıbrıs’a çıktığı 1974 yılına 
kadar devam etti.” Gazze’de 
yaşananları gördükten sonra 
o günlerin acılarını yeniden 
anımsadığını dile getiren Bayar, 
benzer trajedi ve acıları tek-
rar görmemek için KKTC’nin 
yaşamasını temenni ettiklerini 
söyledi. Bayar, Rumlar ile fede-
rasyon istemediklerini fakat iki 
komşu devlet olarak yaşayabi-
leceklerini vurgulayarak her za-
man Kıbrıs Türklerinin yanında 
duran Türkiye’ye teşekkürlerini 
iletti. AA

Kanlı Noel’in acısı Kanlı Noel’in acısı 
unutulmuyorunutulmuyor
Kıbrıs TMT Mücahitler Derneği Genel Başkanı Celal Bayar, “Rumlar, Kıbrıs’ı Kıbrıs TMT Mücahitler Derneği Genel Başkanı Celal Bayar, “Rumlar, Kıbrıs’ı 
Türklerden arındırmak için ‘Kanlı Noel’ saldırılarına hazırlanmışlardı” dediTürklerden arındırmak için ‘Kanlı Noel’ saldırılarına hazırlanmışlardı” dedi

Kendimizi 
koruduk
SALDIRILARDA yarala-
nan TMT mensubu Yılmaz 
Bora da “Kanlı Noel” kat-
liamlarının sadece Kıbrıs 
için değil insanlık tarihi 
için de bir kara leke oldu-
ğunu ifade etti. Bora, dün-
ya genelinde “Kanlı Noel” 
saldırılarının çatışma 
olarak yanlış bir biçimde 
algılandığını vurgulayarak 
şunları söyledi:
“21 Aralık 1963’e Kıbrıs’ta 
toplumlar arası çatışmala-
rın başladığı tarih yerine, 
Türklere yönelik katliam-
ların başladığı gün demek 
daha doğru olur. Biz 
sadece kendimizi koruduk. 
Kendimizi savunmak dı-
şında bir şey yapmadık. Bu 
nedenle ‘Kanlı Noel’ olay-
ları çatışma değil bize karşı 
saldırıları ifade ediyor. 
Rumların o dönemde tek 
derdinin Lefkoşa’yı ele ge-
çirmek olduğunu söyleyen 
Bora, Türkiye’nin hamlele-
ri ve TMT’nin mücadelesi 
sonucunda Lefkoşa’nın 
düşmediğini bu nedenle 
de Rumların Kıbrıs’tan 
Türkleri atma girişimlerini 
1974’e ertelemek zorunda 
kaldıklarını belirtti.

İNGİLTERE merkezli Küresel Hukuki 
Eylem Ağı (GLAN) adlı kuruluş ile Ramal-
lah merkezli insan hakları örgütü Al-Haq, 

İngiltere aleyhine, uluslararası hukuku ve yasaları 
ihlal, İsrail’e silah satışlarının askıya alınması yö-
nündeki talepleri göz ardı ettiği gerekçesiyle yasal 
işlem başlattı.

Gazze’deki hükümet: İsrail’in 7 Ekim’den bu 
yana düzenlediği saldırılarda 97 gazeteci öldürüldü

Al-Haq ve GLAN, İsrail’e yönelik silah satışla-
rının askıya alınmasına ilişkin yazılı taleplerinin 
sürekli olarak görmezden gelinmesi üzerine Yüksek 
Mahkemeye İngiltere aleyhine başvurdu.

Başvuruda, İsrail’in sivillere, sivil altyapıya, sivil-
lerin sığındığı hastane, fırın, okul gibi yapılara, gıda 
depolarına, su rezervlerine saldırıları ile zorla yerin-
den etme ve açlığa mahkum etme gibi politikalarına 
ilişkin detaylar paylaşıldı.

Yasal süreç 
İngiltere merkezli “Uluslararası Filistinliler için 
Adalet Merkezi (ICJP)” adlı bağımsız kuruluş ile 
“Silah Ticaretiyle Mücadele Kampanyası (CAAT)” 
adlı sivil toplum kuruluşu da girişime destek verdi-
ğini açıkladı. ICJP Hukuk İşleri Sorumlusu Dania 
Abu Elhaj ile CAAT Savunuculuk Sorumlusu 
Katie Fallon, Gazze’de İsrail’in uluslararası hukuk 
ihlalleri ve savaş suçlarına ortak olmakla eleştirilen 
İngiltere aleyhine başlatılan yasal süreç hakkında 
AA muhabirine değerlendirmelerde bulundu.

Suç ortaklığı kötüdür
ICJP yetkilisi Elhaj, İngiltere’nin 2015’ten bu yana 
İsrail’e savaş uçakları, füzeler, tanklar, hafif silahlar 
ve mühimmat için gerekli bileşenler dahil en az 474 
milyon sterlin değerinde askeri ihracata lisans ver-
diğini ifade etti. İsrail’in Gazze bombardımanında 
kullandığı F-35 uçaklarının bileşenlerinin yaklaşık 
yüzde 15’inin İngiltere tarafından sağlandığına 
işaret eden Elhaj, “F-35 uçakları, şu anda Gazze’de 
sivil altyapıyı ve evleri bombalayarak binlerce ma-
sum Filistinli sivilin ölümüne neden oluyor.” dedi. 
Elhaj, İsrail’in işlediği savaş suçlarında İngiltere’nin 
suç ortağı olduğu değerlendirmesinde bulunarak 
şu ifadelere yer verdi: “Bu suç ortaklığı, şu anda 
sahada gözlerimizin önünde işlenen savaş suçla-
rına yardım ve yataklık etmek anlamına geliyor. 
Bu nedenle İsrail’e manevi ve maddi destek sağla-
yan siyasilerin bu suçların işlenmesine yardım ve 
yataklıktan sorumlu tutulabileceklerine inanıyoruz. 
İngiltere’nin, İsrail’e ya da bugün Gazze’de tanık 
olduğumuz ölçekte vahşet uygulayan herhangi bir 
rejime silah sağlayan işletmelere herhangi bir (silah 
satış) lisansı vermemesi gerektiğine inanıyoruz. 
İngiltere’nin kendi stratejik silah ruhsatlandırma 
kriterlerine uyma konusunda yasal bir yükümlülüğü 
bulunmaktadır ki ICJP, GLAN ve Al-Haq tarafın-
dan başlatılan yasal süreç de bunu ortaya koymak-
tadır.” Elhaj, İngiltere’nin, uluslararası hukukun 
ciddi şekilde ihlal edilmesini kolaylaştırmak ya da 
uluslararası hukuku ihlal etmek için kullanılma riski 
bulunan ülkelerle silah ticaretini durdurma yüküm-
lülüğü olduğunu kaydetti.

İngiltere suça 
ortak olmamalı 
İngiltere’de insan hakları örgütleri ve bağımsız kuru-
luşlar, Gazze’de uluslararası insancıl hukuku ihlal eden 
İsrail’e silah satışını durdurmadığı gerekçesiyle İngilte-
re’yi “İsrail’in savaş suçlarına ortak olmakla” eleştiriyor

ICJP Hukuk İşleri Sorumlusu Elhaj, ICJP 
tarafından desteklenen Al-Haq ve GLAN’ın, 
İngiltere ve İsrail arasındaki Stratejik Silah 
Ruhsatlandırma Kriterleri için yasal inceleme 
sürecinin başlamasını talep ettiğini hatırlattı. 
Elhaj, “İngiltere’den İsrail’e yönelik Stratejik 
Silah Lisanslama Kriterlerini gözden geçirmesi-
ni ve işletmelerinin Filistin halkına karşı işlenen 
suçları kolaylaştırmak için savaş uçaklarında 
veya silahlarda kullanılan maddi destek veya 
bileşenlerden herhangi birini sağlamaması-
nı talep ediyoruz.” dedi. İngiltere’den kendi 
yasal kriterlerine uyması çağrısında bulunan 
Elhaj, şunları söyledi: “Yargı denetimine 
ilişkin beklentilerimiz söz konusu olduğunda, 
İngiltere’nin 2009’da İsrail’in Dökme Kurşun 
Operasyonu’nda silah ticaretini askıya aldığını 
gördük. Ayrıca İngiltere’nin 2014’te İsrail’e 
lisanslı silah ihracatını gözden geçirdiğini ve bu 
gözden geçirme kapsamında, bu sürece kadar 
İsrail’e silah ihracatının askıya alındığına şahit 
olduk. İngiltere’nin, 2009’da İngiliz yapımı 
silahların İsrail tarafından kötüye kullanıldığını 
kabul ettiğini ve bu sonucun gelecekteki lisans 
başvurularını etkileyeceğini gördük.” Elhaj, 
hedeflerinin çok basit ve anlaşılır olduğunu, 
hesap verebilirliği desteklemeyi öncelediklerini 
kaydederek “Önümüzdeki tek yol, savaş suçla-
rından, insanlığa karşı işlenen suçlardan ve şu 
anda yaşanmakta olan bu kitlesel katliamlardan 
sorumlu olanların kendi eylemlerinden dolayı 
hesap vermeleridir.” ifadesini kullandı. AA

İsrail’e destek verilmesin 
MALEZYA Başba-
kanı Enver, yaptığı 
yazılı açıklamada, 

yasağın, İsrail’in Filistin’e 
saldırılarındaki tutumuna 
yanıt niteliğinde olduğu-
nu ve derhal yürürlüğe 
gireceğini bildirdi.  Eski 
hükümetin kararıyla İsrail 
merkezli şirketlerin ve 
gemilerin 2005’ten bu yana 
limanlara yanaşmasına izin 
verildiğini belirten Enver, 
bu kararın geçersiz kılındı-
ğını kaydetti. Enver, “Bu 
yaptırım, İsrail’in Filistin 
halkına karşı devam eden 
katliam ve zulmünün, temel 
insani ilkeleri hiçe sayan ve 
uluslararası hukuku ihlal 
eden eylemlerine yanıttır.” 
ifadesini kullandı. AA

Malezya’dan 
dik duruş

ABD’DE gelecek yıl 
yapılacak başkanlık 
seçim süreci yaklaşır-

ken Colorado eyaletinin en 
yüksek mahkemesinden gelen 
karar kamuoyunda tartışmalara 
neden oldu. Tamamı Demokrat 
eğilimli yargıçlardan oluşan Co-
lorado Yüksek Mahkemesi, 3’e 
karşı 4 “evet” oyuyla, Trump’ın 
gelecek yıl yapılacak başkan-
lık seçim yarışında Colorado 
eyaletindeki oy pusulalarında 
yer alamayacağına hükmetti. 
Karara göre, 5 Mart 2024’te 
Colorado’da yapılacak ve 
Cumhuriyetçi aday adaylarının 
yarışacağı ön seçimlerde 
Trump’ın adı oy pusu-
lalarında olamayacak. 
Mahkeme, 6 Ocak 
2021 günü yapılan 
Kongre baskınında 
Trump’ın eylemle-
rinin “başkaldırı 
ve isyan” suç-
larına karşılık 
geldiğini 
ve bu 
suçların 

Anayasanın 14. maddesinin 3. 
fıkrasında tanımlanan “fede-
ral bir göreve gelemeyeceği” 
şeklindeki duruma uyduğuna 
hükmetti. ABD tarihinde ilk 
kez Anayasanın söz konusu 
“başkaldırı ve isyan” madde-
si, bir başkan aday adayının 
yarışa giremeyeceğine ilişkin bir 
gerekçe olarak kullanıldı. Söz 
konusu fıkra, “bir federal veya 

eyalet yetkili-
sinin devlete 
karşı kal-
kışma veya 
ayaklanmaya 
katılama-

yacağını ve 
devletin 

düşman-
larına 
yar-
dım 
ve 

ra-
hatlık 

sağla-
yamaya-
cağını” 
belirti-

yor. Trump’ın söz konusu kararı 
ABD Yüksek Mahkemesine 
taşıması ve nihai kararın burada 
verilmesi bekleniyor

Yüksek mahkeme 
karar verecek
Öte yandan Amerikan kamu-
oyuna yansıyan ilk açıklama-
larda, Colorado’da Trump’ın 
seçim yarışına girip giremeye-
ceği konusunda nihai kararı 
ABD Yüksek Mahkemesinin 
vermesinin gerekeceği yorumu 
ön plana çıktı. Sosyal medyaya 
yansıyan ilk değerlendirme-
lerde Cumhuriyetçiler, bu 
kararın Trump’a siyasi olarak 
yarayacağına dikkati çekerken, 
Demokrat eğilimliler ise 6 
Ocak Kongre baskını dolayısıy-
la Trump’ın bu tür bir cezayı 
hak ettiği yorumunu yaptı. 
Söz konusu karar, Trump’ın 
sadece Colorado eyaletindeki 
durumunu etkiliyor olsa da 5 
Kasım 2024’te ülke genelinde 
yapılacak başkanlık yarışına da 
dolaylı olarak yansıyabileceği 
belirtiliyor. AA

Seçime giremez!
ABD’de Colorado Yüksek Mahkemesi, eski Başkan Donald Trump’ın 6 Ocak Kongre baskınında “başkaldırı 
ve isyan” suçunu işlediği gerekçesiyle bu eyaletteki başkanlık yarışına katılamayacağına karar verdi
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UZUN süredir ekranlardan 
uzak duran Özgü Namal 
yıllar sonra bir diziyle 

dönüş yaptı. Namal’ın Özcan 
Deniz’le başrolü paylaştığı 
Kızıl Goncalar dizisi geçti-
ğimiz akşam ilk bölümüyle 
ekrana geldi. Yaklaşık 10 
yıllık aranın ardından set-
lere dönen Özgü Namal’ın 
performansı beğeni 
topladı. Rolü için teset-
türe giren güzel oyuncu 
için sosyal medyada övgü 
dolu yorumlar yapıldı. Özgü 
Namal’ın Özcan Deniz ile 
birlikte başrol oynadığı Kızıl 
Goncalar dizisindeki ücreti, 
oldukça yüksek bir rakam 
olarak gündeme geldi. 
Namal’ın, her bölüm için 700 
bin TL aldığı iddia ediliyor.

Meryem karakterini 
canlandıran Özgü Namal’ın, 
projenin İstanbul’a dön-
mesiyle birlikte bu ücretin 
belirlenmesinde etkili olduğu 
konuşuluyor.

CUMA 
akşamları Star 
TV’de ekrana 

gelen Yalı Çapkını 
dizisinin Seyran’ı 
Afra Saraçoğlu, 
Harper’s Bazaar der-
gisiyle bir fotoğraf 
çekimi gerçekleştirdi. 
Güzel oyuncu dergi 
için verdiği pozlardan 
bazılarını Instagram 
hesabından da yayın-
lamayı ihmal etmedi. 
Afra Saraçoğlu’nun 
paylaştığı fotoğraflara 
beğeni yağdı ve kare-
lerin altı yorumlarla 
doldu. Güzel oyuncu-
nun pozlarına yüzlerce 
yorum yapıldı.

03:00 Gelinim 
Mutfakta
05:00 Dönence
06:00 Dilek Taşı
09:00 Neler Oluyor 
Hayatta
11:00 Camdaki Kız
13:00 Gelinim Mutfakta
16:00 Aşk Ve Umut
17:30 Arka Sokaklar
19:00 Kanal D Ana Haber
20:00 Taşıyıcı
22:00 Armageddon

05:00 Lingo
06:00 İncir Ağacı
07:10 Elimi Bırakma
10:30 Alişan İle Hayata 
Gülümse
13:15 Seksenler
15:05 Diriliş Ertuğrul
17:45 Lingo
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların Aksine
20:00 Kendi Düşen 
Ağlamaz

07:00 Güne 
Başlarken
07:50 Piyasalar
10:45 Paranın Nabz
11:00 Haber Merkezi
12:35 Piyasa Ekranı
13:00 Öğle Bülteni
16:00 Günün İçinden
18:25 Dünyanın Haberi
20:00 Ana Haber
21:00 Yakın Plan
23:00 Bugün Yarın
23:50 Paranın Nabzı

06:00 Gün Başlıyor
09:00 Para Gündem
10:00 Güne Bakış
12:00 Gün Ortası
13:45 Spor Bülteni
14:00 Haber Hattı
15:45 Spor Bülteni
16:00 Ht 360
17:15 Ekosistemlere Yeni 
Bakışlar
18:00 Ana Haber
20:00 Habertürk Gündem

08:00 A’dan Z’ye
09:00 Gündem
10:00 Gündem
11:00 Gündem
12:00 Gün Ortası
13:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
15:00 Bugün
16:00 Günlük
17:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:45 Gece Görüşü

05:00 Haber 
Bülteni
06:00 Gün Uyanıyor
09:0 09’dan 12’ye
12:00 Haberde Gün Ortası
14:00 Güne Bakış
16:30 Akşam Raporu
18:30 Ece Üner İle Ana 
Haber...
20:00 Eşit Ağırlık

07:00 Günaydın 
Türkiye
08:00 Yeni Bir Sabah
11:00 Medya Mahallesi
13:00 Haber Masası
15:00 Halkın Haberi
16:00 Gündem Özel
18:00 Halk Ana Haber
20:00 İki
21:00 Perdenin 
Önü Arkası

07:00 Günaydın 
Türkiye
11:30 Gündem Ekonomi
11:58 Dijital Para
12:00 Gün Ortası
18:00 Gündem
18:40 Haber Bülteni
19:00 Gündem
19:30 Ana Habere Doğru
19:45 Ana Habe
21:00 Gündem Özel
23:00 Orkun Yazgan İle 
Son Nokta

05:30 Aile
08:00 Bu Sabah
09:45 Sandık Kokusu
12:30 Aslı Hünel 
İle Gelin Evi
15:00 Didem Arslan 
Yılmaz’la Asla Vazgeçme
18:45 Show Ana Haber
20:00 Arak
22:30 Arak

03:20 Mutfak 
Bahane
05:20 Bir Küçük 
Gün Işığı
08:00 Kahvaltı Haberleri
10:00 Müge Anlı İle Tatlı 
Sert
13:00 Gün Ortası
14:00 Mutfak Bahane
16:00 Esra Erol’da
19:00 Atv Ana Haber
20:00 Aldatmak

04:30 Kefaret
06:00 Şahane 
Hayatım
08:00 İlker Karagöz İle...
10:30 Çağla İle 
Yeni Bir Gün
12:00 Yasak Elma
13:30 En Hamarat Benim
16:15 Kızıl Goncalar
19:00 Selçuk Tepeli 
İle Fox Ana...
20:00 Hudutsuz Sevda

05:00 Tuzak
07:15 8’de Sağlık
08:30 Müge Ve Gülşen’le 
2. Sayfa
11:15 Masterchef Türkiye 
All Star
12:45 Demet Ve Jess’le 
Gel...
16:00 Zuhal Topal’la 
Yemekteyiz
20:00 Masterchef Türkiye 
All Star
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Ceyda’yı Ceyda’yı 
kızdırdılar!kızdırdılar!
CEYDA Düvenci, Uraz Kaygılaroğlu, Asude 

Kelebek ve Cemre Baysel’li Sakla Beni 
dizisiyle ekranlarda boy gösteriyor. Ayrıca 

NTV’de sunucusu olduğu televizyon programıyla 
da sık sık gündeme geliyor. Bu yoğun çalışma 
temposunun içinde özel gecelerde de sunucu 
olarak görev yapan güzel oyuncu, sosyal medyada 
bir takipçisiyle karşı karşıya geldi. Düvenci’nin 
kendisini eleştiren takipçisine verdiği ayar ise 
gündem oldu.

Sessiz kalmadı!
Sosyal medya hesabından bir fotoğraf paylaşan 
Ceyda Düvenci, bu paylaşımın altına “Eğer mut-
luysan, sağlığın yerindeyse, sevdiğin işi yapıyor-
san, evlatların mutluysa, evde annen baban seni 
bekliyorsa, fonda hep müzik çalıyorsa... daha ne 
isteyebilirsin ki?” notunu düştü. Ceyda Düven-
ci’nin bu paylaşımına yorum yapan bir takipçisi, 
“Sizi daha mütevazı sanıyordum. Beni hayal 
kırıklığına uğrattınız” ifadesini kullandı. Ceyda 
Düvenci, takipçisinin bu yorumuna sessiz kalma-
yarak adeta bir tepki verdi.

Sakla Beni dizisiyle setlere dönen Ceyda Dü-
venci’nin sosyal medyada kendisini eleştiren 
bir takipçisine verdiği ayar gündem oldu

Sibel Arna’nın 
YouTube 
programına 

konuk olan oyuncu, 
senaryosunu yaz-
dığı “Cenazemize 
Hoşgeldiniz” filmi 
vizyona girmeden 
önce bebek bekledi-
ğini öğrendiğini dile 
getirerek şöyle dedi:
“Bir film yazmanın 
ardından, bir çocuk 
yapmak gibi dünya-
nın en delice şeyleri 
başıma geliyor son 
zamanlarda. Yaz-
dığım film vizyona 
girmeden önce ben-
de başka bir vizyon 
belirdi: Sürpriz bir 

aşk, ilişkimin beşinci 
ayında sürpriz bir 
gebelik. Kalakal-
dım, çünkü evliliği 
düşünmüyordum. 
Ama 37 yaşında-
yım ve hormonel 
olarak yavru fillere 
bile analık yapasım 
geliyordu. Hazırda 
bekleyen bir kucağın 
içi doldu.” Vuslateri, 
evlilik sorusuna ise 
şöyle yanıt verdi: 
“Bir noktada evle-
neceğiz. Ama ben 
zaten evliyim. Şu an 
düğün yapsak hopla-
yıp zıplamayacağım. 
Belki çocuğum kendi 
düğünüme gelecek.”

Ben zaten evliyim!
Hamile olduğu bilinen oyuncu Gonca Vuslateri, 
evlilik sorusuna yanıt verdi. Güzel oyuncu, “Bir 
noktada evleneceğiz. Ama ben zaten evliyim” dedi

Çok Çok 
güzel!güzel!

Yalı Çapkını 
dizisinin 
Seyran’ı Afra 
Saraçoğlu 
Harper’s 
Bazaar 
Türkiye’ye 
birbirinden 
farklı pozlar 
verdi

ÜNLÜ oyuncu Mine 
Tugay, sosyal medya 
hesabında hayatını 

kaybeden abisiyle çocukluk 
fotoğrafını paylaştı. Abisine 
olan özlem ve hasretini ifade 
eden Tugay, “Seninle birlikte 
gülmeyi o kadar çok özledim 
ki” sözleriyle duygularını 

paylaştı. Ünlü oyuncu, “Seni 
kaybederken sana verdiğim 
sözü tutacağım. Neşemi hiç 
kaybetmeyeceğim. Geçen 
zaman içinde boşluğun hiç 
dolmadı elbette, ama biliyo-
rum ki sen hep yanımda, abim 
Tako’m” şeklinde ifadelerle 
duygularını dile getirdi.

Duygulandırdı
Sosyal medya hesabında abisiyle çekilmiş bir 
çocukluk fotoğrafını paylaşan ünlü oyuncu Mine 
Tugay, paylaşımının altına “Seninle birlikte gülmeyi 
o kadar çok özledim ki” notunu ekledi

Paraya para 
demiyor



Beşiktaş Teknik Direktörü Rıza Çalımbay, zamanı geldiğinde konuşup duruma Beşiktaş Teknik Direktörü Rıza Çalımbay, zamanı geldiğinde konuşup duruma 
göre hareket edeceklerini belirterek, “Beşiktaş için bana ne derlerse desinler. göre hareket edeceklerini belirterek, “Beşiktaş için bana ne derlerse desinler. 
Benim için 2 maç, 3 maç, 6 maç, 10 maç fark etmez” ifadelerini kullandıBenim için 2 maç, 3 maç, 6 maç, 10 maç fark etmez” ifadelerini kullandı

Ne derlerse Ne derlerse 
desinler!desinler!

S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 
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Bakırköy Ata Spor 
Kulübünün “Sporun 
Enleri” ödül töreninde 

Süleyman Seba Özel Ödü-
lü’nün sahibi olan Beşiktaş 
Teknik Direktörü Rıza 
Çalımbay, AA muhabirin 
sorularını yanıtladı. Ödül 
aldığı için mutlu olduğunu 
belirten Çalımbay, spor 
hayatı boyunca disiplinli 
olduğunu söyleyerek “Ba-
şarılarla geçen spor ha-

yatım oldu. Böyle ödül 
verdiklerinde de çok 
mutlu oluyorum. Gelip 
almamak da olmaz. 

Bunun için buradayız.” 
ifadelerini kullandı.

Zamanı gelince konu-
şuruz
Sözleşmesi uyarınca 
18 Aralık’ta yapılması 
planlanan görüşmelerin 
27 Aralık’ta yapıla-
cak olmasıyla ilgili de 
tecrübeli teknik adam, 

şunları söyledi: “Benim 
işim neyse ben onu yapı-

yorum. Zamanı geldiğinde 
konuşulur ve ona göre de 
hareket ederiz. Beşiktaş için 
bana ne derlerse desinler. 
Ben yine söylüyorum, benim 
için 2 maç, 3 maç, 6 maç, 

10 maç fark etmez. Beşiktaş’ın 
bana ihtiyacı varsa ben seve seve 
işimi yaparım, hiçbir sorun yok 
benim için.”

Her şey çok detaylı 
Beşiktaş’ta açıklanan kadro dışı 
kararları hakkında da konuşan 
Çalımbay, bu durumun hemen 
hemen her kulüpte yaşadığına 
dikkat çekerek, şöyle devam 
etti: “Kulüpler, takıma zararlı 
olan, bekledikleri performansı 
göstermeyenler veya herhangi 
bir tartışma yaşandığı zaman 
böyle kararlar alabilir. Bu da 
normal bir şey. Bizde de kararı 
yönetim verdi. Tabii ki araştır-
madan verilen bir karar değil. 
Mutlaka onların da yaşanan 
durumlar karşısında verdiği bir 
karardı. Biz de elimizde olan 
kadroyla oynayacağız. Hiçbir 
sıkıntımız yok. En son Lugano 
maçında hem genç arkadaşları-
mızı oynattık hem de takımdaki 
arkadaşlarımızla kaynaştırdık. 
Beraber oynadılar, çok da iyi 
oynadılar. Yine aynı şekilde 
sahaya çıkacağız. Hem genç ar-
kadaşlarımızı hem de diğer arka-
daşlarımızı kullanacağız. Önü-
müzdeki iki maçı kazanmamız 
lazım. Hem Alanyaspor’u hem 
de Hatayspor’u yenmemiz lazım. 
Başka bir düşüncemiz yok.”

Beşiktaş’ta hedef bitmez
Son oynanan Lugano maçında 
genç oyunculara şans veren 
Çalımbay, bu durumun devam 
edeceğinin de altını çizdi. Genç 
futbolcuların daha çok süre 
alacağını vurgulayan Çalımbay, 
sözlerini şu şekilde sürdürdü: 
“Tabii ki genç oyuncuları daha 
fazla görecekler ama birden bire 
hepsini oynatmak, çocukların 
üstüne gitmek doğru değil. Biz 
bunun planlamasını ekip olarak 
zamanlama anlamında ve güzel 
şekilde yapıyoruz. Arkadaşları-
mızı o maçta güzel şekilde sa-
haya sürdük ve başarılı oldular. 
İnşallah hepsi iyi yerlere gelir, 
ben bu isimlerden bazılarının 
güzel noktalara geleceklerine 
inanıyorum. Altyapıda daha da 
fazla oyuncu arkadaşlarımız var. 
Kendim de altyapıdan geldiğim 
için sürekli 19 yaş altı takımının 
başında olan Serdar hocayla, 
altyapının başında olan Mehmet 
Ekşi hocamızla sürekli irtibatta 
olarak arkadaşlarımızı kullanı-
yoruz. Biz altyapı da demiyoruz, 
öz kaynak diyoruz. Bu arkadaş-
larımızı maçlarda ve antren-
manlarda kullanıyoruz. Şu anda 
hepsi bizimle antrenmana çıkı-
yor. Oynatma fırsatımız oldukça 
da oynatacağız hepsini.” AA

BREZILYA Milli Takımı’nın dokto-
ru Rodrigo Lasmar, ülke basınına 
yaptığı açıklamada, dizinden 

ameliyat edilen Neymar’ın sahalara dö-
nüşü için acele edilmeyeceğini belirtti. 
Al Hilal’de forma giyen 31 yaşındaki 
oyuncunun Ağustos 2024’te hazır hale 
gelmesini umduklarını kaydeden Las-
mar, “Sabırlı olmalıyız. Daha çabuk iyi-
leşmek için tedavi adımlarını atlamanın 
ve gereksiz riskler almanın bir anlamı 
yok.” ifadelerini kullandı. Ekim ayında 
Brezilya’nın Uruguay ile oynadığı maçta 
sakatlanan ve sol diz ön çapraz bağı ile 
menisküsündeki yırtık sebebiyle ameli-
yat edilen Neymar’ın sahalardan uzun 
süre uzak kalacağı açıklanmıştı. Kupa 
Amerika, 20 Haziran-14 Temmuz 2024 
tarihlerinde ABD’nin ev sahipliğinde 
düzenlenecek. AA

BEŞIKTAŞ’IN genç oyuncularının 
gelecekte siyah-beyazlı takımın iskeletini 
oluşturacağını da ifade eden Çalımbay, 
“Gelecek arkadaşlarımız var, daha da 
gelecek isimler olabilir. Mesela bizim 
geçen maçta ikinci yarıda oyuna aldığımız 
Mustafa henüz 16 yaşında. Ama fiziği 
olsun, geri kalan her özelliği olsun gayet 
iyi durumda olduğu için aldık oyuna. 
Milli takımda sürekli oynuyor. Semih de 
öyle Ege de öyle. Onların hepsini kul-
lanmaya çalışacağız.” açıklamasını yaptı. 
Beşiktaş’ın bu sezonki hedefleri hakkında 
da konuşan Çalımbay, sözlerini şu şekilde 
tamamladı: “Beşiktaş’ta hedef bitmez. 
Önümüzde hem lig var hem Türkiye 
Kupası var. Ne olursa olsun ligden kop-
mayacağız, ligde de gideceğiz. Takımın 
başına geldik, takımı tamamen tanıdık. 
Bundan sonra devre arasında 3-4 oyuncu 
da alınırsa her şey bambaşka olur. Samet 
abi, ben ve Feyyaz hoca her gün oturuyo-
ruz, takıma bakıyoruz, alınacak oyuncula-
ra ve eksiklere bakıyoruz. Konuşarak bu 
durumu halletmeye çalışıyoruz.”

Gelecekler var 

Neymar yok!
Brezilyalı yıldız futbolcu Neymar, 
sakatlığı nedeniyle 2024 Kupa 
Amerika’da oynayamayacak

TRENDYOL Süper 
Lig’in 17. haftasındaki 
İstanbulspor-Trab-

zonspor karşılaşması yarıda 
kaldı. İstanbulspor ile Trab-
zonspor arasında oynanan 
karşılaşmada, bordo-mavili 
takımı 2-1 öne geçiren golden 
önce Loshaj ile Mendy arasında 
Trabzonspor ceza sahası önün-
de yaşanan mücadele sonrasın-
da Loshaj yerde kaldı. Hakem 
Ali Şansalan oyunu devam 
ettirdi ve pozisyonun devamın-
da bordo-mavili takım ikinci 
golünü attı. VAR incelemesinin 
ardından da hakem Şansalan 
gol kararını verdi. Mücadelenin 
73. dakikasında saha kenarına 
gelen İstanbulspor Kulübü Baş-
kanı Ecmel Faik Sarıalioğlu, 
hakemin ikinci gol öncesinde 
faul kararı vermemesine tepki 
olarak takımını sahadan çekti. 
İstanbulsporlu bazı futbolcu-
ların uzun süre oyuna devam 
etme ısrarına rağmen başkan 
Sarıalioğlu kararını değiştirme-
di ve takımını sahadan çekti.

Gözler TFF’de
Trabzonspor Kulübü Başkanı 
Ertuğrul Doğan’ın da saha 
kenarına gelerek konuştuğu 

Ecmel Faik Sarıalioğlu kararın-
dan dönmedi ve İstanbulsporlu 
oyuncular soyunma odasına git-
ti. Yarıda kalan karşılaşmayla 
ilgili son kararı Türkiye Futbol 
Federasyonu verecek.

Türk futbolu için üzücü
Trabzonspor Teknik Direk-
törü Abdullah Avcı, “Sadece 
bugünle alakalı değil genel 
olarak Türk futbolu adına 
üzüntü verici geceler, akşamlar 
yaşıyoruz. Son derece üzün-
tülüyüm” dedi. Süper Lig’in 
17’nci haftasında İstanbulspor 
ile Trabzonspor arasında 
oynanan karşılaşmanın 74’üncü 
dakikasında İstanbulspor 
Yönetimi sarı-siyahlı takımı 
sahadan çekti. Esenyurt Necmi 
Kadıoğlu Stadı’nda yarıda 
kalan karşılaşmanın ardından 
Trabzonspor Teknik Direktörü 
Abdullah Avcı, basın mensup-
larına açıklamalarda bulundu. 
Üzüntülü olduğunu vurgulayan 
Avcı, “Sadece bugünle alakalı 
değil genel olarak Türk futbo-
lu adına üzüntü verici gece-
ler, akşamlar yaşıyoruz. Son 
derece üzüntülüyüm. Buradan 
çıkarken geçen hafta, ondan 
önceki haftalarda yaşadıkla-

rımız üzüntü verici. Bununla 
ilgili kararı futbol federasyonu 
verecek. Bunun dışında ben ve 
ekibim sadece oyun ve oyunun 
içinde kalmak, oyuncuyu geliş-
tirmek, futbola katkı sağlamak 
için bundan önce de böyleydi 
bundan sonra da böyle olmaya 
devam edeceğim. Futbolun 
paydaşları birbirine olan say-
gıyı kaybetmeden arttırmalı. 
Üzüntülüyüm, hepimiz üzüntü 
içindeyiz, futbol federasyonu-
nun vereceği karara bakılacak. 
Yarından itibaren bir sonraki 
maça hazırlanmaya başlayaca-
ğız” diye konuştu.

Bugün artık bitti!
Soyunma odasında bordo-ma-
vili futbolcuların da çok üzgün 
olduğunu anlatan Avcı, “Ben-
zer bir konuşmayı soyunma 
odasında yaptık. Bu bizim de-
ğiştireceğimiz bir şey değil. Biz 
bu durumu değiştiremeyiz. Biz 
sadece oyunu güzelleştirebilir-
sek, doğru oyun oynatabilirsek, 
bulunduğumuz yere ve oyuncu-
muza değer katabilirsek bunu 
istiyoruz. Bu bizi mutlu eder. 
Bugün bitti. Bunu yaşamak 
istemiyoruz” diyerek sözlerini 
tamamladı. DHA

Ortalık karıştı!
İstanbulspor Kulübü Başkanı Ecmel Faik Sarıalioğlu, Trabzonspor maçındaki hakem 
kararlarına tepki olarak karşılaşmanın ikinci yarısında takımını sahadan çekti

SARI-kırmızılı takım Macaristan 
ekibi Penzügyör SE’yi 25-12, 25-18 
ve 25-20’lik setlerle 3-0 mağlup 

ederek adını çeyrek finale yazdırdı. Bu-
dapeşte’de oynanan ilk maçı 3-1 kazanan 
sarı-kırmızılı takım, mücadelenin ilk setini 
25-12, ikinci setini de 25-18 üstün tamam-
ladı. Galatasaray’a 3-1’in rövanşında 2 set 
kazanması yetiyordu. Ev sahibi, üçüncü 
seti de 25-20 önde bitirdi ve maçı 3-0 
kazanmayı başardı. Galatasaray, çeyrek 
finalde Portekiz takımı Fonte Bastardo 
Azores ile Slovakya ekibi Rieker UJS Ko-
marno eşleşmesinin galibiyle karşılaşacak.

Galatasaray HDI Sigorta Erkek Voley-
bol Takımı, 2024 CEV Challenge Kupası 
son 16 turu ikinci maçında sahasında 
Macaristan’ın Penzügyör SE takımını 
3-0 yenerek çeyrek finale yükseldi

Cimbom çeyrek 
finale çıktı

SÜPER Lig’deki son galibiyetini 
12. haftada deplasmanda Coren-
don Alanyaspor’u 3-0 yenerek 

elde eden kırmızı-siyahlı ekip, bu karşı-
laşmadan sonra oynadığı MKE Anka-
ragücü, Kasımpaşa ve Trabzonspor’a 
yenildi. Önceki gün oynanan Yukatel 
Adana Demirspor ile 2-2 berabere 
kalan Gaziantep FK, 16 puanla düşme 
hattına yaklaştı. Ligde yediği 27 golle 
kalesinde en çok gol gören takımlardan 
olan Güneydoğu temsilcisi, rakip filele-
ri ise 17 kez sarsabildi.

Kadrodaki revizyon da yetmedi
Teknik Direktör Sumudica, son haf-
talarda alınan kötü sonuçlar üzerine 
Adana Demirspor karşısında kadroda 
revizyona gitti. Bu kapsamda sezon 
başından bu yana neredeyse formasını 
kaptırmayan Rumen oyuncu Maxim’i 
kadroya almayan Sumudica, geçen haf-
ta Trabzonspor maçında ilk 11’de yer 
alan Bikel’i de 24 kişilik kadroya dahil 
etmedi. Ayrıca Oğulcan Çağlayan ve 
Morais’i ise yedek kulübesinde bekle-
ten Sumudica, bu oyuncuların yerine 
sezon başından bu yana ligdeki ilk 
11’de çok fazla forma şansı bulamayan 
Arda Kızıldağ ve Jevtovic’e şans tanıdı. 
Rumen çalıştırıcının bu hamleleri de 
Adana ekibine karşı galibiyeti getir-
medi. Bu sezon ligde ilk kez berabere 
kalan Gaziantep temsilcisi, ligin 17. 
haftasında VavaCars Fatih Karagüm-
rük’e konuk olacak. DHA

TEL TEL 
dökülüyorlar!
Trendyol Süper Lig’in 17. hafta-
sında konuk ettiği Yukatel Adana 
Demirspor ile 2-2 berabere kalan 
Gaziantep FK’nin ligdeki galibiyet 
hasreti 4 maça çıktı



S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu

15SPOR 15 MART 2021 PAZARTESİwww.gazetedamga.com.tr

FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
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Hakeme sarıldım 
üzgünüm dedim!
MKE Ankaragücü Teknik Direktörü Emre Belözoğlu, “Ben olaya vakıf olduğumda soyunma odasındaki 
kendi odamdaydım. Halil Umut Meler ve ekibinin yanına giderek üzgün olduğum ifade ettim” dedi

MKE Ankaragücü, Süper 
Lig’in 17’nci haftasında 
yarın sahasında konuk 

edeceği Hatayspor hazırlıklarını 
sürdürdü. Antrenman öncesinde 
MKE Ankaragücü Teknik Direk-
törü Emre Belözoğlu, Rizespor 
maçında yaşananlanla ilgili açıkla-
malarda bulundu. Olaya vakıf oldu-
ğunda soyunma odasında bulunan 
odasında yer aldığını dile getiren 
Emre Belözoğlu, “Yardımcılarım 
ilettikten sonra sahaya çıktım. Halil 
hoca (Halil Umut Meler) ve ekibi-
nin yanına giderek üzgün olduğum 
ifade ettim. Daha sonrasında da 
koridorda tekrar karşılaştık ve 
kendilerine sarılıp çok üzgün ol-
duğumu söyledim. Takımım adına, 
hocanın adına üzgün olduğumu 
belirttim. Takımım adına kendi-
sinden yanlış hatırlamıyorsam 3-4 
kere özür diledim. Ama biraz önce 
söylediğim yere geliyoruz. Diledi-
ğimiz özrün herhalde pek karşılığı 
olmadı” diye konuştu.

Hiç böyle bir şey yaşamadık
Halil Umut Meler’in açıklamaları 
hatırlatılan Belözoğlu, “Üzülerek 
söylemek zorundayım ama ken-
disini ele vermiş, kamuoyuna da 
yakalanmış oldu. Halil Umut Me-
ler, hem hoca olarak hem sportif 
direktör hem de sporcu olduğum 
süreçte kendisinin bahsettiği 

olaydan sonra 14 tane maçıma 
birinci hakemlik görevi olarak 
atanmış. Hiç böyle bir olayımız 
olmadı. Hiçbir şey yaşanmadı. Biz 
hayır olan şeyleri genelde hatırla-
maya çalışıyoruz. Bize kin olarak 
gelecek olayları hatırlamamaya, 
unutmaya gayret eden bir yapıda 
bir insanım” şeklinde konuştu.

Plan yaparak ilerlemedim
Hayatı boyunca aksiyonun içinde 
ani kararlar aldığı için Türk 
futbolunda “kötü çocuk” olarak 
anıldığını vurgulayan Emre Be-
lözoğlu, “Hayatım boyunca plan 
yaparak hiçbir maça çıkmadım. 
Bu planın içinde de olacak birisi 
değilim. Beni seven, sevmeyen 
herkes de bilir ki ben kendi işimi 
kendim hallederim. Kimseyi de 
kullanmam. Sayın başkanımız da 
kimsenin talimatıyla iş yapacak bir 
şahıs değildir. Kendisi bu kulübe 
çok fazla maddi ve manevi emeği 
olmuş bir insandır. Bunu da dile 
getirdim. Başkanımız tarafın-
dan kırmızı çizgilerin aşıldığını 
ilettim. Bütün yaşanılmış olayların 
hakemler üzerindeki değerlendir-
melerin de sadece bir şahsa, sayın 
başkanımıza yüklenerek sanki he-
sap kesilecekmiş gibi bir ortamın 
da olmasını sağlıklı olmadığını 
da ifade ettim. Gelinen noktada 
ne yazık ki üzgünüm. Halil hoca 
adına, Türk futbol adına, bir spor 

adamı olarak üzgünüm” dedi.

Futbol aileden değerli değildir
Emre Belözoğlu, ailenin her şey-
den önce geldiğini ifade ederek, 
“Kendisi de yapmış olduğu röpor-
tajda ailesinden ve kendisinden de 
özür dilemediğine dair ifadeleri 
var. Ancak yakında görüntüler de 
çıkar. Kendisinden özür dilediği-
me dahil de görüntüler de çıkacak. 
Futbol, hiç kimsenin ailesinden de 
daha değerli değildir. Kendisinin 
de ailesiyle beraber çok sağlıklı, 
huzurlu bir yaşantısı olmasını 
temenni ediyorum. Bu iyi delikle-
rimi de kendisine ileteyim. Bence 
haklı olan acelesi yok. Kendisi 
bence çok acele etti” diye konuştu.

Maçtan sonr aradım ama!
Halil Umut Meler’in arkadaşlarına 
ve ailesine maçtan sonra ulaşma-
ya çalıştığını belirten Belözoğlu, 
“Maçtan sonra da telefonla aradım. 
Bana müsait olmadığını ilettiler. Bu 
algının gerçeğin önüne geçme hali 
bizim adımıza da yeterince yorucu 
olmaya başladı. Buradan bu mağ-
dur olma durumundan da kendile-
rine bir pay çıkarma halinden Türk 
futbolunun vazgeçmesi gerekiyor. 
Bir ve beraber olarak, gerçekle-
ri ortaya koyarak konuşulması 
gerekenlerin konuşulduğu sürece 
bence problemler aşılabilir. Bunu 

da özellikle söylemek istiyorum bir 
ara kendi maçlarını izlerse geçmi-
şe dönük provokatif tarafın bizim 
olmadığını net bir şekilde görebilir. 
Ben bu maç da dahil olmak üzere 
kendisini provoke edecek hiçbir 
hal ve tavır içinde bulunmadım” 
ifadelerini kullandı. DHA

Durdurulmaya 
ihtiyacım yok
“HALIL Umut Meler’in 
‘Çaykur Rizespor Teknik Di-
rektörü İlhan Palut olmasaydı 
ne olacaktı’ sözleri hatırlatı-
lan Belözoğlu, şöyle konuş-
tu:  “Bir şey yapmak isteyen 
direkt yan kulübedeki meslek-
taşına gitmez. Ben kendisine 
tebrik etmek ve geçmiş olsun 
demek amaçlı yanına gittim. 
Biz hakemle alakalı kendi 
içimizde bir değerlendirme 
yaptık. Benim orada hakeme 
gitme isteğimi ne meslekta-
şım ne de başka birisi dur-
durmadı. Durdurulmaya da 
ihtiyacım yok. Bir şey yapmak 
istersem beni de hiç kimse tek 
koluyla tutamaz. Geçmişte 
hata yapmış olan biri olarak 
samimice söylüyorum.”

La Liga’nın 18. haftasında Atletico 
Madrid, Getafe’yi ağırladı. Metropolita-
no Stadı’nda oynanan ve gol düellosu 
şeklinde geçen karşılaşma 3-3’lük bera-
berlikle sona erdi. Karşılaşma 0-0 devam 
ederken Atleti’de Savic, 38. dakikada 
ikinci sarı karttan kırmızı kart görerek 
oyundan atıldı. 44’te sahneye çıkan Anto-
ine Griezmann takımını 1-0 öne geçirdi ve 
ilk yarı bu skorla sona erdi. İkinci yarıda 
Getafe, Borja Mayoral’le eşitliği yakaladı. 

Alvaro Morata 63’te Atleti’yi yeniden öne 
geçirirken Griezmann’ın 69’da penaltıdan 
kaydettiği gol, skoru 3-1’e getirirken atnı 
zamanda kendisini tarihe geçirdi.

Luis Aragones’i yakaladı
Griezmann, dün kaydettiği ikinci golün ar-
dından 173 gole ulaştı ve Luis Aragones’i 
yakalayarak kulüp tarihinin en fazla gol 
atan futbolcuları listesinde zirveye ortak 
oldu. 3-1’in ardındna pes etmeyen Getafe, 

Oscar Rodriguez ile 87’de farkı 1’e indirdi. 
Mayoral 90+3’te bir kez daha sahneye 
çıkarak bu kez penaltıdan Jan Oblak’ı av-
ladı ve mücadele 3-3 berabere sona erdi.

Enes Ünal geri döndü
Öte yandan A Millî Takım’ın golcüsü Enes 
Ünal, sakatlığının ardından uzun zaman 
sonra maç kadrosunda yer aldı. Enes’in 
önümüzdeki maçlarda süre alması bekle-
niyor. AA

Antoine Griezmann Tarihe geçti 
Fransız golcü Antoi-
ne Griezmann, La Li-
ga’da Getafe’ye karşı 
attığı gol ile Atletico 
Madrid tarihine 
geçmeyi başardı

TRANSFER çalışma-
larını sürdüren Gala-
tasaray’ın gündemine 

birçok isim girmeye devam 
ediyor.

Teknik direktör Okan 
Buruk ile yönetim, operas-
yonu koordineli bir şekilde 
yürütüyor. Devre arasında 
önemli değişiklikler yaşama-
ya hazırlanan sarı-kırmızılı-
larda, kadro planlaması ti-
tizlikle yapılıyor. Orta saha, 
sol bek ve stoper transferle-
ri düşünen Galatasaray’da 
ayrılacak oyuncuların 
durumuna göre yeni geliş-
meler yaşanması muhtemel. 
Listesinde yıldız futbolcular 
bulunan Cimbom, ocak 
ayında resmi girişimlere 

başlayacak. Hummalı bir 
çalışma içinde olan Aslan’ın 
gündemine sürpriz bir isim 
geldi. Galatasaray efsanesi 
Gheorghe Hagi’nin oğlu 
Ianis Hagi yeniden Galata-
saray ile anılmaya başladı.

Galatasaray’da oynayamaz
Gaziantep FK’da görev 
yapan Rumen teknik adam 
Marius Sumudica’ya olası 
transferle ilgili fikri sorul-
du. Transfer sorusuna net 
cevap veren Sumudica, Ianis 
Hagi’nin Galatasaray’da 
forma giyecek kalitede bir 
performansı olmadığını söy-
ledi. Sumudica, “Ianis iyi bir 
oyuncu ama şu anda Galata-
saray’da oynayamaz. Sadece 

o değil hiçbir Rumen fut-
bolcu şu anki Galatasaray 
kadrosunda oynayamaz.” 
ifadelerini kullandı.

Dönebilir!
Haberin devamında, Ala-
ves’te kiralık olarak forma 
giyen Ianis Hagi’nin bu kış 
Rangers’a dönebileceği ifa-
de edildi. İspanyol ekibinde 
beklediği süreleri bulama-
yan Rumen futbolcunun 
Rangers’a dönmesinin en 
muhtemel seçenek olduğu 
belirtildi. Bu sezon La Li-
ga’da 12 maçta sahaya çıkan 
Ianis Hagi, 1 asist yaptı. 
Rumen oyuncunun güncel 
piyasa değeri 4 milyon euro 
olarak gösteriliyor. 

Hagi Galatasaray’a doğru!
Listesinde birçok yıldız bulunan Galatasaray’ın gündemine sürpriz bir isim geldi. Galatasaray efsanesi Gheorghe Hagi’nin oğlu Ianis Hagi 
yeniden Galatasaray ile anılmaya başladı. Rumen teknik adam Marius Sumudica, transfer iddiaları hakkında flaş açıklamalarda bulundu  

UEFA Avrupa 
Ligi’nde ve Süper 
Lig’de şampiyonluk 

hedefleyen Galatasaray’da 
transfer çalışmaları sürer-
ken, Cimbom’a menajer-

ler aracılığıyla da öneriler 
gelmeye devam ediyor. 
Sarı kırmızılılara önerilen 
son ismin Arsenal’den 
Muhammed Elneny oldu-
ğu öğrenildi. Ön libero ve 
merkez orta saha pozis-
yonlarında oynayabilen 
31 yaşındaki futbolcunun 
Galatasaray’a menajerler 
aracılığıyla sunulduğu, 

yıldız isimle ilgili son 
kararın ise teknik direktör 
Okan Buruk’a bırakıldığı 
belirlendi.

Değerli bir isim
Mısırlı oyuncunun İngi-
liz ekibi Arsenal ile olan 
sözleşmesi sezon sonunda 
sona erecek. 2022 yılında 
15 milyon Euro ile en 

yüksek piyasa değerine 
ulaşan Elneny’ye güncel 
verilere göre 6 milyon 
Euro değer biçiliyor. 
Ayrıca Elneny’nin de 
Türkiye’ye sıcak bakabile-
ceği ifade ediliyor. Elneny 
daha önce 2019-2020 
sezonunda Beşiktaş’ta 36 
maçta 1 gol, 3 asist üret-
mişti. AA

Muhammed Elneny bombası
Ocak’ta orta sahaya transfer yapacak Galatasaray’a Arsenal’den Muhammed Elneny önerildi. Mısırlı oyun-
cunun durumunu değerlendiren Sarı-Kırmızılı yetkililerin, son kararı Okan Buruk’a bıraktığı ortaya çıktı

KÜÇÜK yaşta yüksek-
ten düşme sonucu sol 
kolunu kaybeden ve öğ-

retmeninin yönlendirmesiyle 
10 yıl önce tekvandoya başla-
yan Ekinci, kısa sürede başarılı 
sporcuları arasında yer aldı. 
Uluslararası şampiyonalara 
katılarak adından söz ettiren 
Ekinci, hem ailesine hem de 
ülkeye büyük gurur yaşattı.

Avrupa serisini tamamla-
yan, 2 yıl önce düzenlenen 
9. Dünya Para Tekvando 
Şampiyonası’nda ikinci olan 
Ekinci, 2024’te yapılacak 
Paris Paralimpik Oyunları’n-
da altın madalya kazanmak 
için çalışmalarını aksatmadan 
sürdürüyor. Uzun ve zorlu bir 
yolculuğun ardından gelecek 
yıl 28 Ağustos’ta başlayacak 

Paralimpik Oyunları’na katıl-
maya hak kazanan sporcular 
arasında yer alan Ekinci, her 
sporcunun hayali olan olim-
piyatlara Bitlis’ten giden ilk 
sporcu olmanın da gururunu 
yaşıyor. Türk bayrağını gönde-
re çektirmek ve altın madalya 
ile kente dönmek için hoca-
larının nezaretinde çalışan 
Ekinci, AA muhabirine, 10 yıl 
önce yola çıktığındaki hedefle-
riyle şimdiki hedefleri arasında 
büyük farkın olduğunu söyledi.

Başarmak isteyen umut olsun
Tekvandoya başladığında 
“yapamaz, gidemez, başara-
maz” diyen herkesi şaşırttığını 
belirten Ekinci, özverili, azimli 
ve profesyonel çalışmanın kar-
şılığını aldığını ifade etti.

2024 Paris Paralimpik Oyunları’na katılmaya hak kazanan 
Bitlisli para tekvandocu Nurcihan Ekinci, olimpiyat şampi-
yonu olmak için çalışmalarını sürdürüyor

Zirve hesabı yapıyor!



nHobileriniz nelerdir?
Hobi olarak adlandırılır mı bilmiyorum ama spor yapmayı

ve doğa yürüyüşünü çok severim. 

nNe tür müzik dinliyorsunuz?
Kulağıma hoş gelen bütün müzik

türlerini dinlerim. Ama türkü
başka tabi...

nBu hayatta sizi en çok ne
heyecanlandırır?
Genç insanların girişimci-
liği, inisiyatif alması...

nHayat felsefenizi hangi
slogan özetler?
Mücadele... Müca-
dele... Mücadele...

nMeslek hayatınızda
sizi en şaşırtan olay
nedir?
Aşırı yoğunluğa
rağmen yılmadan
sabırla çalışan he-
kimler...

nÇocukken yap-
mak istediğin
meslek neydi?
Hekim olmak is-
tiyordum. Mes-
leğim çocukluk
özlemimdir. 

nEn son hangi
filmi izlediniz?
Nuri Bilge Cey-
lan'ın son filmi
Kuru Otlar 
Üstüne

nEn sevdiğin
yazar kim?

Okuduğum yazarların
hiçbirini diğerinden ayırmam...

nSizi her gün Çatalca'nın ayrı bir mahallesinde görüyoruz.
Çalışmalarınız nasıl gidiyor? 
Tek kelime ile çok iyi. Vatandaşlarımızın yaklaşımı çok olumlu.
Fakat bir dokunup bin ah işitiyoruz. Bildiğiniz üzere uzun za-
mandan beri büyük bir ekonomik krizin içerisindeyiz. Enflas-
yon canavarı insanımızın kazanımlarını, birikimlerini her geçen
gün yutuyor. Maddi olarak herkesin
sorunu var. Bunun yanında Ça-
talcalının yerel sorunları var.
Bu iki büyük sorun birle-
şince haliyle insanımız
da huzursuz oluyor.
Bu kaotik ortam-
dan en fazla etki-
lenen
gençlerimiz. Bu-
radan onlara da
seslenmek istiyo-
rum. Dünyanın
en güzel şehrinde,
şu anda zor du-
rumda olabilirsiniz.
Ama asla ümitsiz ol-

mayın. Kaderimizi birlikte değiştireceğiz. Sizin heyecanınız ve
bizim tecrübemizle aşamayacağımız hiçbir sorun yoktur. Bun-
dan emin olabilirsiniz. Ben hayatımın hiçbir döneminde mer-
hum Çetin Altan'ın tabiri ile enseyi karartmadım. Eğer
nefes alıyorsak bir şeyleri değiştirmek için imkan
var demektir. Ben Çatalcalıların bu değişi-
min önünü açacağından eminim. Ulu

Önder Mustafa Kemal Atatüğrk'ün
milli mücadele yıllarında dediği

gibi; “Hiçbir zaman ümitsiz
olmayacağız, çalışacağız,

memleketi kurtaraca-
ğız. Bizi öldürmek
değil canlı mezara
koymak istiyorlar.
Şimdi çukurun
kenarındayız.
Son bir cüret
belki bizi kurta-
rabilir. Zaten

başka türlü
dönüş imkanı

yoktur.”
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U zun yıllardan beri hekim olarak Ça-
talca'da görev yapan Dr. Halil Saral,
CHP'den belediye başkan aday adayı

oldu. Adaylığını açıkladığı ilk günden beri
dikkatleri üzerine çeken Saral, Damga'ya
yaptığı açıklamada, seçilmesi durumunda
yapacağı çalışmaları anlattı. Çatalca’nın
en büyük sorununun yönetim sorunu ol-
duğunu belirten Saral, “Çatalca maalesef ufku
dar yöneticilerin elinde hala köy hüviyetinden
kurtulamamıştır” dedi. Çatalca'da çok tanınma-
dığı yönündeki eleştirilere de cevap veren Dr.
Saral, “Çatalcalı beni çok iyi tanır, ama siyaset
çevresi tanımaz. Çünkü ben devlet hastanesinde
hekim olarak görev yaptım. Siyaset yapmadım”
ifadelerini kullandı. 

nBiraz kendinizden bahseder misiniz?
Bayburt kökenli bir ailenin çocuğu olarak 1969
yılında Trabzon'da dünyaya geldim. Babam
yüksek orman mühendisidir. Babamın mesele-
ğinden dolay üniversite hariç bütün okulları
farklı şehirlerde okudum. Akdeniz Üniversitesi
Tıp Fakültesi mezunuyum. Evli ve 2 kız çocuğu

babasıyım. Eşimle mesletaşız. Kendisi aile
hekimi olarak hizmet veriyor. Mesleğe

Marmara depreminin olduğu 1999
senesinde deprem bölgesinde

baş-
ladım.

Yaklaşık 5 yıl
Kocaeli'nde kaldım.
Son 5 yıldan beri de Ça-
talca İlyas Çokay Devlet Has-
tanesi'nde hizmet vermekteydim.
Bunun yanında Süper Lig ekiplerinden İstan-
bulspor'un kulüp doktoruyum. Tüm Yerel-
Sen'in kurucu danışmanlığını yaptım. Bu
vesileyle Türkiye'nin bütün illerini gezdim. Yak-
laşık 20 yıldan beri de Çatalca'nın güzel mahal-
lesi İhsaniye'de ikamet ediyorum. Çatalca benim
huzur bulduğum yer. Memuriyetimden dolayı
siyasetle direkt ilişki içerisinde olmadık. Fakat si-
yasete yabancı birisi değilim. Aile olarak köklü
bir CHP geçmişimiz var. CHP kültürünün içeri-
sinden geliyoruz. 

nBelediye başkan aday adayı olmaya nasıl
karar verdiniz?
Dediğim gibi 20 yıldan beri Çatalca'da yaşıyo-
rum. Çatalca'mızın sorunlarını çok iyi biliyo-

rum. İnsanını çok iyi tanıyorum. 5 yıldan
beri de hastanemizde insanımıza hizmet
etme imkanı buldum. Çatalca, İstanbul'un
çeperi sayılan ilçelerden biri. Her ne kadar

İstanbul metropol bir şehir olsa da çeperler ge-
lişmişlik olarak geride kalırlar. Maalesef Çatal-
ca'da aynı kaderi yaşıyor. Yüz ölçümü olarak

İstanbul'un en büyük, nüfus olarak Adalar ve
Şile'nin ardından en küçük ilçesi olan

Çatalca, yıllardan beri hizmete aç
bir durumda bırakılmış. Bunun

yanında betona gömülmüş
İstanbul'da hala ciddi

derecede tarım
arazileri ile

Çatalca

par-
lak bir gelecek

vaadediyor. Tarım konusu sil baştan ele alınırsa
ilçemiz İstanbul'un parlayan yıldızı olur. Bir üre-
tim merkezi haline gelir. Mesela ilçemizde katma
değeri yüksek, ilaç sanayisinde kullanılan tıbbi
bitkiler yetiştireceğiz. Şimdiden bunun alt yapı-
sını hazırlıyoruz. 20 yıl içerisinde bütün bunları
göz önünde bulundurarak, bu ilçenin çok daha
iyi yönetileceğine inandık ve belediye başkanlığı
için aday adayı olduk. 

nBu gözleminiz sırasında Çatalca'da en büyük
sorununun ne olduğuna kanaat getirdiniz?
Çatalca'nın en büyük sorunu yönetim sorunu-
dur. Çatalca maalesef ufku dar yönetimlerin
elinde hala köy hüviyetinden kurtulamamıştır. İl-
çemizin köy olarak kalmasında bir beis yoktur.
Fakat yeterli derecede gelişememiş olması ne
şehir ne de köy olmasına müsaade etmiştir. Do-
layısıyla en büyük sorun liyakatsizliktir. Düşüne-
biliyor musunuz? İstanbul'un en geniş
yüzölçümüne sahip bir ilçesiniz. Birçok ilçenin
büyüklüğü kadar tarım araziniz var. Geniş or-
manlara sahipsiniz. Yaklaşık 135 kilometre sahi-
liniz var. Muhteşem bir doğa, büyük bir tarih...
Fakat İstanbul'da en az gelişimiş ileçelerden biri-
siniz. Çiftçi sıkıntıda, gençler göç ediyor, esnaf

kan ağlıyor. Demek
ki yönetim anla-

mında ciddi bir sorun
var. Burada ünlü seyya-

hımız Evliya Çelebi'nin
Çatalca ile ilgili sözlerini

hatırlatmadan edemeyeceğim;
“Eğer gördüğümüz kadarıyla bu

cennet bahçesini övüp anlatsak bir
ciltlik kitap olur” diyor Evliya Çelebi.

Başka söze gerek var mı bilmiyorum. 

nAday olup seçilmeniz durumunda Çatalca'da
neleri değiştireceksiniz? Çatalca için projeleriniz
nedir? Çatalcalı sizi neden tercih etsin?
Sırasıyla gidelim. Evliya Çelebi'nin de dediği gibi
Çatalca bir cennet bahçesi gibi... Fakat Çatalcalı
zor durumda. Cennet baçesinde yaşayan insan
neden zor durumda kalır? Bu sorunun cevabını
doğru verirseniz neleri değiştireceğinizi de iyi bi-
lirsiniz. Tarımdan bahsettik. Çatalca'da çok
geniş tarım arazileri var fakat çiftçi memnun
değil. Öncelikle tarımın önünü açacağız. Tarım
meslek liseleri de dahil olmak üzere bilimin ışı-
ğında bir tarım politikası uygulayacağız. Tarım
arazilerimizi kaçak yapılaşmadan arındıracağız.
Tabiri caizse gözümüz gibi koruyacağız. Çatalca
İstanbul'un akciğeri durumunda. Bu özelliğini
her zaman korumalı. Yeşilliğini her zaman mu-
hafza etmelidir. Bunun yanında bu kadar geniş
ve yeşil arazi varken Çatalca'mızın neden bir
yaşam vadisi yok? Mevcut başkan zamanında
bir yaşam vadisi yapıldı evet. Ama yeter li mi?
Asla yeterli değil. Türkiye'de ilk olarak İBB Baş-
kanımız Sayın Ekrem İmamoğlu'nun Beylikdü-
zü'nde hayata geçirdiği yaşam vadisinin birçok
örneğini Çatalca'da biz hayata geçireceğiz. Ay-
rıca Çatalca bir turizm şehrine dönüşecek. Tarih
ve doğa turizmi öne çekilecek. Bu kapsamda
ciddi bir tesisleşme gerçekleştireceğiz. Çok sa-

yıda yerli ve yabancı turistin konaklaya-
bileceği yerleşkeler yapılacak. Bunları
yaparken ilçemizi asla betona gömme-
yeceğiz. Doğamızı bozmadan yaşam
alanları oluşturacağız. Bu arada ala-
nında uzman yaklaşık 8 arkadaşımız
Çatalca'nın bütün sorunlarını bir cer-
rah titizliği ile tespit edip çözüm yolla-
rını araştırıyor. Proje çalışması yapıyor.
Bu projelerimizi vakti geldiğinde halkı-
mıza açıklayacağız. Sözün özü Çatal-
ca'nın kaderini değiştireceğiz. Ve son
olarak Çatacalının beni neden tercih
etmesi gerektiğini sordunuz. Çok
basit... Gelişim düzeyini artırmak, in-
sanımızın refahını yükseltmek, gençle-
rimize yeni iş alanları açmak,
belediyecilik hizmetlerini eksiksiz ye-
rine getirmek ve yukarıda dediğimiz
gibi ilçemizin makus talihini değiştir-
mek için halkımız bizi tercih edecektir. 

nBildiğim kadarıyla CHP'nin 7 aday
adayı var. Aday adaylarıyla görüşüyor
musunuz? Aranızda herhangi bir
sorun var mı? 
Elbette görüşüyoruz. Fikir alışveri-
şinde bulunuyoruz. Neden sorun
olsun ki... Herkesin amacı Çatalca'yı
CHP'ye kazandırmak ve insanımıza

hizmet etmek. Bir yola koyulduk. Hangi arkada-
şımız aday olursa diğerleri şartsız destek vere-
cektir. Ben böyle düşünüyorum. Diğer
arkadaşlarımın da böyle düşündüğünden zerre
kadar şüphem yok. Nihayetinde bir kişi aday
olacak. Aday olan kişi başkanlık için yarışacak.
Ve büyük bir olasılıkla Çatalca'nın yeni belediye
başkanı seçilecek. Ben buna inanıyorum. 

nÇatalcalıların sizi tanımadığı yönünde eleştiri-
ler var. Buna ne diyeceksiniz? 
Çatalcalı beni tanıyor. Dokunmadığımız Çatal-
calı çok azdır. Fakat siyaset çevresi çok tanımaz
doğrudur. Ben devlet hastanesinde çalışan bir
hekimim. Yani memurum. Siyaset yapmam
mümkün değil. Herkese hizmet verdiğim için de
etik değil. Ama ben anadan babadan CHP'li-
yim. CHP'de üst düzey hizmet vermiş ve halen
hizmet veren yüzlerce birinci dereceden yakınım
var. Hekim olarak görev yaparken istifa ettim ve
belediye başkan aday adayı oldum. Şimdi de be-
lediye başkanı olarak ilçeme hizmet vermek isti-
yorum. Tekrar ediyorum... Çatalcalılar beni çok
iyi tanır, fakat siyaset çevresi çok iyi bilmez. Do-
layısıyla bu eleştiri yerinde bir eleştiri değil. 

nYerel seçim öncesinde ittifak ya da bir diğer
anlamıyla diğer partilerle iş birliği meselesi çok
tartışılıyor. Siz bu iş birliklerine nasıl bakıyorsu-
nuz?
CHP olarak son seçime yani Cumhurbaşkanlığı
ve Milletvekilliği Genel seçimine Millet İttifakı
olarak girdik. Bugün gelinen noktada Millet İtti-
fakı'nın yerel seçimlerde bütünlüğünü kaybetti-
ğini görüyoruz. Seçime kadar ne olur
bilmiyoruz. Bizim birinci amacımız yerelde de
genelde de mevcut iktidarı değiştirmek. Genel
Merkezimiz tarafından bu yönde çalışmalar ya-
pılıyor. Bizim için önemli olan Çatalca'da nasıl
bir yol izleneceği. Ben Çatalca'da tabanda bir
birliktelik sağlanacağını düşünüyorum. Yani
partiler arasında bir işbirliği olmasa da mutlaka
tabanda ve sandıkta bir iş birliği olacaktır.
Çünkü aklın yolu bir. 

nSon olarak Çatalcalılara mesajınız nedir?
Ben CHP Çatalca Belediye Başkan aday adayı
Dr. Halil Saral olarak Çatalcalılara aydınlık bir
gelecek vaadediyorum. Birlikte ve çok çalışarak
cennet bahçesini andıran bu ilçemizi el birliği ile
hak ettiği noktaya taşıyacağız. Şeffaf, katılımcı
bir yönetim anlayışı ile hareket edeceğiz. Bize oy
veren ya da vermeyen herkese eşit derecede hiz-
met götüreceğiz. Çatalca'mızın en ücra köşesin-
den merkezine kadar eşit hizmet dağılımı
yapacağız. Çatalca Belediye binası Çatalcalıla-
rın sıra beklediği bir yer değil, sorunlarına
çözüm bulduğu bir kurum halini alacak. İltimas
asla olmayacak. Önceliğimiz vatandaşın soru-
nunu çözmek olacak. Her şeyden daha önemlisi
sürekli sahada olacağız. Ben yapım gereği zaten
koltuğa bağlı kalamam. Yaz kış sahada olacağız.
İnanıyorum ki İstanbul'da bizi parmakla göste-
recekler. Hangi adaya oy verirse versin bütün
Çatalcalılar 5 yıllık görev süremizin sonunda yö-
netim anlayışımızdan memnun kalacak. Son
olarak büyük ozan Yunus Emre'nin sözleriyle
Çatalcalılara seslenmek istiyorum; “Ben gelme-
dim dava için / Benim işim sevi için / Dostun evi
gönüllerdir / Gönüller yapmaya geldim.”

BiR DOKUNUP BiN AH iŞiTiYORUZ!

İlçemİzİn geniş arazileri İstanbul'un her yerin-
den getirilen başıboş köpeklerin barındığı alan-
lara dönüşmüştür. İlk çalışmalarımızdan biri
can dostlarımıza sıcak bir yuva kurmak olacak-
tır. İvedi bir şekilde tam donanımlı hayvan barı-
nağımız hizmete açılacaktır. 
ü Geniş yüzölçümü nedeniyle mahalleleri-

miz arasında ciddi mesafeler bulunmaktadır. Bu
mesafeleri kısaltmak, yerel demokrasiyi güçlen-
dirmek adına her bir mahallemizde temsilcilikler
açacağız. Muhtarlarımızı ilçe Meclisi'nin pay-
daşı haline getirerek çözüm ortağı yapacağız.
ü İstanbul'da gençlerimizin en dezavantajlı

olduğu ilçe maalesef Çatalca'mız. Gençlerimizin
öncelikle eğitim durumlarını iyileştirecek yatı-
rımları öne çekeceğiz. Yeni istihdam alanları
oluşturarak hayata tutunmalarını, göç etmele-
rini engelleyeceğiz. 
ü Her bir mahallemizde kreş açacağız. Sos-

yal tesis statüsünde hizmet veren, gençlerimizin
vakit geçirebileceğiz, içerisinde kütüphanesi de
olan kültür evlerimiz olacak. 
ü Olası İstanbul depremini göz önünde bu-

lundurarak, her mahalleye kadrolu AKUT ekibi 
kuracağız. 
ü Çatalca'da bütün dünya gençliğine hitap

edecek şekilde
kamp merkezleri
kuracağız. Harika doğa-
mızı gençlerimizle süsleyece-
ğiz. Çatalca'yı genç nüfusun uğrak
yeri haline getireceğiz. Gençlerimiz
sokak aralarında değil, tam donanımlı spor
tesislerinde vakit geçirecek, bütün kötü alışkan-
lıklardan korunacaktır. 
ü Çatalca'nın genelinde kadın Meclisleri ku-

racağız. Şiddetin önüne geçmek için, kadınları-
mızın her daim yanında olacağız. 
ü Bir hekim olarak, sosyal belediyecilik kap-

samında her yıl ücretsiz sağlık taraması yapıla-
cak, sağlık konusunda ilçemize yapılacak
yatırımlara öncülük edilecektir. 
ü Çatalca'mız bir festival şehri olacak. Kültür

sanat faaliyetlerine öncülük edecek, anaokulu
seviyesinden itibaren, çok sayıda sanat kursunu
faal hale getireceğiz. 
ü Gezici sahne ve tiyatro ekibi kurulacak,

mahallerimizde tiyatro ile tanışmayacak hiç
kimse kalmayacak. 
ü İlçemizin birçok noktasında aşevi kurula-

cak, ihtiyaç sahibi vatandaşlarımızın yanında 
olacağız.

KISA... KISA... KISA...

CHP Çatalca Belediye Başkan aday adayı Dr. Halil Saral Damga'ya konuştu. Çatalca'nın bütün
avantajlarına rağmen kötü yönetildiği için dezavantajlı bir durumda olduğunu 
belirten Saral, “Evliya Çelebi'nin cennet bahçesi olarak adlandırdığı ilçemizi el 
birliği ile hak ettiği noktaya taşıyacağız. Bize oy veren ya da vermeyen herkese

eşit derecede hizmet götüreceğiz. Sürekli sahada olacağız. 
İnanıyorum ki 5 yılın sonunda İstanbul'da bizi 

parmakla gösterecekler” dedi

MUHTARLARIMIZ 
ÇÖZÜM 
ORTAĞIMIZ 
OLACAK

EKREM
HACIHASANOĞLU

SÖYLEŞİ

BIZI PARMAKLA
GOSTERECEKLER!

CHP Çatalca Belediye
Başkan aday adayı 

Dr. Halil Saral 
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